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شرط برخورداری 
بازرگانان از نرخ صفر 

مالیاتی به درآمد صادراتی

گروه خبر // نشســت آنلاین معرفی فرصت ها 
و توانمندی های تجاری وســرمایه گذاری اتاق 

بازرگانی بندرعباس و داکار برگزارشد. 
  بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ رئيــس اتاق بازرگانی 
بندرعباس در این جلســه گفت:اســتان هرمزگان 
یک اســتان با ظرفيت بســيار بالا در ابعاد مختلف 
 اســت،محمدرضا صفا افــزود :هرمــزگان با وجود 
ظرفيت های کم نظير به بهشــت ســرمایه گذاران و 
پایتخت اقتصادی و تجاری ایران معروف اســت.صفا 
خاطرنشان کرد :اســتان هرمزگان ازهرچهار قابليت 
زمينی،ریلی،هوایی  ودریایی  ارتباطات  شــبکه های 
برخوردار اســت و با استفاده از ظرفيت حمل و نقلی 
این استان دسترسی منطقه غرب آفریقا به آسيای ميانه 
کاملا امکان پذیر است.وی افزود:وجود ذخایر نفت و 
انرژی، پتروشيمی، گردشگری دریایی، کشتی سازی، 
صيد و صيــادی، ترانزیت دریایی، وجود محصولات 
بااررزش کشاورزی با قابليت صادرات به کشورهای 
مختلف دنيا تنها بخشی از ظرفيت ها و توانمندی هایی 
این استان است که اهميت توسعه تجارت این استان را 
 دوچندان می کند.رئيس اتاق بازرگانی بندرعباس گفت:

ســرمایه گذاران در هرمزگان از معافيت مناطق ویژه، 
مناطق آزاد و شهرک های صنعتی برخوردار هستند.وی 
افزود: وجود همه این ظرفيت ها در کنار مجتمع بندری 
شــهيد رجایی که دروازه طلایی واردات و صادرات 
کشور است اهميت دوچندانی به این استان اقتصادی 
داده اســت.صفا گفت: حدود ۸۵ درصد از عمليات 
تخليه و بارگيری کالا های کانتينری کشور در بندر شهيد 
رجایی انجام می شود.وی افزود: بدون شک حمایت  دو 
کشور از مناسبات بانکی و فراهم کردن زیرساخت ها 
برای سرمایه گذاری، اعطای روادید به اتباع و فعالان 
اقتصادی ایرانی، تصویب و عملياتی کردن اجتناب از 
اخذ ماليات و معافيت های گمرکی از کالاهای ایرانی 
از مهم ترین خواسته های فعالين اقتصادی برای توسعه 
روابط تجاری در ســطح بين المللی است.رئيس اتاق 
بازرگانی بندرعبــاس گفت:بخش خصوصی ایران با 
جدیت و علاقه مندی بسيار به توسعه روابط تجاری 
و اقتصادی با آفریقا، ازجمله کشــور سنگال که آن را 
 دروازه ورود بــه منطقه غرب آفریقــا ناميده اند نگاه 
می کند.وی گفت: ســنگال می تواند فرصت مناسبی 
برای ورود کالاهــای ایرانی به منطقه غرب آفریقا را 
فراهم کند. همچنين امکان صادرات مجدد محصولات 

ایرانی از طریق ســنگال به کشورهای عضو با تعرفه 
بســيار کم فراهم اســت.صفا گفت: همکاری های 
آموزشی در زمينه توليد برخی محصولات کشاورزی 
و غذایی و توریســم از دیگر زمينه های دارای مزیت 
برای توسعه مناســبات تجاری و اقتصادی دوجانبه 
بين هرمزگان و سنگال است. وی افزود:به نمایندگی 
از بخش خصوصی هرمــزگان آمادگی کامل فعالان 
اقتصادی را برای نقش آفرینی در توســعه مناسبات 
اقتصادی و تجاری دوجانبــه اعلام می نمایم.رئيس 
اتاق بازرگانی بندرعباس گفت : با توجه به موقعيت 
جغرافيایی سنگال و بندر داکار به عنوان پایگاه دریایی، 
این کشور و شــهر داکار  می تواند به پایگاه صادراتی 
ایران به کشورهای غرب آفریقا تبدیل شود.وی گفت: 
همچنين تبادل هيات  های تجاری، پس از پایان شيوع 
بيماری کرونا  می تواند به گسترش همکاری  ها کمک 
 کند که ما آمادگی کامل خــود را درا ین زمينه اعلام 
می داریم.صفا خاطرنشان کرد :ما پيشنهاد می کنيم که 
اتاق داکار فهرستی از کالاهای مورد نياز خود را برای 

اتاق بندرعباس ارسال نماید تا در اختيار تشکل ها و 
فعالان اقتصادی قرار گيرد و صادرات به صورت هدفمند 
به این کشور صورت پذیرد و پيشنهاد می کنم تفاهمنامه 
همکاری دوجانبه بين اتاق بازرگانی بندرعباس و داکار 
با هدف گسترش ارتباطات اقتصادی دوجانبه منعقد 
شود که بدون شــک این تفاهمنامه می تواند سرعت 
ارتباطات انتقال اطلاعات و نحوه ارتباطات را بيشتر 
و هدفمند نماید.عبدولادی سو، رئيس اتاق بازرگانی، 
صنایع و کشــاورزی داکار نيز در ایــن ویبنار اظهار 

اميدواری کرد ارتباط دو کشور در حوزه های مختلف 
افزایش یابد.وی گفت:در حوزه های کشاورزی، کشتی 
ســازی، ماهيگيری و... می توانيــم همکاری کنيم و 
جذابيت های فراوانی در این حوزه ها و بخش بســته 
بندی در ایــران و بندرعباس دارید.عبدولادی ســو 
 خواستار ارتقای همکاری های دوجانبه اقتصادی در 

بخش های مختلــف با اتاق بازرگانــی بندرعباس 
شــد.مهرداد بازرگان، رئيــس اتحادیه توليدکنندگان 
و صادرکنندگان آبزیان هرمــزگان نيز در این وبينار 
درخصوص ظرفيت ها و پتانسيل های بخش آبزیان 
هرمزگان  گفت: این اســتان بزرگترین توليد کننده و 
صادرکننده آبزیان ایران اســت. بازرگان گفت:استان 
ظرفيت پــرورش، ميگو در دریا و خشــکی دارد و 
انواع آبزیان در اســتان صيد می شود.وی گفت: تنوع 
محصولات دریایی باعث شــده که بــازار بزرگی در 
دنيا داشته باشيم. در حال حاضر ۸700 هکتار استان 
زیر کشــت ميگوی پرورشی است  و 2۵ تن ميگوی 
پرورشــی داریم و ۵0 هزار تــن نيز افزایش می یابد 
وبزرگترین پرورش دهنده ميگوی ایران هستيم. بازرگان 
افزود:  برنامه پرورش ماهی در قفس ۵هزار تن داریم 
و به ۵0 هزار تــن  در برنامه ای کوتاه مدت افزایش 
می یابد. همچنين 2۵ واحد مرکز تکثير ماهی و ميگو 
داریم. وی گفــت: 120 واحد فرآوری ماهی و ميگو 
در اســتان داریم. بازرگان گفت: کدبهداشتی اروپایی 
 داریم و مناطق مختلف دنيا این محصولات مان صادر 

می شــود. وی گفت: امکان سرمایه گذاری مشترک 
با ســنگال در صيد و پرورش وفــراوری و صادرات 
محصولات دریایی را داریم.بازرگان اظهار اميدواری 
کرد: ارتباط دوســویه با ســنگال در حــوزه آبزیان 
افزایش یابد. رضایيان مدیرعامل کشــتی ســازی و 
صنایع فراســاحلی هرمزگان نيز در این نشســت به 
 بيان ظرفيت های کشــتی ســازی  پرداخت و گفت: 
فعاليت های ایزوایکو می تواند در ساخت وتعميرات 
کشتی داشته باشد. وی افزود:مشکلات های دریایی 
که در کشور سنگال وجود دارد، می توانيم شناورهای 
کوچک و.. را توليد وتحویل دهيم. رضایيان اصل گفت: 
بدليل کمبود ســوخت که در آن منطقه سنگال است، 
شناورهایی توليد می کنيم که مصرف سوخت شان کم 
باشد والزامات زیست محيطی هم رعایت کنند. رضایيان 
 اصل گفت: کشــتی اقيانوس پيماهایی ساخته ایم که 
می تواند 30 کشتی کوچک صيادی شما را پشتيبانی 
کند. وی اظهار داشت : با این کشتی ها می توانيد صيد 
را تحویل بگيرد و صيد را فریز کند و ســوخت و آب  
و... تحویل دهد و پرسنل را جابجا کند و....و مصرف 
سوخت تان کاهش یافته و به لحاظ اقتصادی به صرفه 
و زمان صيدتان را افزایــش یابد و نيازی به رفتن از 
صيدگاه به بندر نيســت و صيد را تحویل و فریز شده 
در کشــتی در مکان مدنظر تجویل تان می دهيم. وی 
گفت: برنامه ســاخت و تعمير کشتی را می توانيم در 
سنگال داشته باشيم و آموزش دهيم. رضایيان گفت: 
تکنولوژی ساخت و تعمير کشــتی گرانقيمتی است 
وبدليل ارتباط مان می توانيم ایــن تکنولوژی را در 
اختيارتان قرار دهيم. وی افزود: کشتی سازی ایزوایکو 
ایران ارتباط نزدیکی با دانشگاه ها دارد که می توانيم 
در حوزه آموزش صنایع دریایی با شما همکاری کنيم. 
وی گفت: در حوزه توسعه و کشف ميادین گازي و... 
می توانيم خدماتی ارائه دهيم.محمدرضا دهشيری سفير 
جمهوری اســلامی ایران در داکار نيز اظهار اميدواری 
کرد ارتباطات دو سویه در حوزه های مختلف از جمله 
ماهيگيری، نوسازی قایق های ماهيگيری، توليد قفس 
پرورش در قفــس و... افزایش یافته و تفاهمنامه در 
حوزه های مختلف به امضاء برسد. همچنين هيئت اتاق 
بازرگانی داکار از ظرفيت های بازرگانی در بندرعباس 

پس از فروکش کرونا بازدید داشته باشند.

استاندار هرمزگان: 

پیگیر تخصیص 
سهمیه واکسن بیشتری 

به هرمزگان هستیم 

معاون گردشگری هرمزگان:
هرمزگان میزبان گردشگران نوروزی 

می شود

 دردسرهای گرانی پوشک 
و شیرخشک

با حضور وزیر نیرو ؛
آبرسانی به 57 روستای هرمزگان 

به بهره برداری می رسد

قاچاق سوخت دلیل اصلی صف های 
طولانی در جایگاه ها

20 اسفند آغاز ثبت نام داوطلبان 
شوراهای اسلامی شهرها

هشدار حریرچی در مورد 25 روز آینده

2

2

2

2

8

8

7

2

آبا بتن ساحل                    
تولید و عرضه بتن آماده
دفترمرکزی :32212828 -32212929

کارخانه :32561030-31
آدرس :بندرعباس- بلوار امام خمینی نرسیده  به میدان 

شهدا نبش خیابان دانش ساختمان  بنی هاشمی واحد 2

Aba Beton Sahel

گروه خبر // جلسه ســتاد باز آفرینی پایدار شهری 
شهرستان بندرعباس به ریاست محمد کناری معاون 
هماهنگی امــور عمرانی فرماندار  در محل ســالن 

کنفرانس فرمانداری تشکیل شد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ معاون عمرانی فرماندار در این 
جلسه اظهار داشــت: جمع آوری زباله در محلات بافت 

فرسوده باید با اولویت بيشتری انجام شود و شهرداری نسبت 
به این موضوع اقدامــات ویژه ای انجام دهد. وی در ادامه 
گفت: یکی از معضلاتی که در بافت فرسوده مشکلاتی را 
برای شهروندان بوجود آورده مکان های است که اقدام به 
خرید ضایعات می کنند که این خود یک معضل اجتماعی 
می باشد و نياز است نسبت به جمع آوری و پلمپ آنها اقدام 

شود.این مقام مسئول خاطرنشان کرد: دفاتر تسهيل گری در 
سطح محلات در زمينه های مختلف اجتماعی و فرهنگی 
فعاليت دارند  و اقدامات  چشم گيری را انجام داده اند که از 
این دفاتر قدردانی و تشکر می شود. محمد کناری در پایان  
بيان داشت: بازســازی و توانمند سازی بافت فرسوده می 

تواند به کاهش معضلات اجتماعی و فرهنگی کمک کند.

گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: با اقدام های موثر وپیشگیرانه نیروی انتظامی و دستگاه قضایی، 
وقوع سرقت های کلان و مسلحانه دراین استان امسال ۱۰۰ درصدکاهش یافته است. 

   فریدون همتی در نشست مشترک قرارگاه عملياتی مقابله با سرقت و یازدهمين جلسه کميسيون پيشگيری و مقابله 
با سرقت استان افزود: درهمين راستا ۹1طرح مهار سرقت ظرف 10ماه نخست سال جاری اجرا شده که در مقایسه 

با مدت مشابه سال گذشته با رشد ۴۶درصدی و کشف سرقت هم 21درصدی همراه بوده است.

وی با قدردانی از فرماندهی انتظامی استان، با بيان اینکه بيشترین آمار سرقت متعلق به شهرستان های بندرعباس و 
ميناب است، از کشف ۹۵درصد کل جرائم سرقت در سطح استان در10ماه نخست سال جاری خبر داد و ادامه داد: 
مهاجر پذیربودن، استقرار مراکز اداری و تجاری بزرگ، وجود معتادان متجاهر و ... از جمله دلایلی است که زمينه را 

برای سرقت در سطح شهر بندرعباس بيشتر از سایر مناطق استان فراهم کرده است.

صدور سند مالکیت در بافت های فرسوده با سرعت بیشتر انجام شود

استاندار هرمزگان خبر داد

کاهش 100 درصدی سرقت های 
مسلحانه در هرمزگان 

ادامه در صفحه 8

مهاجر پذیربودن ، استقرار مراکز اداری و تجاری بزرگ ، وجود معتادان متجاهر و ... از جمله دلایلی است که زمینه را برای 
سرقت در سطح شهر بندرعباس بیشتر از سایر مناطق استان فراهم کرده است

پیش فروش اینترنتی بلیت قطارهای نوروزی از امروز
صفحه 4 را بخوانید

نوبت اولفراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای

گانی شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان روابط عمومی و آموزش هم

شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به عنوان دســتگاه مناقصه گزار در نظر دارد  مناقصه مشروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت برگزار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها 
از طریق درگاه ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در 
صورت عدم عضویت قبلی , مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند .

موضوع مناقصه :  عملیات اجرای طرح آبرسانی به پالایشگاه های گاز سرخون و روستای نانک
مبلغ برآورد اولیه:  مبلغ 95,357,827,751 ریال ) نود و پنج میلیارد و سیصدو پنجاه و هفت میلیون و هشتصدو بیست و هفت هزار و 
هفتصدو پنجاه و یک ریال (  ) اعتبار پروژه فوق تواما از طریق اسناد اعتباری اوراق مشارکت و اسناد خزانه اسلامی و نقدی تامین میگردد ( .

 مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار 4,608,000,000 یال )چهار میلیارد  و ششصد و هشت میلیون ریال (
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معاون گردشگری هرمزگان:
هرمزگانمیزبانگردشگراننوروزیمیشود

  گــروه خبر //  معاون گردشــگری اداره کل ميــراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری هرمزگان گفت: برنامه ریزی برای سفر ایمن 
و مسوولانه در راستای حمایت از صنعت سفر و گردشگری برای این 
اســتان درحال انجام بوده و در صورت تداوم وضعيت زرد و آبی این 
اســتان ميزبان گردشگران نوروزی می شود.فایقه اتابک اظهار داشت: 
دستورکاری به عنوان ســفر ایمن و مسوولانه در ستاد ملی کرونا در 
جهت حمایت از فعالان صنعت ســفر گردشــگری در نوروز 1۴00 
برای اســتان ها و شهرهای زرد و آبی مصوب شــده است.وی ادامه 
داد: اغلب شهرستان های هرمزگان اکنون در وضعيت زرد و آبی قرار 
دارند و اگر این شــرایط با رعایت دستورکارهای بهداشتی پيشگيری 
از ابتلا به بيماری کرونا مانند زدن ماســک و رعایت فاصله گذاری 
 اجتماعی تا نوروز حفظ شود این استان هم می تواند یکی از استان های 
گردشگر پذیر باشد.وی اضافه کرد: طبق تصميم اتخاذ شده سفرها در 2 
قالب قابل انجام است که یکی از آنها ثبت نام مسافران و گردشگران در 
تورهای مجاز بوده و دیگری هم بدون ثبت نام در این تورهاست، البته 
در هر 2 نوع گردشگران و مسافران بایستی در هتل های مجاز اقامت 
داشته باشند.معاون گردشگری اداره کل ميراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری هرمزگان بيان داشت: تورهای مجاز برای شرکت کنندگان 
هتل ذخيره می کنند و آنهایی که خارج از تورها سفر می کنند باید شماره 
رزرو هتل مجاز به همراه داشته باشند و از ورود مسافران و گردشگرانی 
خارج از این قاعده در راستای پيشگيری از ابتلای خودشان و دیگران 
به بيماری کرونا جلوگيری می شــود.اتابک افزود: ســامانه ثبت تور 
در وزارت ميراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری فعال است 
 و اطلاعات تمام تاسيســات گردشــگری در بانــک اطلاعاتی این 
وزارت خانــه که وزارت بهداشــت متصل بوده وجــود دارد.معاون 
گردشــگری اداره کل ميراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری 
هرمزگان خاطر نشــان کرد: افراد مبتلا به بيمــاری کرونا با توجه به 
پيوستگی بين سامانه های 2 وزارت خانه امکان تهيه هتل برای آنان غير 
فعال است.وی تصریح کرد: با توجه به این هدف گذاری و برای تنوع 
در نوع پذیرش مســافران نخستين نشست کميته هماهنگی خانه های 
مســافر هرمزگان تشکيل شــد و هتل ها به عنوان متولی ساماندهی 
خانه های مسافر بوده باید نسبت به ثبت نام و ساماندهی آنها اقدام کنند.
به گفته وی، خانه های مسافری که خارج از این چارچوب عمل کنند 
با برخوردهای قانونی روبه رو می شــوند و جامعه هتل داران هرمزگان 
بایســتی با رصد فعاليت این خانه ها نســبت به اجرای قانون با دقت 

عمل کند.

با حضور وزیر نیرو؛
آبرسانیبه57روستایهرمزگان

بهبهرهبرداریمیرسد
  گــروه خبر // مدیرعامل شــرکت آب و فاضــلاب هرمزگان از 
بهره برداری طرح آبرسانی به ۵7 روستای هرمزگان به دستور وزیر نيرو 
از طریق ویدئو کنفرانس خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا ، امين قصمی 
افزود: آبرسانی به این روستاها در قالب پویش #هرهفته_الف_ب_ایران 
امروز با حضور وزیر نيرو از طریق ویدئو کنفرانس مورد بهره برداری قرار 
می گيرد.وی افزود: در اجرای این طرح ۵7 روستا در قالب 13 مجتمع 
آبرسانی از نعمت آب پایدار برخوردار می شوند.مدیرعامل شرکت آب 
و فاضلاب هرمزگان اعتبار هزینه شده برای این پروژه ها را یک هزار 
 و 7۴۶ ميليارد ریال عنــوان کرد.به گفته قصمی، با بهره برداری از این 
پروژه ها بيش از ۴2 هزار نفر از روستائيان هرمزگان از نعمت آب شرب 

پایدار بهره مند می شوند.

خبر

خبری

سه شنبه  5 اسفند 1399

11 رجب 1442

سال بیستم شماره 3547

    
سرمقاله

  خانــواده هــای که نوزاد و کــودک یکی دوســاله دارند، از 
 قيمت های سرســام آور پوشــک بچه، شيرخشــک، دارو و... 
گلایه مندند و قيمت ها هم که روزبه روز در حال افزایش است.این 
فشار اقتصادی از آن طرف برای خانواده هایی شدیدتر است که از 
قشر متوسط و محروم جامعه هستند و برخی هم در یک سال اخير 
با شيوع کرونا، شغل شان را از دست داده اند و درآمدشان کاهش 
یافته اســت و از آن طرف هزینه های زندگی شان افزایش یافته 
اســت. در این شرایط سخت واقعا خرید پوشک، شير خشک و... 
برای این خانواده ها بسيار سخت است و ماهيانه حداقل چندهزار 
تومان بایســتی برای این موارد هزینه شــده و هزینه های درمان 
و... هم به آن افزوده می شــود. در این شــرایط نياز است خيرین 
به یاری چنين خانواده هایی بشتابند و مشکلات شان را تا حدی 
برطرف نمایند. گرچه در یکسال اخير رزمایش های معيشتی برای 
کمک به چنين خانواده هایی در مناطق شهری و روستایی اجرایی 
شــد و بسته های معيشتی بين خانواده های نيازمند توزیع شد که 
 در ماه های اخير این موضوع اندکی کم رنگ تر شــده اســت؛ اما 
می طلبد در حوزه توزیع پوشک و شيرخشک، هزینه های درمان 
و... خانواده های نيازمند و محروم نيز تدابيری اندیشــيده شده و 
نهادها و موسســات خيریه و نيکوکاری در این بخش نيز حضور 
گســترده تری داشته باشند و مشــکلات این خانواده ها را تاحد 
زیادی برطرف کنند.متاسفانه شرایط اقتصادی روزبه روز بر مردم 
فشار وارد می کند و اقشــار محروم اثرات مشکلات اقتصادی را 
بيشتر متحمل می شوند و از آن طرف همين خانواده ها هم بيشترین 
فرزندآوری را دارند که نياز است از آنها حمایت بيشتری صورت 
گيرد. خانواده هایی هستند که در تأمين معيشت اوليه و سه وعده 
غذایی هم درمانده شــده اند و توان مالی برای خرید مرغ و ماهی 
وحبوبات و... و برخی حتی برای خرید نان هم مشکل مالی دارند 
و شرایط شان روزبه روز سخت تر می شود که این خانواده ها نيز 
نباید فراموش شــوند.از آن طرف این شرایط اقتصادی باعث شده 
اســت که ميزان بزه و سرقت افزایش یابد که در برخی از محلات 
حاشــيه ای و بافت های فرسوده، ساکنان از افزایش سرقت ها و 
زورگيری ها گلایه مندند و خواستار ارتقای امنيت در این مناطق 
هســتند و می طلبد متوليان مربوطه در این حوزه نيز اقدام کنند. 
اثرات این شرایط سخت اقتصادی را بر حوزه های مختلف بایستی 
مدنظر داشــت و ارتباط آن با سرقت، خلاف، بزه و... را نمی توان 
کتمان کرد و بایستی این موضوع مورد توجه قرار گيرد. از آن طرف 
هم بایستی مشکلات خانواده های محروم هم با اتخاذ راهکارهایی 
تاحدی برطرف شــود وخانواده هایی که نــوزاد و کودک دارند و 
برای تامين پوشک، شيرخشک، تغذیه شان و... با مشکل مواجهند 
را بایستی موردتوجه قرار داد ونهادهای حمایتی و خيرین بایستی 

اقداماتی را برای رفع مشکلات شان داشته باشند.
  علی زارعی

 دردسرهای گرانی پوشک 
و شیرخشک

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان با 
اشاره به اینکه در مرحله اول توزیع 
واکسن کرونا، سهم استان هرمزگان 
۸۰ دوز بوده اســت گفت: از رئیس 
هرمزگان  پزشــکی  علوم  دانشگاه 
خواســته ام با پیگیــری از وزارت 
بهداشت، سهمیه واکسن بیشتری را 

برای استان دریافت کنند. 
   دکتر فریدون همتی با تسليت شهادت 

یکی از مدافعان سلامت در قشم اظهار 
داشــت: تلا ش می کنيم در مرحله اول 
تمام پزشــکان و پرستارانی که در خط 
مقــدم مقابله با این ویــروس خدمت 

می کنند را واکسينه و ایمن سازی کنيم.
وی افزود: این امر موجب می شــود هم 
پرسنل درمانی ایمن بمانند و هم بتوانند 
به بيماران سرویس و خدمات پزشکی 
بدهند و هم اینکه این دسته از افراد منشا 

انتقال ویروس به خانواده ها نخواهند بود.
استاندار هرمزگان گفت: در مرحله بعد 
هم مطابق برنامه دانشگاه علوم پزشکی 
افراد و گروه های هدف واکسينه خواهند 

شد.
  همتــی تصریح کرد: با توجه به برنامه 
دانشــگاه در هر مرحله ای که واکســن 
وارد کشور می شود مطابق سهميه بندی، 
واکسن بين استان ها توزیع می شود، در 

گام اول به هرمزگان ۸0 دوز واکســن 
رسيد. 

  وی تاکيد کرد: من از رئيس دانشــگاه 
علوم پزشــکی هرمزگان هم خواسته ام 
با پيگيری از وزارت بهداشــت، سهميه 
بيشتری را برای اســتان دریافت کنند 
و پس از صدور مجوز تزریق واکســن، 
افراد بيشتری به خصوص کادر درمانی 
واکســينه شــوند.به گزارش تســنيم ؛ 

استاندار هرمزگان گفت: طبعا این واکسن 
در مراحل مختلف به گروه های مختلف 
تزریق می شــود و اميدواریــم در کنار 
واکسيناسيون مردم نيز نکات بهداشتی را 
رعایت کنند تا کشور در برابر خسارات 

وسيع این ویروس محافظت شود.

استاندار هرمزگان: 

پیگیر تخصیص سهمیه واکسن بیشتری به هرمزگان هستیم 

امور مالیاتی هرمزگان  گروه خبر // مدیر کل 
گفت: اعمال نرخ صفر مالیاتی به درآمد حاصل 

از صادرات کالا و خدمات، منوط به برگشت ارز 
حاصل از صادرات طبق مقررات اعلامی بانک 

مرکزی به چرخه اقتصادی کشور می باشد. 
 شــاکررضا مریدی با اشــاره به بخشنامه صادره 
از معاون حقوقــی و فنی مالياتی ســازمان امور 
مالياتی کشور، اظهار کرد: اعمال نرخ صفر مالياتی 
موضوع ماده 1۴1 قانون ماليات های مســتقيم به 
درآمد حاصل از صــادرات کالا و خدمات برای 
عملکرد ســال های 13۹7 لغایــت 13۹۹ منوط 
به برگشــت ارز حاصل از صادرات طبق مقررات 
اعلامی بانک مرکزی به چرخه اقتصادی کشــور 
بــا رعایت مقررات مربوط می باشــد. وی عنوان 

داشت: صادرات بخش کشاورزی و خدمات فنی 
و مهندســی برای عملکرد ســال های 13۹۸ و 
13۹۹ از شــمول این حکم مستثنی هستند.مدیر 
کل امور مالياتی استان هرمزگان همچنين تصریح 
کرد: اعمال معافيت مالياتی موضوع بند )ب( ماده 
۴۵ قانون احکام دائمی برنامه های توســعه کشور 
به سود تفاوت نرخ تسعير ارز حاصل از صادرات 
در عملکرد سال های 13۹7 لغایت 13۹۹ منوط 
به برگشــت ارز حاصل از صادرات طبق مقررات 
اعلامی بانک مرکزی به چرخه اقتصادی کشــور 
با رعایت مقررات اعلامی می باشــد.وی همچنين 
اظهار داشت: صادرات بخش کشاورزی و خدمات 

فنی و مهندســی برای عملکرد سال های 13۹۸ و 
13۹۹ از شمول این حکم مستثنی هستند.

  بــه گزارش فــارس ، مریــدی در خاتمه تاکيد 
کرد: اعمال ســایر معافيت ها یا نرخ صفر مالياتی 
از جملــه مــواد ۸1 و 132 قانــون ماليات های 
مســتقيم، ماده 13 قانون چگونگــی اداره مناطق 
 آزاد تجاری-صنعتی و معافيت های دانش بنيان و 
 پارک های علم و فناوری موضوع قانون حمایت از 
 شرکت ها و موسسات دانش بنيان و تجاری سازی 
 نوآوری ها و اختراعات، فارغ از برگشت ارز حاصل از 
صادرات آنها، با رعایت مقررات مربوط امکان پذیر 

می باشد.

شرط برخورداری بازرگانان از نرخ صفر مالیاتی به درآمد صادراتی

پشت پرده سیاست 

تازه های مطبوعات   

اعتماد - این روزنامه اظهارات اخير حدادعادل درباره شورای وحدت و سخنان مصطفی 
پورمحمدی را که بعد از آن بيان شــد »مصاف پدرخوانده ها« ناميده و نوشــته است: 
»مصاف، مصاف پدرخوانده هاست و هيچ یک قصد کوتاه آمدن ندارند. نه ریش سفيدان 
جامعه روحانيت که مدت هاست به حاشيه رفته اند و نه حدادعادل و همفکرانش که برای 
وحدت آفرینی موانع زیادی پيش رو دارند. ماجرا از این قرار است که در جامعه روحانيت 
دو دستگی تمام عياری  به وجود آمده است. بخشی به دنبال علی لاریجانی و بخشی به 
دنبال سيد ابراهيم رئيسی هستند و در این ميان برخی نيز دلبسته محسن رضایی شده اند.«
آفتاب یزد - مدیرمسئول این روزنامه در انتقادی شدید اللحن به مشاوران رئيس جمهور 
نوشت: »دولت حسن روحانی هشت سال است که یک مشکل مفرط دارد و آن حضور 
تيم رســانه ای ناآگاه به امور رسانه و مشاوران ناآشنا به امور مشاوره است. همان سال 
۹2 که دولت روحانی شکل گرفت، جلساتی با حضور اهالی رسانه برای کمک به دولت 
برگزار می شد. این حقير نيز در آن جلسات حضور داشتم. بنده آن جا گفتم از شواهد و 
قراین برمی آید که اطراف رئيس جمهور را کسانی پر کرده اند که اعتقادی به او ندارند. در 
واقع برای این تيم مهم نيست که برایند کار چگونه است. مهم حفظ موقعيت و پل شدن 

دولت برای رسيدن به منافع دیگری است که همه می دانيم چيست«.
صبح نو - مهدی چمران در گفت و گو با این روزنامه در خصوص ساختار انتخاباتی 
شــورای ائتلاف اصولگرایان گفت: »شوراهای شهرســتان که شکل گرفتند می آیند 
شوراهای استان را شکل می دهند و شوراهای استان می آیند و مجموعه شورای مرکزی 
یا کنگره ملی را شکل می دهند که شاید نزدیک به دو هزار نفر بشوند. این کنگره ملی 
می تواند در باره ریاست جمهوری نظر بدهد و تصميم گيری کند. برای شوراهای شهر 
هم این شوراها و مجامع شهرستان ها شکل می گيرد و شهرهای مراکز شهرستان ها هم 

می توانند از آن برای انتخابات شوراهای شهر خود استفاده کنند.
فرهیختگان - این روزنامه با انتشار عکسی از رضا پهلوی و با تيتر درشت »100 سالگی 
کيف انگليسی« درباره کودتای سوم اسفند 12۹۹ نوشت: »یک قرن پيش وقتی ایران زیر 
آوار باقی مانده از جنگ جهانی اول بود، یک کودتای انگليسی به اسم توسعه آمرانه، تن 

زخمی وطن را زیر چکمه رضاخان برد.«
دستور رهبر انقلاب برای برگزاری ۱۰ رزمایش در 2 ماه آخر دولت ترامپ 

سرلشکر محمد باقری رئيس ستاد کل نيروهای مسلح در بخشی از صحبت های خود 
در دیدار با آیت ا... نوری همدانی گریزی به رزمایش های پی در پی نيروهای مســلح 
در دو ماه آخر دولت ترامپ زد و با اشاره به این که فشار های دشمن نسبت به گذشته 
بيشتر شده و تحرکاتی در منطقه در حال انجام بود، از دستور رهبرانقلاب برای برگزاری 
10 رزمایش خبر داد: »در این بازه زمانی به امر فرماندهی معظم کل قوا، نيرو های مسلح 
10 رزمایش را در سراســر کشور برگزار کردند که از قبل برنامه ای برای برگزاری این 
رزمایش ها نداشتيم و به یک باره این رزمایش ها پس از ابلاغ با قدرت برگزار شدند.« به 
گزارش تسنيم سرلشکر باقری در ادامه سخنان خود در خصوص تنوع این رزمایش ها 
نيز خاطر نشان کرد: »این رزمایش ها در حوزه های مختلف موشکی، هواپيما های بدون 
سرنشين، دریایی و پدافند هوایی برگزار و سبب شد تا شيطنت های دشمن در منطقه پایان 

بگيرد و مجبور شود منطقه را ترک کند.

انعکاس

تابناک نوشــت: محمدرضا عارف گفت: متاسفانه هنوز تریبون های کل نظام در 
اختيار یک جریان خاص اســت. در ۴0 سال گذشته نگاه کنيد بنده چند دقيقه در 
صدا و سيما بودم رفتار صدا و سيما اظهر من الشمس است، به طور مثال در شب 
یلدا فردی را که احتمال کاندیداتوری اش وجود دارد به صدا و سيما آوردند و حافظ 

خوانی کرد. این بازی با این شرایط قابل دوام نيست.
فرارو نوشت: مسعود خوانساری رئيس اتاق بازرگانی تهران می گوید: در دو سال 
اخير 100 ميليارد دلار سرمایه از کشور خارج شده که بخشی از آن به خرید ملک 
در کشور های همسایه اختصاص یافته است. بر اساس گزارش ها در کمتر از چهار 
ســال، خارجی ها 12۶ هزار ملک در ترکيه خریده و ۴1 هزار شرکت جدید در 
حوزه های مختلف تاسيس کرده اند. در بين شهروندان خارجی، ایرانی ها طی کمتر 
از چهار ســال 2721 شرکت در ترکيه تاسيس کرده و 13 هزار و 3۵ ملک نيز در 
این کشــور خریده اند. این وضعيت در خصوص دیگر کشور ها از جمله امارات و 

گرجستان   نيز کم و بيش وجود داشت.
جهان نیوز مدعی شد:  پيگيری های ميدانی خبرنگار جهان نيوز نشان می دهد که 
پس از منتفی شدن حضور سعيد جليلی در انتخابات ميان دوره ای مجلس شورای 
اسلامی، حضور نداشتن وی در انتخابات ریاست جمهوری 1۴00 نيز بسيار جدی 
تر از قبل شده است. در همين حال با عبور اصلاح طلبان از علی لاریجانی و تلاش 
برای کشــاندن ظریف به انتخابات ریاست جمهوری و همچنين نتایج نظرسنجی 
های اخير و محبوبيت بســيار کم لاریجانی در ميان مردم و از سوی دیگر تحرک 
سياسی نداشتن علی لاریجانی در هفته های اخير، نشانه جدی از تمایل نداشتن او 
برای انتخابات ریاست جمهوری توسط برخی از فعالان سياسی برآورد شده است.

ظریف: بایدن اگر مانند ترامپ رفتار کند، هیچ دستاوردی نخواهد داشت 
وزیر امور خارجه کشورمان با تاکيد بر اینکه آمریکا هرگز به تعهداتش در توافق 
هسته ای با ایران عمل نکرده، گفت: اگر بایدن رفتارهای ترامپ را تکرار کند، دست 
خالی خواهد ماند. محمد جواد ظریف در گفتگو با المنار تاکيد کرد: آمریکا در ۴ 
ســال اخير هيچکدام از تعهداتش را در برجام اجرا نکرده است. بر مبنای ماده 3۶ 
برجام اگر یک طــرف از توافق به تعهداتش عمل نکند، ایران نيز حق آن را دارد 
که به تعهدات خود پایبند نماند.وی تاکيد کرد: بایدن اگر رفتارهای ترامپ را تکرار 
کند، هيچ دســتاوردی در تعامل با ایران نخواهد داشت.ظریف افزود: ما معتقدیم 
تســليحات اتمی هرگز امنيت را تقویت نخواهــد کرد بلکه عامل مخرب ثبات و 

امنيت جهان است.
بخشنامه خودسرانه یکی از اعضای  کابینه!

یک نهاد نظارتی با ارســال نامه ای در روزهای اخير خطاب به یکی از مسئولان 
مهم دولتی، با اشــاره به ارسال بخشنامه ای توسط این مسئول خطاب به ادارات و 
سازمان های دولتی برای نحوه هزینه کرد برخی اعتبارات و بودجه های دولتی، از 
وی خواسته با توجه به مغایرت صریح این بخشنامه با قوانين به خصوص بودجه 
سال 13۹۹ کل کشور، مدارک و دلایل قانونی خود را به سرعت ارسال کند تا علت 

صدور چنين دستوری بررسی شود.

انتخابات ۱4۰۰، انتخاباتی نیمه الکترونیکی 
کدخدایی: اگر زیرساخت ها فراهم باشد، مخالفتی با برگزاری انتخابات به صورت 
تمام الکترونيکی نداریم. انتخابات ریاســت جمهوری 1۴00 اولين انتخاباتی است 
که رنگ و بوی کاملا کرونایی به خود گرفته و ویروس کووید 1۹ باعث شــده که 
وزارت کشــور و شورای نگهبان از ماه ها قبل به دنبال برگزاری متفاوت انتخابات 
مهم 1۴00  باشــند. در این بين برگزاری انتخابات به شــيوه الکترونيکی  از گزینه 
های پيشــرو برای برگزاری هرچه سالم تر انتخابات است؛  گزینه ای که البته با اما 
و اگرهای جدی رو به رو اســت. باید گفت اگرچه موضوع انتخابات الکترونيکی 
از حدود 20 ســال قبل در کشورمان کليد خورد اما هيچ گاه به صورت جدی و در 
عين حال کامل  آزمایش خود را پس نداده و همين مســئله باعث شده که شورای 
نگهبان به عنوان ناظر عالی انتخابات هنوز مهر تایيد بر انتخابات الکترونيکی نزند. در 
 همين باره عباسعلی کدخدایی سخنگوی این شورا در تازه ترین اظهارات خود اعلام 
کرد که هنوز زیرســاخت های انتخابات الکترونيکی فراهم نشــده است: » بحث 
الکترونيکی شدن انتخابات بحث فنی ميان شورای نگهبان و وزارت کشور است و هر 
زمان به جمع بندی برسيم و بستر فراهم شود، انجام خواهد شد. ما مخالفتی با انتخابات 
تمام الکترونيک نداشته و نداریم، فقط لازم است زیرساخت های فنی آن آماده شود. 
هر زمان این زیرساخت ها مهيا شود، آماده انجام آن هستيم. هنوز زیرساخت های 
انتخابات الکترونيک فراهم نشده است.« از سوی دیگر اما شکر ا... حسن بيگی رئيس 
 ستاد انتخابات اســتان تهران از برگزاری نيمه الکترونيکی انتخابات خبرداده است: 
» انتخابات پيش رو نيمه الکترونيکی برگزار می شود یعنی از 2۵ فرایند انتخابات اخذ 
آرا و شمارش آن به صورت دستی و بقيه الکترونيکی برگزار می شود، ضمن این که 
در اســتان تهران هفت هزار و ۶0۹ شعبه اخذ رأی پيشنهاد شده است و روستاهای 
واجد شورا در استان ۵31 روستاست که ۴۸0 روستا شورا دارند و به فرمانداران تاکيد 

شده در دیگر روستاهایی که زمينه دارند نيز انتخابات برگزار شود.«
حریرچی: نگران تجمع های قبل از رأی گیری هستیم

در این بين اما انتخابات کرونایی 1۴00، حاشيه هایی شاید مهم تر از متن هم دارد چرا 
که علاوه بر خود برگزاری انتخابات، ميتينگ های نامزدهای انتخاباتی و تجمع های 
قبل از رأی گيری نيز از کانون های اساسی شيوع ویروس کرونا به حساب می آیند. 
موضوع مهمی که ایرج حریرچی معاون کل وزارت بهداشت در سخنان اخير خود به 
آن اشاره کرد: ما در وزارت بهداشت نگران روز رأی گيری نيستيم؛ نگران تجمع های 
قبل از رأی گيری هســتيم. به نظرم شورای نگهبان، انتخابات الکترونيک را در نظر 

بگيرد؛ البته آن هم انتخابات الکترونيک کامل.
فغان دولتی ها  از ترک فعل برخی مسئولان!

یک مقام مســئول اقتصادی در گزارش روزهای اخيــر خود خطاب به تعدادی از 
 اعضای کابينه  اعلام کرده، حســب بررســی های صــورت گرفته در خصوص 
پرونده های ارســالی از سوی اســتان ها به پایتخت برای حل مشکلات واحدهای 
توليدی، مشــخص شده بســياری از این پرونده ها نيازی به ارسال بابت رسيدگی 
 در تهران نداشــته اما به دليل نبود اعتقاد و اهتمام لازم از ســوی برخی مسئولان و 
دستگاه های استانی، دچار بوروکراسی اداری و حل نشدن مشکل شده اند که چنين 

رفتاری، مشمول قاعده ترک فعل مدیران است.

  

 گــروه خبــر // فرماندار بندرعبــاس گفت: 
محدودیت های تردد شبانه همچنان در حال اجرا 

است.
   به گزارش خبرنگار دریا ، جلســه ستاد مدیریت 
بيماری کرونا شهرســتان به ریاست عزیزاله کناری 
فرماندار در محل سالن کنفرانس فرمانداری تشکيل 
شد.فرماندار بندرعباس در این جلسه اظهار داشت: 
در اجرای مصوبات ســتاد کرونای استان و در پاسخ 
به همکاری خوب مردم شــریف و بازاریان عزیز و 
با توجه به وضعيت شهرســتان بندرعباس ساعات 
فعاليت بــازار از ابتدای صبح تا ســاعت 21:30 با 
رعایت فاصله گذاری اجتماعی و استفاده از ماسک 
می باشــد در ضمن بهتر است مردم مراجعات خود 
به بازار را به ســاعات خلــوت روز و صبح منتقل 
کنند تــا عصرها و غروب با شــلوغی بازار مواجه 

نشــوند.وی در ادامه گفت: محدودیــت های تردد 
 شــبانه از ســاعت 22 تا 3 بامــداد همچنان اجرا 
می شــود.رئيس ســتاد مدیریت کرونا شهرستان 
بندرعباس گفت : برای فعال نگهداشــتن شهرستان 
مجبوریم با افراد متخلف برخورد و حتی مراکز متخلف 
را پلمپ نموده تا بقيه شهروندان بتوانند به کار و فعاليت 
خود ادامه دهند، لذا در صورت ضرورت واحد های 
متخلف اداری و غير اداری به مراجع قضائی معرفی 
خواهند شــد. این مقام مسئول اضافه کرد: هر واحد 
صنفی که دستورالعمل های بهداشتی و توصيه های 
ستاد مدیریت کرونا را رعایت نکند خصوصا بانک ها، 
دفاتر پيشخوان دولت، پليس 10+ بلافاصله تعطيل و 
به مدت دو هفته منع فعاليت ميشود و بازگشایی مجدد 
آن مشروط بر تست کرونای منفی و پرداخت جریمه 
سنگين خواهد بود و هر واحدی که 2 بار تعطيل شده 

باشد در صورت تکرار تخلف ، فعاليتش برای هميشه 
متوقف و مجوز فعاليتش لغو خواهد شد.وی همچنين 
با تاکيد به شــهروندان مبنی بر زدن ماسک، رعایت 
فاصله اجتماعی و بهداشت فردی اعلام کرد: در تمامی 
 اماکن عمومی و پر تجمع از قبيل ســاحل، بازار ها، 
اتوبوس ها و ســایر وســایل نقليه عمومی و اماکن 
پرتردد، متولی آن مجموعه بایستی جهت پخش هشدار 
 به منظور قطع زنجيره انتقال کرونا سيســتم صوتی 
راه اندازی نموده و هر 10 دقيقه پيام » لطفا ماســک 
بزنيد ، فاصله اجتماعی و بهداشــت فردی را رعایت 
نمایيد« را پخش کنند.عزیزاله کناری در پایان با توجه 
به شــيوع کرونای جهش یافته در بعضی از استانها 
خصوصا استان خوزستان ، ورود مسافر از خوزستان 
به بندرعباس را بدون تست کرونا ممنوع اعلام کرد و 
همچنين تردد به قشم و هرمز را فقط از طریق اسکله 

شهيد حقانی مجاز دانست و تاکيد کرد:شناورهایی که 
بدون مجوز اقدام به جابجایی مسافر از سواحل غير 
رسمی و غير مجاز می نمایند توقيف خواهند شد و 

دریابانی باید مراقبت و نظارت لازم را داشته باشد.

فرماندار بندرعباس  تاکید کرد

معرفی واحد های متخلف اداری و غیر اداری به مراجع قضائی

اجرای مانور نوسازی شبکه برق رسانی 
در هرمزگان

توقف صدور دفترچه بیمه درمانی تامین اجتماعی 

گروه خبر  //  چهارمیــن مانور فراگیر 
شــرکت توزیع نیروی برق هرمزگان با 
رویکرد اصلاح شــبکه برق رسانی در 

سراسر استان برگزار شد.
   بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ؛ معاون 
بهره برداری شــرکت توزیــع نيروی برق 
هرمزگان با اعلام این خبر گفت: این مانور 
با حضور 1۴2 نيروی عملياتی در قالب ۴3 
اکيپ اجرایی و ۶2 خودروی عملياتی سبک 
و ســنگين اجرا شد. حميد ساعدپناه افزود: 
جمــع آوری 73 پایه فشارمتوســط و ۹۸ 
پایه فشــار ضعيف اضافی و جایگزینی 1۵ 
پایه فشــار متوسط و 17 پایه فشار ضعيف 
جدید با پایه های فرسوده از اقدامات انجام 

شــده دراین مانور بوده است. در این مانور 
نيز  ۴00 مقره تعویض و 27 ساعت نجومی 
جدید نصب شــد. ساعدپناه اضافه کرد: 1۵ 
دستگاه پست زمينی نيز بصورت خط گرم 
سرویس شد. ضمن اینکه ۸20 چراغ با توان 

1۹0 کيلووات تعدیل شد.

  گروه خبر// دفترچه بیمه درمان جدید، در مراکز و دفاتر کارگزاری تامین اجتماعی صادر 
نمی شود.

  به گزارش خبرنگار دریا ؛ مدیر درمان تامين اجتماعی هرمزگان گفت: بيمه شدگان تامين اجتماعی 
در مراجعه به پزشکان و یا مراکز درمانی می توانند با کدملی، شناسنامه و یا جلد دفترچه پيشين از 
خدمات بيمه ای بهره مند شــوند.مریم اميری افزود: بيمه شدگان درصورت داشتن اعتبار و برگه در 
دفترچه درمانی، می توانند از خدمات آن استفاده کند.وی گفت: با توقف صدور دفترچه درمانی جدید، 
پزشکان نسخه را به صورت الکترونيکی برای بيمار می نویسند.مدیر درمان تامين اجتماعی هرمزگان 
گفت: درصورت نبود امکانات و زیرساخت های نسخه الکترونيک، نسخه در سربرگ پزشک نوشته 
می شــود و خدمات درمانی با پوشش بيمه است.اميری افزود: افراد زیر 1۸ سال هم که کارت ملی 

ندارند با ارائه شناسنامه می توانند از بيمه استفاده کنند.
  وی گفت: نوزادان تازه متولد شده نيز تا یک ماه با کد ملی مادر از خدمات بيمه ای بهره مند می شوند.

مدیر درمان تامين اجتماعی هرمزگان گفت: برای بررســی استحقاق بيمه ای هم به پایگاه اینترنتی 
medical.tamin.ir مراجعه کنند.اميری افزود: شماره گيری #1۴20*۴* و 1#*1۴20*۴* 
از دیگر راه های دریافت استحاق بيمه ای است.اکنون حدود ۹۹0 هزار نفر در استان زیر پوشش بيمه 

تامين اجتماعی هستند .
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مفقودی 

می تکانم خانه را با هیبت جانانه ام 
می تکانم خانه را با هیبت جانانه ام

تا ز خود راضی نمایم همسر دردانه ام
هر چه می گوید عیالم نه نمی گویم به او

چون نمی خواهم رود آرامش از کاشانه ام
باز شویم فرشهای خانه را در پشت بام

بعد از آن باید بمالم هم کمر هم شانه ام
چارپایه می گذارم تا که پرده وا کنم

می کنم ترس خودم پنهان ز اهل خانه ام
از کت و کولم بیافتم بس که می سابم زمین

بسکه می شویم در و دیوار کل خانه ام
گردم آویزان چو مرد عنکبوت از پنجره

تا که شویم شیشه ها با کهنه و افشانه ام
بعد از اینها می فروشم هر اثاث کهنه ای

تا بگیرم جنس نو با عیدی و یارانه ام
شرح دادم مختصر از بهر آگاهی یتان
دل بسوزانند بر من آشنا بیگانه ام

بعد از این خانه تکانی حال زارم دیدنی است
همچو نی قلیان شده این هیکل مردانه ام

  اسماعیل تقوایی
***

اندر احوالات گوشی موبایل !
مونسم در روز تا پاسی ز شب گوشی بود

آنکه در هجرش نمایم سخت تب گوشی بود
می روم با گوشیم در نت که وب گردی کنم
راه چت با اقدس و با مش رجب گوشی بود

در تلگرام، لاین، در گوگل پلاس، هستم پلاس
آنچه تنهایی من را شد سبب گوشی بود

همسر و فرزند ها از ذهن من رفته برون
باعث نسیان هر اصل و نسب گوشی بود
داخل خانه همیشه سر به گوشی می برم

آنکه همسر را در آرد در غضب گوشی بود
اینور و آنور گویند “عشق گوشی” گشته ام

باعث این حرفها و این لقب گوشی بود
از خدا کردم طلب تا که فراموشش کنم
دلبری که برده از یادم طلب گوشی بود

 اسماعیل تقوایی

طنز

 آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار کرمان با اشاره 
به اینکه رسالت ما برگزاری انتخابات بی طرفانه و مطمئن 
است افزایش مشارکت مردم در انتخابات را با استفاده از 
توان، امیدآفرینی و انگیزه مورد تاکید قرار داد و گفت: 
همه باید احساس تکلیف برای اعتلای جمهوری اسلامی 

داشته باشیم. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛  علی زینی وند در ســمينار 
فرمانداران و روســای کميته های ستاد انتخابات استان 
کرمان در دانشگاه ولی عصر)عج( رفسنجان با اشاره به 
شرایط سختِ کاری فرمانداران با وجود کمبود اعتبارات 
عنوان کرد: مجموعه فرمانداران استان ترکيبی از نيروهای 
باتجربه، جوان و باانگيزه هستند و طی چند ماه حضورم 
در استان شاهد تلاش آنها هستم.استاندار کرمان به شرایط 
کشــور و نظام بين الملل اشاره داشت و گفت: مشارکت 
در انتخابات مهمترین عامل اقتدار کشور در سطح ملی 

و معادلات بين المللی است. زینی وند از جوانان و اقشار 
تحصيل کرده برای داوطلبی در انتخابات شــورای شهر 
و روســتا دعوت کرد و گفت: شــوراهای اسلامی در 
همه روســتاها باید فعال شــوند و با حضور جوانان و 
تحصيل کرده ها منشا تحولات سازنده در جوامع محلی 
باشند. وی خطاب به فرمانداران تصریح کرد: در تشکيل 
هيات های اجرایی نباید جناحی رفتار شود، افراد بی طرف 
باید در این هيات ها باشند و در حقيقت هيات های اجرایی 
ویترینی از معتمدان شهر و روستا هستند که باید جوانان، 
خانم ها، روحانيت، کسبه و حقوقدان ها و همه اقشار در 
آن باشند.استاندار کرمان افزود: اینکه چه فردی در این 
انتخابات حداکثر رای را به دست می آورد به ما ارتباطی 
ندارد و ما باید وظيفــه خودمان را در برگزاری صحيح 
انتخابات اجرا کنيم.زینی وند، تعامل با هيات های نظارت 
در چارچوب وظایف آنها و حفظ فضای تعاملی استان را 

از اهم مسائل در برگزاری انتخابات برشمرد و ادامه داد: 
حتی اگر مسئول رسمی بخواهد این تعامل را خدشه دار 
کند، فرمانداران و بخشداران نباید از آن دنباله روی کنند، 
تعاملی که اکنون در اســتان برقرار است با موضع عزت 
و اقتدار اجرایی فرماندار باید حفظ شود. وی انتخابات، 
کرونا، معيشت و امنيت را از اولویت های کاری برشمرد 
کــه مدیران باید به آن توجه کننــد و بيان کرد: تا پایان 
مدتی که مسئول هستيد، وظایف قانونی خود را با دست 
پاکی و محکم در چارچوب نظام جمهوری اســلامی و 
سياســت های دولت انجام دهيد که عين مردانگی است.

استاندار کرمان، توجه جدی و مدیریت در اجرای طرح 
شهيد سليمانی در راستای مقابله با بيماری کرونا را مورد 
تاکيد قرار داد.زینی وند ابراز داشت: در بحث معيشت مردم 
و اشتغال کمک کنيد، ظرفيت شهرستان ها را فعال کرده 
و از وام های مشــاغل روستایی بهره  ببرید.وی همچنين 

پيگيری تا حصول نتيجه نهایی در مصوبات جلسات را 
از فرمانداران و مدیران خواست و گفت: هيچ مصوبه ای 
را فراموش نمی کنيم و باید اجرا شــوند. استاندار کرمان 
تعامل با نمایندگان را مورد اشاره قرار داد و بيان داشت: 
تاریخ خواهد گفت که دولت تدبير و اميد در چه شرایطی 
چه کارهای بزرگی انجــام داد و ما باید از این خدمات 
دفاع کنيم. زینی وند اظهار داشت: به عنوان استاندار هيچ 

چالشی در این استان نداریم و تمام اعضای شورای تامين 
برادرانــه درکنار هم کار می کنند و هماهنگی مثال زدنی 
ميان آنها وجود دارد. استاندار کرمان به تحولات مدیریتی 
در سطح اســتانداری نيز اشاره داشت و گفت: همه این 
تغييرات و تحولات با هدف کارآمدی افراد و قرارگيری 
در جایگاه خودشان صورت گرفته و هيچ انگيزه دیگری 

پشت آن نيست.  

استاندار کرمان: 

رسالت ما برگزاری بی طرفانه و مطمئن انتخابات است

 حسن سیلاوی ســرویس استان ها //رئیس مجمع نمایندگان 
خوزســتان گفت: به عنوان رئیس مجمع نمایندگان خوزستان 

از رئیس جمهور درخواســت می کنم که تعطیلی دو هفته ای و 
قرنطینه استان خوزستان را تایید کند؛ در این زمینه با معاون 

رئیس جمهور نیز صحبت شده تا این مساله را پیگیری کند.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ سيدکریم حسينی اظهار کرد: از روز جمعه 
که معاون وزیر بهداشت در استان خوزستان حضور یافت، درخواست 
داشتيم که خوزســتان تعطيل و قرنطينه شــود بنابراین در روز شنبه 
پيشنهادهایی به ستاد ملی کرونا ارائه شد تا این درخواست مورد تایيد 

قرار بگيرد اما متاسفانه ستاد ملی کرونا با این درخواست موافقت نکرد.
وی با بيان اینکه ضرورت دارد خوزستان قرنطينه و تعطيل شود، افزود: 
به عنوان رئيس مجمع نمایندگان خوزستان از رئيس جمهور درخواست 
می کنم که تعطيلی دو هفته ای و قرنطينه استان خوزستان را تایيد کند؛ 
در این زمينه با معاون رئيس جمهور نيز صحبت شــده تا این مساله را 
پيگيری کند.رئيس مجمع نمایندگان خوزســتان تصریح کرد: در حال 
حاضر استان خوزستان تنها استان کشور است که وضعيت قرمز دارد و 

11 شهری که در کل کشور دچار وضعيت قرمز شيوع کرونا هستند، در 
خوزستان قرار دارند بنابراین قرنطينه و تعطيلی خوزستان، امری بسيار 
مهم است که باید مورد توجه قرار بگيرد.حسينی افزود: ما نگران هستيم 
که نتوانيم پاسخگوی مراجعات مردم به بيمارستان ها باشيم.وی بيان کرد: 
هر چند تعطيلی و قرنطينه استان خوزستان تنها بخشی از کار است اما در 
شرایط کنونی، این موضوع یکی از اصلی ترین مطالبات نمایندگان است 
که از رئيس جمهور پيگير آن هستيم.رئيس مجمع نمایندگان خوزستان 
افزود: پيگيری هایی انجام شده تا این درخواست مورد قبول قرار بگيرد 
و منتظر هستيم که رئيس جمهور نظر خود را در این خصوص ارائه کند.

وی گفت: تعطيلی قطعا ضررهایی به کسبه و بازاریان وارد خواهد کرد 
اما در شــرایط فعلی آنچه حائز اهميت است، سلامت مردم خوزستان 

است زیرا مردم به شدت در خطر بيماری قرار دارند.

رئیس مجمع نمایندگان خوزستان:

رئیس جمهور، قرنطینه خوزستان را تایید کند

حسن سیلاوی سرویس استان ها // معاون اقتصادی 
استانداری خوزستان با اشاره به ثابت نبودن قیمت 
مــرغ، گفت: مرغــداران در صورتی نهــاده ها در 
اختیارشان قرار می گیرد که مرغ را بین ۱۲ تا ۱۸ هزار 

تومان تحویل دهند.
   به گزارش خبرنگاردریا ، نورالله حسن زاده در نشست 
تنظيم بازار استان خوزستان، با بيان اینکه هر هفته جلسه 
تنظيم بازار تشکيل می شود مسائل و مشکلاتی که در این 
از جلسه به جلســه پيش می آید، مطرح و مورد بررسی 
قرار می گيرد، بحث مرغ را یکی از مشــکلاتی دانست و 
افزود: استان خوزستان در ماه های اخير گرفتار این مشکل 
بوده است. وی توضيح داد: مرغداران اعلام می کردند که 
نهاده های دامی در اختيارشــان قــرار نمی گيرد اما جهاد 
اعلام می کــرد که نهاده های دامــی در اختيار مرغداران 
است که در این راستا چندین جلسه برگزار شده و به طور 

نسبی رضایتی برای دو طرف حاصل شد.معاون اقتصادی 
استانداری خوزســتان بيان کرد: مرغداران با شرط اینکه 
نهادها در صورتی در اختيارشان قرار می گيرد که مرغ را 

بين 12 تا 1۸ هزار تومان تحویل دهند.
   بنا به گفته حســن زاده، دليل این شرط مرغداران این 
است که جوجه ها استاندارد نيست و مسائل و مشکلاتی 
که پيش می آمده اســت که در این راستا تلاش می شود 
که قيمت مرغ به قيمت مصوب شــده برسد.وی با عنوان 
اینکــه جوجه ریزی ها که اکنون در خوزســتان صورت 
گرفته برای آرامش آخر سال مناسب است، خبر داد: هم 
اکنون پرورش دهندگان مرغ خوزستانی پذیرفتند که مرغ 
را تا ۴۵ روز پرورش دهند و نهادها هم در اختيارشــان 

قرار بگيرد.
  معاون اقتصادی اســتانداری خوزستان در ادامه به بحث 
روغن اشــاره کرد و گفت: در این زمينه اختلاف قيمتی 

وجود دارد و این امر محل فســاد اســت؛ به عنوان مثال 
این روند برای گنــدم و آرد اتفاق افتاده و هر روز همين 
مشکلات را در استان داریم.حسن زاده با بيان اینکه آرد 
را از قيمت دولتی به صــورت آزاد عرضه می کنند و این 
اختلاف قيمت ها این مشــکلات را به همراه دارد، افزود: 

امروز پيشنهاد شده است که قيمت ها یکی شود.
  وی همچنين در ادامه به بحث کاميون و انتقال نهاده های 
دامی و کالاهای اساســی از بندر اشاره و اظهار کرد: هر 
ساله در فصل برداشت گندم و چغندر در استان خوزستان 
با مشــکل مواجه می شــویم.معاون اقتصادی استانداری 
خوزستان بيان کرد: برای خروج کالاهای اساسی از بنادر 
استان روزی دو تا سه هزار کاميون نياز است که همزمان 

با آن فصل برداشت گندم می رسد.
  حســن زاده خبر داد: برآورد شده است که امسال یک 
ميليون و 300 تا یک ميليون ۴00 تن گندم و یک ميليون 
و 100 تن چغندرقند از مزارع این اســتان برداشت شود.
وی گفت: قرار شــد که دو هزار و ۵00 تن ميوه که شامل 
سيب و پرتقال است، برای شب عيد در استان خوزستان 

تأمين شود.

آرزو توکلی ســرویس استان ها //  رئیس کل دادگستری 
کرمان با اشــاره به اینکه کرمان به شدت از خام فروشی 
متضرر می شود، گفت: تشکیل شرکت سرمایه گذاری با 
مشارکت و پیشگامی شرکتهای صنعتی و معدنی استان 

ضروری است.
  به گزارش خبرنگار دریا ، یدالله موحد در پنجاه و هشــتمين 
نشست شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی استان کرمان 
در محل اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی افزود: چهار 
منبع سرمایه گذاری خارجی، صندوق توسعه ملی، بازار سرمایه 
و سرمایه گذاری شرکت های بزرگ صنعتی و معدنی برای تأمين 
منابع مالی پروژه ها و نقدینگی مورد نياز به بنگاه ها و تعریف شده 
است که هر یک در جایگاه خود تأثيرگذار هستند.وی با اشاره 
به این مطلب که ذخایر معدنی استان در زمينه های مختلف مس، 
فولاد، ســنگ آهن، کروميت و… محدود و پایان پذیر اســت، 
تصریح کرد: زمانی که یک واحد صنعتــی و معدنی بزرگ در 
استان کرمان ســالانه 10 هزار ميليارد تومان سود دارد، باید از 

منابع آن برای توسعه بنگاه های متوسط و خرد و توسعه اقتصادی 
در حوزه های مختلف استفاده شود.رئيس کل دادگستری کرمان با 
اشاره به اینکه برای ایجاد هر اشتغال در حوزه صنایع بزرگ نياز به 
۴ ميليارد تومان سرمایه گذاری است، اظهار داشت: توسعه اشتغال 
در حوزه های خرد با صرف هزینه بســيار پایين موجب توسعه 
اشــتغال های پایدار می شود و از این رو باید به این حوزه توجه 
لازم صورت گيرد.موحد با تاکيد بر این مطلب که چرخه ناقص 
در حوزه صنعتی و معدنی استان موجب می شود که مواد معدنی 
موجود، تبدیل به شمش نشود، عنوان کرد: این در حالی است که 
عمده سودآوری و ارزش افزوده حوزه معدنی پس از توليد شمش 
است و در این زمينه استان کرمان به نوعی خام فروشی می کند.وی 
با اشاره به پشتيبانی کامل در دستگاه قضائی از اقدامات بنگاه های 
اقتصادی در حوزه ســرمایه گذاری و توسعه اشتغال، تاکيد کرد: 
استان کرمان به شدت از خام فروشی نوع دوم که در حال حاضر 
انجام می شود، متضرر است و باید به شکلی اقدام شود که صنایع 

پایين دستی توسعه یافته و استان از مزایای آن بهره مند شود.

آرزو توکلی سرویس اســتان ها //  رئیس 
مجمع نمایندگان اســتان کرمان با اشاره به 
وجود ۹۰۰ معدن تعطیل، نیمه تعطیل، راکد 
و تعیین تکلیف نشده در این استان گفت: 
این امر مسئولیت شرکت ها و مسئولان را در 

زمینه اکتشاف پهنه چند برابر می کند. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛شــهباز حسن پور 
خواستار برگزاری سریع شــورای عالی معادن 
کشــور با محوریت معادن اســتان کرمان شد و 
از مسئولان خواست تا تعيين تکليف این معادن  
شــورا در اســتان نيز به صورت هفتگی برگزار 

شود.
  وی ادامــه داد: برگــزاری این نشســت ها و 
تعيين تکليف معادن به نوعی توجه به بخشی از 

مسئوليت ها در قبال مردم است.

رئيس مجمع نمایندگان استان کرمان همچنين به 
مدیران مومن و متخصــص توصيه کرد، اجرای 
طرح های توســعه ای این استان را تسریع کنند 
تا موجب ایجاد اشــتغال پایدار، پيشبرد اهداف 
اقتصاد مقاومتی به عنوان نســخه نجات بخش 

کشور شود.
  وی از تسریع در طرح های توسعه ای و ایجاد 
اشــتغال در اســتان کرمان به عنوان اولویت و 
ضرورت امروز جامعه نام برد و گفت: به سرانجام 
 رســيدن اصولی طرح های توســعه ای موجب
  بهره مند شدن اقشــار مختلف مردم از مزایای 
آن ها و توزیع عادلانه ثروت می شود. حسن پور 
 افزود: شــهرهای اســتان کرمان بایــد در تمام 
بخش ها بخصوص در زمينــه معدن به کارگاه 

سازندگی تبدیل شوند.

معاون اقتصادی استانداری خوزستان:

قیمت مرغ در خوزستان ثابت نیست 
رئیس مجمع نمایندگان کرمان:

 ۹۰۰ معدن راکد در کرمان وجود دارد

 علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // وزیر صنعت، 
معدن و تجارت گفت: با آزادسازی معادن تا پایان سال 
جاری، بین ۵ تا ۶ هزار معدن به ســرمایه گذاران واگذار 

می شود. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ عليرضا رزم حســينی در مراسم 
کلنگ زنی مرکز جامع سلامت روستایی سبزدشت شهرستان 
بافق یزد افزود: فعال ســازی معادن علاوه بر ایجاد اشتغال، 
موجب رونق اقتصادی مناطق می شود.وی با اشاره به اینکه به 
برکت انقلاب اسلامی در بسياری از روستاها آب و برق و گاز 
و تلفن و سایر زیرساختهای ارتباطی وجود دارد اما مردم به 
دليل نداشتن شغل به شهرها مهاجرت می کنند، افزود: با احيای 
یک معدن متروکه، اولين اتفاق، ایجاد شغل برای اهالی روستا 
است و معتقدیم باید به دنبال ایجاد کسب و کار در روستاها و 
شهرهای دورافتاده باشيم تا مهاجرت شکل معکوس پيدا کند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت عنوان کرد: بافق و بهاباد منطقه 
معدن خيز اســت و با اکتشاف، استخراج و توليد می توان در 
روستاها اشتغال ایجاد کرد.رزم حسينی با بيان اینکه ۴0 درصد 
اقتصاد کشــور توسط وزارت صمت اداره می شود، افزود: در 
حوزه صنایع، معادن، تجارت و بازار، برنامه هایی برای رشد 
اقتصادی داریم.نماینده مردم ابرکوه، بافق، بهاباد، خاتم و مهریز 
در مجلس نيز در این مراســم ضمن قدردانی از سرمایه گذار 
معدن تاجکوه گفت: انجام مســئوليت های اجتماعی در کنار 

ایجاد شغل و کار اقتصادی، بسيار ارزشمند است.محمدرضا 
صباغيان افزود: اميدواریم با ایجاد انگيزه در سرمایه گذاران 
شاهد رونق اقتصادی در روســتاها باشيم.امروز مرکز جامع 
سلامت سبزدشــت در زمينی به وسعت ۹00 متر با اعتبار ۴ 
ميليارد تومان شامل یک مرکز درمانی و سه خانه پزشک با 
حضور وزیر صمت کلنگ زنی شــد.همچنين با حضور وزیر 
صمت، واحد توليد کنسانتره سرب و روی معدن تاجکوه بافق 
بهره برداری شد؛ این واحد، ظرفيت توليد سالانه 1۴ هزار تن 
محصول کنســانتره سرب و روی را داراست و برای 2۵0 نفر 
اشتغالزایی کرده است.ميزان سرمایه گذاری ارزی و ریالی این 
واحد معدنی در مجموع هزار و 2۵0 ميليارد ریال است.رزم 
حسينی در ادامه سفر خود از سنگ آهن مرکزی ایران _ بافق 

و صنایع معدنی جوار آن بازدید کرد.

وزیر صمت:

 ۵ تا ۶ هزار معدن به سرمایه گذاران واگذار می شود

رئیس کل دادگستری کرمان:

کرمان به شدت از خام فروشی متضرر می شود

 آرزو توکلی سرویس استان ها //  رئیس 
پلیس راه کشور گفت: در اثر کرونا رفتار 
ترافیکی رانندگان تغییر کرده و بیشتر به 
سمت جاده های فرعی و حاشیه رفته که 
این مساله یکی از دلایل کاهش تصادفات 

است.
  به گزارش خبرنگار دریا ، ســرهنگ هادی 
اميدوار در نشســت خبری در جمع اصحاب 
رسانه بيان داشت: مهمترین وظيفه پليس امنيت 
ترافيکی است که بر این اساس چهار هدف کلی 
در بحث ارائه خدمات پيش بينی کرده ایم.وی 
افزود: اولين خدمــت پليس مدیریت و ایمنی 
ترافيک اســت تا ترافيک با شکل مناسبی در 
جریان باشــد.رئيس پليس راه کشــور گفت: 
دومين خدمت ما تسهيل در عبور و مرور است 
کــه این تردد می تواند درون شــهری یا برون 
شهری باشــد لذا این عبور و مرور باید سهل 
و آسان باشد.اميدوار تصریح کرد: خدمت سوم 
که بسيار مهم و اصلی ترین هدف پليس است، 
کاهش تصادفات می باشد لذا سالانه حدود 17 
هزار انسان در جاده ها و شهرها بر اثر تصادفات 
رانندگــی جان خود را از دســت می دهند که 

علاوه بر هزینه هــای روحی روانی هزینه های 
درمانی هم به دنبال آن می آید که بســيار بالا 
است لذا مدیریت حوادث و کاهش آن موجب 
می شود از بسياری از این هزینه ها جلوگيری 
کرد.وی با اشــاره به اینکــه چهارمين وظيفه 
پليس، ارائه خدماتی از جمله پلاک گذاری و 
… اســت، یادآور شد: در تمامی این برنامه ها 
رویکرد پليس به ســمت هوشمندسازی رفته 
است از جمله ســامانه های در حوزه ترافيک 

سامانه های هوشمند ثبت پلاک و … است.
* درمحدودیتهایکروناییفقطیک

درصداعمالقانونداشتیم
  رئيس پليس راه کشــور با بيــان اینکه در 
ســال ۹۹ بين 30 تا 3۵ درصد توان پليس به 
سمت محدودیت های ترافيکی رفت، افزود: در 
ابتدای شيوع کرونا شاهد کاهش 70 درصدی 
تصادفات بودیــم که این محدودیت ها در پنج 

مرحلــه و در فواصل مختلف اعمال شــد که 
شامل نوار ساحلی شمالی، نوار ساحلی جنوبی، 
شهرهای مسافرپذیر مثل مشهد اصفهان و دو 
جزیره کيش و قشم بوده است.وی با اشاره به 
اینکه یکی از دلایــل اصلی مهار کرونا همين 
همراهی مردم است، گفت: از همراهی مردم در 
اجرای محدودیت ها تشــکر می کنم؛ ما هر جا 
که محدودیت هایی در نظر گرفته شد فقط یک 
درصد اعلام قانون انجام دادیم و در بقيه موارد 

تذکر داده ایم.
  وی با بيان اینکه عامل انسانی، راه ها و جاده ها 
در تلفات جاده ای نقش دارند بيان داشت: حدود 
70 تا 7۵ درصد تصادفات ناشــی از خطای 
انسانی اســت.وی افزود: امسال به دليل شيوع 
کرونا حضور پليس در مبادی شهری متمرکز 
تر بوده است ضمن اینکه در حال حاضر رفتار 
ترافيکی رانندگان تغيير کرده و بيشتر به سمت 

جاده های فرعی و حاشــيه رفته است که خود 
یکی از دلایل کاهش تصادفات می باشد.اميدوار 
گفت: در حال حاضر ترافيک در کشور بين 1۵ 
تا 20 درصد کاهش یافته و 1.۵ ميليون تردد 
بين شهری و 1.۵ ميليون تردد خودرو کمتر شده 
است.وی یادآور شد: تقریباً غالب مردم مقررات 
را رعایت می کنند اما شاهد هستيم که فراوانی 
حوادث ترافيکی در کشور کمتر شده ولی شدت 
حوادث بيشتر شده است.رئيس پليس راه کشور 
گفت: شش تخلف حادثه ساز از جمله سرعت 
غيرمجاز، سبقت غير مجاز، انحراف یا تجاوز 
به چپ، نقص فنی وســيله نقليه، عدم استفاده 
از کمربند ایمنی توسط سرنشينان و استفاده از 
تلفن همراه حيــن رانندگی ۸0 درصد از علل 
تصادفات هســتند که پليس بدون اغماض با 
این تخلفات برخورد خواهد کرد.وی در ادامه 
گفت: تمامی مبالغ جریمه به خزانه دولت واریز 

می شود؛ ۶0 درصد از جرایم تخلفات رانندگی 
در درون شهرها به حساب شهرداری ها و ۴0 
درصــد از مبلغ جریمه تخلفــات جاده ای به 
حساب راهداری و حمل و نقل جاده ای واریز 
خواهد شــد که باید در جهت ایمنی جاده ها و 
راه ها هزینه شــود و 20 درصد جرایم هم به 
حساب صندوق تأمين خســارت بيمه واریز 

می شود.
  اميدوار اظهار داشت: استان کرمان مسير اصلی 
ترانزیت کالا می باشد ضمن اینکه محل حضور 
زائران شــهيد قاسم ســليمانی و کاروان های 
راهيان نور نيز است به همين دليل از نظر زیر 
ساختی نياز است که به آن توجه ویژه ای شود.

رئیس پلیس راه کشور:

کرونا رفتارهای ترافیکی رانندگان را تغییر داد 
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  سخنگوی گمرک:
چهارمرزمسافریمشترکبینایرانوعراق

بستهشد
 سرویس اقتصادی // سخنگوی گمرک گفت: چهار مرز مشترک 
بين ایران و عراق فقط برای تردد مســافری بســته شده است و مرز 
مهران نيز تعطيل خواهد شد. روح اله لطيفی  افزود: بر اساس تصميم 
اســتانداری ها،  تردد مسافری در مرزهای چذابه، شلمچه، تمرچين 
و کيله ممنوع اعلام شــده است.وی با بيان اینکه ترددها در مرزهای 
تمرچين و کيله در اســتان آذربایجان غربی از روز گذشته به مدت 
دو هفته ممنوع شده است، تاکيد کرد: تردد مسافری مرز مهران نيز از 
فردا متوقف خواهد شد.سخنگوی گمرک تاکيد کرد: گسترش ویروس 
کرونای انگليسی در کشور عراق موجب بسته شدن مرزهای مشترک 
شــده است.وی افزود: در یکسال گذشته فقط مجوز تردد برای افراد 
خاص با ویزای تحصيلی، درمانی، شغلی و تجاری صادر می شد که 
در حال حاضر این ویزاها نيز ممنوعيت یا محدودیت تردد خواهند 
داشــت.به گزارش ایرنا،  بر اساس آخرین آمار رسمی تاکنون یک 
ميليون و ۵7۴ هزار و 12 نفر در ایران به طور قطعی به ویروس کرونا 
مبتلا شده و با فوت 7۴ نفر از بيماران مبتلا به کووید 1۹ در 2۴ ساعت 

گذشته  است.

رئیس اداره اجرائیات شهرداری بندرعباس خبر داد
وصول57میلیاردازمطالباتمعوق

شهرداریبندرعباس
  گروه خبر // رئیس اداره اجرائیات شهرداری بندرعباس گفت: 
10 اسفندماه جاری، آخرین مهلت برای پرداخت معوقات شهروندان 
به شهرداری است.به گزارش خبرنگار دریا ، عادل فخاریان در این 
ارتباط اظهار کرد: از ابتدای مهرماه گذشته تا پایان دیماه، بالغ بر 11 
میلیارد و 500 میلیون میلیارد ریال از جرائم کمیســیون ماده 77 
شهرداری بندرعباس وصول شده است.وی افزود: همچنین طی این 
مدت سه میلیارد و 500 میلیون ریال از جرائم کمیسیون ماده 100 
نیز توسط اداره اجرائیات مدیریت حقوقی وصول شده است.رئیس 
اداره اجرائیات مدیریت حقوقی شهرداری بندرعباس خاطرنشان 
کرد: در همین مدت، بیــش از 41 میلیارد و 500 میلیون ریال از 
محل چک های معوق، از طریق مراجع قضایی وصول شده است.

فخاریان گفت: در مجموع، از ابتدای مهرماه ســال جاری تا پایان 
دیماه 57 میلیارد ریال توســط این اداره وصول شده است.وی در 
ادامه نیز با تاکید بر پرداخت به موقع مطالبات شهرداری بندرعباس 
توسط شهروندان، عنوان کرد: شهروندانی که معوقاتی در قالب جرائم 
کمیسیون های ماده 77، ماده 100 و یا چک برگشتی دارند، تا 10 
اسفندماه جاری برای پرداخت مهلت دارند.رئیس اداره اجرائیات 
مدیریت حقوقی شهرداری بندرعباس تصریح کرد: پس از مهلت 
داده شده، وصول مطالبات مذکور از طریق محاکم قضایی پیگیری 

می شود.

 ســرویس اقتصادی // رئیس مرکــز داوری اتاق 
بازرگانی بندرعباس گفت: استفاده از شرط داوری 

در قراردادهای تجاری برگ برنده بازرگانان است. 
مرتضی کنــاری زاده ، در این رابطه اظهار کرد: مرکز 
داوری اتــاق بازرگانی یکــی از معتبرترین نهادهای 
داوری ســازمانی در ایران می باشــد که به موجب 
مصوبه مجلس شــورای اسلامی تشکيل شده است و 
از پشتوانه قانونی و حمایت اتاق بازرگانی برخوردار 

است.
وی افــزود: این مرکز طبق قانون حق  رســيدگی و 
حل و فصــل اختلافات اعضای اتــاق بازرگانی و 
ســایر فعالان اقتصادی را دارد و برای رســيدگی به 

اختلافات اعضا اتاق و سایرین شرط داوری باید در 
قراردادهای تجاری درج شود.

کنــاری زاده بيان کرد: مرکــز داوری اتاق بازرگانی 
بندرعباس  طی چندین سال فعاليت اختلافات بسيار 
زیادی را رسيدگی و حل وفصل و حکم قانونی لازم 
صادر کرده اســت و همچنين در برخی موارد نيز با 
ميانجيگری داوران بين  طرفين صلح و  ســازش به 
وجود آمده  که بدون شــک یکــی از اهداف  مرکز 

داوری ميانجيگری به منظور صلح و سازش است.
 وی بيان کرد: امروزه در تجارت و ســرمایه گذاری 

بيــن المللی و داخلی  داوری به لحــاظ مزایایی که 
دارد از جمله تخصصی بودن، کم هزینه و سرعت در 
رسيدگی و فقدان تشــریفات مورد اقبال چشمگيری 
قــرار دارد به گونه ای که در برخی از ســازمان های 
داوری نوعی داوری اضطراری پيش بينی شــده است 
که در مواقع ضروری بتواند اقدامات ضروری و فوری 

در خصوص اختلافات را انجام دهند.
ایــن مقام مســوول تاکيد کــرد: اگر تمــام  فعالين  
اقتصادی و عضو اتاق بازرگانی  که از شــرط نمونه 
داوری اتاق بازرگانی که در سایت اتاق موجود است  

در کليه قراردادهای خود استفاده نمایند حتی اگر در 
پرونــده ای در دادگاه دارند می توانند توافق کنند که 
در مرکز داوری رسيدگی گردد که قطعا دادگاه نيز با 

آن موافقت خواهد نمود.
به گزارش ایســنا ؛ریيس مرکز داوری اتاق بازرگانی 
بندرعبــاس تصریح کرد: ما معتقدیــم که اختلافات 
اعضــای اتاق بازرگانی بندرعباس باید در خود اتاق 
حل و فصل شود و بدون شک بازرگانانی که به مرکز 
داوری مراجعه می کنند از امتيازات ویژه ای در باب 

هزینه ها برخوردار خواهند شد.

  رئیس مرکز داوری اتاق بازرگانی بندرعباس عنوان کرد

استفاده از شرط داوری در قراردادهای تجاری برگ برنده بازرگانان

اتحادیه  رئیس   // اقتصادی  ســرویس   
کارگران قــراردادی و پیمانــی با ابراز 
امیدواری از تصویب رقم ســبد معیشت 
کارگران در جلســه کمیته دستمزد، از 
دستمزد  تا  خواســت  کار  عالی  شورای 
ســال ۱۴۰۰ را با درنظر گرفتن شــرایط 
گونه  به  بازنشستگان  و  کارگران  زندگی 
ای تعیین کند کــه رضایت خاطر و رفاه 

حداقلی آنها را به دنبال داشته باشد. 
فتح اله بيات اظهار کرد: اگر کميته دستمزد 
به جمــع بندی نهایی در خصوص ســبد 
معيشت کارگران دست پيدا کند و شرکای 
اجتماعی و نمایندگان گــروه کارفرمایی، 
کارگــری و دولت به توافق برســند، قطعا 
نتيجه بهتــری از مذاکرات مــزد خواهيم 
گرفــت و نگرانی خاطر جامعه کارگری از 
تاخير در تعيين دستمزد و موکول شدن آن 
به روزهای پایانی ســال را شاهد نخواهيم 

بود.
وی ادامه داد: با توجه به فشار و بار روانی 
که جامعه کارگری هر ســال در مورد رقم 
دستمزد با آن مواجه است، انتظار داریم که 
هزینه ســبد معيشت را مشخص کنند تا از 

جلسات بعد به بحث دستمزد ورود کنيم.
بيات با بيان اینکه کارگــران هرگز دنبال 
عدد و رقــم و درصد افزایش مزد نبوده و 
نيستند، خاطرنشان کرد: آن چيزی که برای 
جامعه کارگــری اهميت دارد حفظ قدرت 
خرید اســت و بر همين اساس تاکيد داریم 
که سبد معيشت کارگران طوری تعيين شود 
کــه منطبق با بندهای یــک و دو ماده ۴1 

قانون کار باشد.

قراردادی  کارگران  اتحادیه  رئيس  گفته  به 
و پيمانی، در بحــث نرخ تورم که بند یک 
ماده ۴1 به آن اشــاره دارد، مراجع رسمی 
آمار دقيق را در اختيار اعضای شــورای 
عالی کار گذاشــته اند و در خصوص سبد 
معيشت که موضوع بند دو ماده ۴1 است، 
قيمت کالاها در بازار و هزینه های زندگی 

کارگران به اندازه کافی گویا است.
وی با بيان اینکه بسياری از اقلام خوراکی 
و مصرفی از ســبد معيشت کارگران حذف 
شده است، گفت: متاســفانه برخی اقلامی 
که شاید در گذشته هزینه زیادی به زندگی 
کارگــران تحميل نمی کــرد و با آن امرار 
معاش مــی کردند امــروز در حال حذف 
شدن از سبد معيشت است. خرید گوشت و 
مرغ و مواد پروتئينی پيش کش، کارگران و 
بازنشستگان دیگر توان خرید ميوه و پنير 

هم ندارند.
این مقام مسئول کارگری با تاکيد بر اینکه 
رکــود و تورم و کاهــش ارزش پول ملی 
ربطی به کارگر نــدارد و کارگران حداقل 
بگير، تنها به امرار معاش و گذران زندگی 
اميد بسته اند، گفت: از کسانی که دستمزد 
کارگــران را تعيين می کننــد می خواهيم 
تنگ نظری نکنند و با ســخاوت بيشتر در 
خصوص دستمزد تصميم بگيرند. کارگران 
صدقه نمــی خواهند و دنبــال رفاهيات 
نيســتند بلکه نگران هزینــه های درمان، 
مســکن، اجاره بها و مواد خوراکی هستند 

که به سبد معيشت آنها افزوده می شود.

 کارگران صدقه نمی خواهند؛ تنگ نظری نکنید!
ســرویس اقتصادی // رئیس اتحادیه 
توضیحاتی  ارائه  با  گوسفندی  گوشت 
درباره دلایل افزایش قیمت گوشت در 
بازار گفت: کمبــود عرضه دام در بازار 
دلیل اصلی گرانی گوشت است چرا که 
دامداران منتظرند دام خود را در شب 

عید به قیمت گرانتری بفروشند. 
 قيمت گوشــت قرمز چند روزی است در 
بازار افزایش یافتــه در حالی که پيش از 
این مسئولان از افزایش توليد و دپو دام در 

کشور خبر می دادند.
دلایل این تناقض و گرانی گوشت در بازار 
را از رئيس اتحادیه گوشت گوسفندی جویا 
شدیم.وی عدم عرضه از سوی دامداران و 
انتظار کشــيدن برای فروش در ایام عيد، 
گرانی قيمت دام زنده و گران بودن نهاده ها 
و نيز کاهش واردات نسبت به سال گذشته 
را پاشنه آشيل این گرانی اخير عنوان کرد.

علی اصغر ملکی رئيس اتحادیه گوشــت 

گوسفندی گفت: کمبود عرضه دام در بازار 
دليل اصلی گرانی گوشــت است چرا که 
دامداران منتظرند دام خود را در شب عيد 

به قيمت گرانتری بفروشند.
وی ادامه داد: قيمت دام زنده هم بســيار 
گران شــده و کيلویی ۵۸ هزار تومان در 
اســتانها به فروش می رود، هر یک واحد 
افزایش ریالی که در قيمت دام زنده ایجاد 
می شود دو برابر آن قيمت گوشت افزایش 

می یابد.
رئيس اتحادیه گوشت گوسفندی بالا بودن 
قيمت نهاده را هم دليــل دیگر این گرانی 
اعــلام کرد و گفت: دامــدار می گوید دام 
خود را با نهــاده گران پرورش داده و جو 
را کيلویــی ۸ هزار تومان خریده و برایش 
نمی صرفد که با قيمت پایين دام بفروشــد 

بنابراین در انتظارند که با افزایش قيمت در 
ایام عيد بفروشند و سود کنند.

وی افزود: دامداران می گویند که هر 100 
راس دام ســبک روزانه ۵00 هزار تومان 

نهاده مصرف می کند.
*وارداتکمشدهاست

این مسئول در پاسخ به اینکه آیا توليد دام 
هم درکشور کم شده است؟ گفت: توليد کم 
نشده اما واردات نسبت به سال گذشته به 
یک ســوم کاهش یافته و این مسئله روی 

قيمت تاثير گذاشته است.
*قیمتگوشتدربازارچند؟

به گفتــه ملکی، مغــازه داران گوشــت 
گوسفندی شــقه و بدون دمبه را به قيمت 
120 هــزار تومان خریداری می کنند و با 
حاشيه ســود 12 درصدی باید به قيمت 

132 هزار تومان به مشــتری بفروشــند.
گوشت گاوی هم به قيمت ۹0 هزار تومان 
خریداری می کنند و بدون اســتخوان به 
قيمت 120 هزار تومان باید به مشــتری 

بفروشند.
وی در عين حال تاکيد کرد که برای گوشت 
قيمت گذاری انجام نمی شــود و عرضه و 
تقاضا قيمت بازار را تعيين می کند.رئيس 
اتحادیه گوشت گوســفندی تصریح کرد: 
اکنون مشــکل تامين دام وجــود ندارد و 
دامداران می خواهند قرارداد فروش خود 

را با قيمت پس از 20 اسفند منعقد کنند.
وی در پاسخ به اینکه پيش بينی شما برای 
توليد سال آینده چيست؟ گفت: تامين نهاده 
حرف اول را ميزند اگر به خوبی تامين شود 
دامدار توليد خود را افزایش خواهد داد در 
غير اینصورت مشــکلات توليدو قيمت نه 
تنها برطرف نمی شود بلکه اضافه خواهد 

شد.

۴ دلیل افزایش قیمت گوشت

فروش  پیش   // اقتصادی  ســرویس 
صورت  به  نــوروزی  قطارهای  بلیت 
اینترنتی از امروز ۵ اســفند ۹۹ آغاز 

می شود. 
  فروش اینترنتی بليت قطارهای مسافری 
بابــت بازه زمانی 2۵ اســفند ۹۹ تا 1۵ 

فروردیــن ســال 1۴00 از  امروز پنجم 
اســفند آغاز می شــود که بــه صورت 

اینترنتی خواهد بود.
فروش اینترنتی همه مســيرها به غير از 
مسيرهای منتهی به شهر مشهد مقدس و 
بالعکس از ســاعت 7 صبح پنجم اسفند 
اینترنتی آغاز می شــود. ۹۹ به صورت 

فروش اینترنتی همه مسير های منتهی به 
مشــهد مقدس به غير از تهران مشهد و 
بالعکس از ســاعت 12 روز پنجم اسفند 

آغاز می شود.
فــروش اینترنتی همه قطارهای مســير 
تهران-مشــهد و بلعکــس و همچنيــن 
تهران-خواف،  تهران-طبس،  مسيرهای 
تهران-ســمنان و بالعکس از ساعت 17 

روز پنجم اسفندماه آغاز خواهد شد.
همچنين فروش بليت قطارهای نوروزی 
از طریق مراکز فروش، از ساعت ۸ صبح 
روز چهارشــنبه ششم اســفند، در همه 

مسيرها آغاز خواهد شد.

پیش فروش اینترنتی بلیت قطارهای نوروزی
 از امروز

مفقودی

مجوز فعالیت اقتصادی شرکت کیان کارا طب قشم به شماره مجوز 11۸ / ۹۴ در تاریخ 13۹۹/12/3مفقود گردیده است  و 
از درجه اعتبار ساقط می باشد

 ســرویس اقتصادی // مدیرکل دفتر امور اســتان 
های وزارت اقتصاد ضمن تشــریح نحوه پرداخت 
سود سالیانه سهام عدالت به مشمولان از این افراد 
تقاضا کرد ضمن ثبت نام در سامانه سجام در مجامع 
الکترونیکی شرکت های ســرمایه گذاری استانی 

شرکت کنند. 
سعيد توتونچی ، با اشاره به فرآیند آزادسازی سهام عدالت 
در اردیبهشت ماه سال جاری اظهار کرد: مطابق با ابلاغيه 
مقام معظم رهبری در نهم اردیبهشــت ماه سال جاری و 
متعاقب درخواست رئيس جمهور آزادسازی سهام عدالت 
صورت گرفت و دولت ایــن فرآیند را به وزارت اقتصاد 
واگذار کرد.وی با بيان اینکه تعداد مشمولان سهام عدالت 
۴۹ ميليون نفر اســت، گفت: در زمان آزادسازی انتخاب 
نحوه مدیریت سهام به مردم واگذار شد و مردم می توانستند 
یکی از دو روش مستقيم یا غير مستقيم را برای مدیریت 
ســهام خود انتخاب کنند.مدیرکل دفتر امور استان های 
وزارت اقتصاد ادامه داد: بر این اساس 1۹ ميليون نفر روش 
مستقيم و 30 ميليون نفر روش غير مستقيم را برای مدیریت 
خود انتخاب کردند و بر این اســاس این 30 ميليون نفر 
سهامدار شرکت های سرمایه گذاری استانی شدند. تعداد 
این شرکت ها با توجه به تفکيک تهران و البرز از یکدیگر 

31 شرکت است.
توتونچی با تاکيد بر اینکه نخستين گام شرکت های مذکور 
ثبت افزایش ســرمایه و طی کردن فرآیند پنج گانه برای 
ورود به بازار سرمایه بود اظهار کرد: تا کنون بورسی شدن 
2۸ شرکت نهایی شده و امور مربوط به شرکت های باقی 

مانده نيز در حال نهایی شدن است.
لزومسجامیشدنسهامعدالتیها

وی در ادامه با تاکيد بر لزوم ثبت نام مشمولان سهام عدالت 
در سامانه سجام گفت: تا کنون از 30 ميليون نفر مشمول 
سهام عدالت که روش غير مستقيم را برای مدیریت سهام 
خود انتخاب کردند ۵۶ درصد در ســامانه سجام ثبت نام 

کرده اند.
مدیرکل دفتر امور اســتان های وزارت اقتصاد در مورد 
چرایی اهميت ســجامی شدن ســهام عدالتی ها توضيح 
 داد: مشــمولان با ثبت نام در سامانه سجام شناسنامه دار
 می شــوند و می توانند با شــرکت های سرمایه گذاری 
اســتانی ارتباطی دو طرفه برقرار کنند. همچنين از طریق 
سامانه ســجام می توانند اعمال رای کنند و سود خود را 

دریافت کنند.
نحوهانتخاباعضایهیاتمدیره

شرکتهایسرمایهگذاری
توتونچی در ادامه با اشاره به فرآیند انتخاب اعضای هيات 
مدیره شــرکت های سرمایه گذاری اســتانی اظهار کرد: 
وزارت اقتصــاد از طریق نهادهای ذیربط از صاحبنظران، 
کارآفرینان، فعالان اقتصادی و شــرکت داران حرفه ای  
دعوت کرد تا به عنوان کاندید اعضای هيات مدیره شرکت 
ها در سامانه ستان به عنوان نامزد ثبت نام کنند.وی با بيان 
اینکه مجموع ارزش دارایی 31 شــرکت سرمایه گذاری 
اســتانی 3۸0 هزار ميليارد تومان اســت، گفت: سرمایه 
شرکت ها بر اساس تعداد مشــمولان در هر استان است 
و بر این اســاس ارزش دارایی برخی شرکت ها ۵ هزار 
ميليارد و برخی دیگر  23 هزار ميليارد تومان اســت. با 
توجه به این حجم از ســرمایه جایگاه این شرکت ها در 
آینده اقتصاد استان ها بسيار برجسته است. به همين دليل از 
صاحبنظران و نخبگان دعوت می شود که به عنوان کاندید 
ثبت نام کنند.20 اسفند بزرگترین انتخابات اقتصادی کشور 

برگزار می شود
مدیرکل دفتر امور اســتان های وزارت اقتصاد در ادامه با 
اشاره به برگزاری مجامع عمومی عادی فوق العاده شرکت 
ها در 20 اســفند گفت: با توجه به اهميتی که سرنوشت 
شــرکت ها در سرنوشت استان ها دارد از همه مشمولان 
دعوت می شــود به صورت الکترونيکی در این مجامع 

شرکت کنند تا افراد صاحب صلاحيت و حرفه ای انتخاب 
شده و مدیریت را در دست بگيرند.توتونچی ادامه داد: برای 
این منظور مشــمولان حتما باید سجامی شوند تا در روز 
برگزاری مجمع بتوانند به صورت الکترونيکی مشــارکت 
کرده و به پنج نفر صاحب صلاحيت رای دهند.وی ادامه 
داد: برای برگزاری مجمع عمومی عادی برای نخستين بار 
باید ۵0 درصد دارندگان سهام عدالت استان+یک نفر در 
مجمع شرکت کند تا مجمع رسميت پيدا کند. در این راستا 
مجمع در 1۵ استان برگزار شد اما حد نصاب حائز نشد و 
باید این مجامع برای بار دوم برگزار شــود اما در بار دوم 
طبق قانون تجارت حضور اکثریت مهم نيست و مجمع با 

تعداد کمی از دارندگان نيز برگزار خواهد شد.
مدیرکل دفتر امور اســتان های وزارت اقتصاد با تاکيد بر 
اینکه افرادی که کاندیدای اعضای هيات مدیره شرکت ها 
می شــوند باید صلاحيت حرفه ای و تخصصی را کسب 
کرده باشند، گفت: برای اینکه مدیریت شرکت های سرمایه 
گذاری استانی خانوادگی نشود مشمولان سهام عدالت باید 
پس از سجامی شدن در مجامع الکترونيکی شرکت کرده 
و افــراد صاحب صلاحيت عمومی و حرفه ای را انتخاب 
کنند.توتونچی در مورد نظارت بر عملکرد شرکت ها در 
آینده توضيح داد: ســازمان بورس به عنوان نهاد ناظر بر 
عملکرد شــرکت ها نظارت می کند. همچنين این شرکت 
ها حسابرسی می شــوند و اطلاعات آنها در کودال درج 

خواهد شد.
وی تاکيد کرد: مردم باید در این فرآیند احساس مسئوليت 
کرده و مشارکت کنند.مدیرکل دفتر امور استان های وزارت 
اقتصاد در مورد پروژه های شــرکت های سرمایه گذاری 
استانی توضيح داد: پروژه ها توسط اعضای هيات مدیره 

شرکت ها در آینده انتخاب خواهد شد.
وضعیتسودسالانهسهامعدالت

توتونچی در ادامه در مورد وضعيت ســود سالانه سهام 
عدالت نيز توضيح داد از آنجایی که مدیریت سهام عدالت 
در روش غير مستقيم در اختيار شرکت های استانی قرار 
می گيرد ميزان سود سالانه مشمولان متناسب با عملکرد 
اعضای هيات مدیــره خواهد بود. به همين دليل انتخاب 

اعضای هيات مدیره بسيار مهم است.

 وزارت اقتصاد اعلام کرد

تغییر در میزان سود سالیانه سهام عدالت

  
       آگهی  مزایده

به موجب پرونده اجرائی  کلاســه ۸3۸ ۹۹00  یک خودرو ســواری پراید 131 مدل 13۹1 رنگ ســفيد به شــماره انتظامی ۸۴ -۶۸۴ س 
2۶ به شــماره شاســی s 3 ۴12 2۹1 ۴۵3 ۸۹۵ شــماره موتور ۶3۹ ۶۵۶ ۴ متعلق به مهدی ورزیده که به موجب ســند نکاحيه ۵1۶ 1۵ 
مورخ 27 /۸/ 13۹7 منجر به صدور اجرایيه و تشــکيل پرونده اجرایی به شــماره ۸3۸ ۹00 ۹ عليه مهدی ورزیده فرزند قنبر  به شماره ملی
 37۴ 202 3۹0 3 گردیده که حسب درخواست بستانکار پرونده اجرایی خودرو فوق  توسط راهنمایی و رانندگی توقيف و به پارکينگ ميلاد منتقل و 
توسط کارشناس رسمی دادگستری مشخصات خودرو سواری پراید 131 مدل 13۹1 با مشخصات فنی وضعيت موتور گيربکس قسمت های فنی  
در حد مدل وضعيت لاستيک ها دارای آج شيشه ها سالم صندلی و جلو داشبرد دارد چراغ دارد اتاق و بدنه پوسيدگی دارد درب عقب سمت راست 

و جلو -درب عقب سمت چپ و گلگير سمت راست و درب موتور تعویضی می باشدو ارزش پایه کارشناسی به مبلغ ۴00/000/000 ) چهل ميليون تومان ( ارزیابی و قطعی 
گردیده پس از جری تشریفات  قانونی از ساعت ۹ الی 12 در روز دوشنبه مورخ 1۸/ 12/ ۹۹ دراداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس از طریق مزایده به فروش می رسد مزایده 
از مبلغ فوق شروع و به بالاترین قيمت پيشنهادی نقدا فروخته می شد شرکت در جلسه مزایده برای عموم آزاد است و فروش کلا نقدی است شرکت در مزایده  منوط به پرداخت 
ده درصد مبلغ مزایده به حساب سپرده ثبت ) به موجب یک فقره چک تضمين شده بانکی به مبلغ پایه مزایده در وجه اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس( و حضور خریدار 
یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است  و برنده مزایده مکلف است مابه التفات مبلغ فروش را ظرف مدت  پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید.و در 
صورتی که  ظرف مهلت مقررمانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز ننمایيدمبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد جلسه مزایده در همان ساعت 
و مکان تشکيل خواهد شد و مزایده از مبلغ فوق شروع و به بالاترین قيمت پيشنهادی نقدا فروخته می شد و کليه هزینه های قانونی از انتقال سند به عهده برنده مزایده است ضمنا  
چنانچه روز مزایده تعطيل رسمی اعلام گردد مزایده روز اداری بعد از تعطيلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد.   ۹۹/10۶3 م الف      تاریخ انتشار :۹۹/12/۵                                

          چمنی

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

طرح: فرشاد شمس الدینی 
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حوادث
سرویس حوادث// همزمان با افشای راز 
یک کودک آزاری در ســبزوار تحقیقات 
پلیسی، قضایی برای دستگیری پدر این 

کودک ادامه دارد.
 دانيال پسربچه ۹ ساله ای است که حدود ۹ ماه 
از سوی پدرش در یکی از روستاهای سبزوار 
مخفی شده و شکنجه  می شــد. این کودک 
پس از پيدا شدن از سوی پليس بلافاصله به 
بيمارستان شهيد بهشتی سبزوار منتقل و بستری 
شد اما وضعيت جسمی و روحی خوبی ندارد.
 دایی دانيال گفت: خرداد امســال پدر و مادر 

دانيال از هم جدا شدند و دانيال به  حکم قاضی 
تحویل مادربزرگ پدری اش شــد. این در 
حالی بوده که حکم جلب پدر دانيال به خاطر 
پرونده ای صادر و او به 7 سال زندان محکوم 
شده بود اما پدرش متواری شده و نمی توانسته 
حضانت فرزند را برعهده بگيرد. پس از این 
ماجرا، مادر دانيــال به دنبال حضانت فرزند 
خود روانه دادگاه شــده و توانست از دادگاه 
حضانت دانيال را بگيرد، اما وقتی به ســراغ 
فرزنــدش رفت هيچ رد و نشــانی از او پيدا 

نکرد. تلاش های ۹ ماهه مادر دانيال و مأموران 
انتظامی برای پيدا کردن کودک به نتيجه نرسيد. 
تا اینکه ســرانجام چند روز پيش مأموران 
آگاهی نشــانه ای از بچه گمشده در روستای 
نخبر از توابع شهرستان ششتمد پيدا کردند و 
روز شنبه مأموران، به روستا رفته و کودک را 

که به طرز فجيعی شکنجه شده بود پيدا کرده 
و به بيمارستان انتقال دادند. آثار ضرب و شتم 
و آزار روی تمام بدن این کودک وجود دارد و 

شدت صدمات وارده بسيار زیاد است.
طی تماس تلفنی با دولت آبادی سرپرســت 
اداره بهزیستی ســبزوار وی اعلام کرد بنده 

استعلامی بابت دســتگيری از منابع انتظامی 
نگرفته ام و صحبت بنده حاکی از شنيده ها بوده 
و خود من هم طی تماس تلفنی که با خانواده 
دانيال داشتم متوجه شدم هنوز پدرش دستگير 
نشده است. پيرو این حادثه دادستان سبزوار 
دستور رسيدگی ویژه به این پرونده را به مراجع 

قضایی محول کرده است زیرا محل پيدا شدن 
دانيال در روستای نخبر از توابع این شهرستان 

بوده است.
مادر و دایی دانيال درخواست رسانه ای شدن 
این ماجرا را داشــتند تا شاید باعث شود که 
چنين اتفاقاتی دوباره تکرار نشود.آنها همچنين 
از بالاتریــن مرجع قضایی خواســتند تا به 
دادخواهی از این مادر و فرزند دستور پيگيری 
و مجازات عاملان این اتفاق را صادر کرده تا 

پس از دستگيری به اشد مجازات برسند.

 تقاضای اشد مجازات برای پدر کودک آزار

حوادث جهان
  یورشنظامیانصهیونیستبهکرانهباختری

 نظاميان رژیم صهيونيســتی ضمن یورش به کرانه باختری 1۹ 
شهروند فلســطينی از جمله 2 رهبر جنبش حماس را بازداشت 
کردند.نظاميان صهيونيست همچنان به اقدامات خصمانه خود عليه 
فلسطينيان در اراضی اشغالی ادامه می دهند. نظاميان صهيونيست 
به صورت گســترده به مناطقی از کرانه باختری یورش بردند.بر 
اساس این گزارش، به دنبال یورش گسترده نظاميان صهيونيست به 
فلسطينيان در کرانه باختری درگيری شدیدی ميان آنها اتفاق افتاد. 
صهيونيست ها از گلوله و گاز اشک آور عليه فلسطينيان استفاده 
کردند.نظاميان صهيونيســت در جریان درگيری مذکور 1۹ تنَ از 
شهروندان فلسطينی را بازداشت کردند. در ميان بازداشت شدگان 
نام دو تن از رهبران جنبش حماس به نام های عبدالرحيم حنبلی 
و مصطفی نشــار به چشم می خورد.چندی پيش کميته رسيدگی 
به امور اســرای فلســطينی با صدور بيانيه ای به ارائه گزارشی از 
اقدامات سرکوبگرانه رژیم صهيونيستی عليه شهروندان فلسطينی 
در اراضی اشــغالی پرداخت.در همين ارتباط، کميته رسيدگی به 
امور اسرای فلسطينی تأکيد کرد که نظاميان رژیم صهيونيستی طی 
ماه ژانویه ۴۵۶ شهروند فلســطينی را در سراسر اراضی اشغالی 
بازداشت کرده اند. این کميته همچنين اعلام کرد که صهيونيست ها 
در ماه ژانویه 10۵ حکم بازداشــت موقت عليه فلسطينيان صادر 

کردند.

طوفاندرفیلیپیندههاهزارنفرراسرگردانکرد
 همزمان با وقوع طوفان استوایی بيش از ۵1 هزار نفر از ساکنان 
مناطق جنوبــی فيليپين مجبور به ترک خانه های خود شــدند. 
آژانــس مدیریت بلایا در فيليپين اعــلام کرد: همزمان با نزدیک 
شدن طوفان استوایی Dujuan به برخی مناطق مرکزی و جنوبی 
این کشــور از بيش از ۵1 هزار نفر درخواست شده تا خانه های 
خود را ترک کنند و به مناطق امن پناه ببرند هر ساله از ماه ژوئن 
تا دسامبر طوفان های گرمسيری به طور منظم در فيليپين به وقوع 
ميپيوندد که به دنبال حوادث مرتبط با آنها صدها نفر جان خود را 

از دست می دهند و ميلياردها دلار خسارت به بار می آید.

7کشتهدرسقوطهواپیمایمسافربرینیجریه
 سقوط هواپيمای مسافربری نيجریه 7 کشته بر جا گذاشت.این 
هواپيمای کوچک نظامی متعلق به خطوط هوایی »بيچ کرافت« در 
حال حرکت به ســمت شهر مينا در 110 کيلومتری پایتخت بوده 
که دچار سانحه شده است.بنا بر گزارش های موجود علت سقوط 
هواپيما خرابی موتور و نقص فنی اعلام شــده است. سخنگوی 
فرودگاه ابوجا گفت: هواپيمای متعلــق به نيروی هوایی نيجریه 
هنگام نزدیک شــدن به باند فرودگاه سقوط کره است..در همين 
حال »هادی ســيریکا« وزیر حمل و نقل هوایی نيجریه بيان کرد: 
این هواپيمای نظامی از نوع »کينگ ایر 3۵0« بود که در مســير 

پرواز به شهر »مينا« در نزدیکی باند فرودگاه ابوجا سقوط کرد.

روابط عمومي بياييد طراوت و شادابي را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم
 شيلات هرمزگان 

  

عروس فراری!

در امتداد تاریکی

من یک »ترنس« هستم که »عروس فراری« نام گرفتم  اما 
قبل از این که جنسیت ام مرد باشد یا زن،  انسانم! انسانی 
که هویت گم شــده خویش را می جوید. کاش به جای 

تحقیر، تمسخر و قضاوت های  نابه جا کمی درکم کنید ...
 این جملات بخشی از اظهارات  جوان 23 ساله ای است که با 
دلی پر درد اما قلبی مالامال از اميدواری و عشــق به زندگی پا 
به دایره اجتماعی کلانتری گذاشته است. او در شرح مشکلش 
به مشــاور و مددکار اجتماعی کلانتری  گفت : از همان دوران 
کودکی با دیگر همسن و سالانم متفاوت بودم.  من دختر بودم 
اما روحيات مردانه و پسرانه داشتم و  بيشتر اوقات که به مغازه 
اسباب بازی فروشی می رفتيم، من به جای عروسک های زیبا 
، ماشين پليس ، شمشير و  تفنگ   را انتخاب می کردم. خيلی 
وقت ها پدرم ماشين پليس و تفنگ  را از دستم می گرفت و می 
گفت:» دخترم ماشين پليس  اسباب بازی  پسرهاست، تو دختر 
هستی، اسباب بازی دیگری را انتخاب کن. ببين این عروسک 
های موطلایی چقدرزیبا هستند.« پدرم به اجبار برایم عروسک  
می خرید اما من چشمم به دنبال همان ماشين پليس بود !وقتی 
وارد مدرسه شدم، مشکلاتم بيشتر شد و نمی توانستم با همسن و 
سالانم ارتباط درستی برقرار کنم . دوستان زیادی نداشتم ،گاهی 
با دختران مدرسه درگير می شــدم و آن ها را کتک می زدم! 
اوليای مدرسه نيز والدینم را می خواستند و آن ها مرا شماتت 
می کردند. ميان اقوام و همسایگان هم بيشتر با پسرها همبازی 
می شدم و ترجيح می دادم با پسرها دزدوپليس بازی کنم  تا با 
دخترها خاله بازی! اما خيلی وقت ها مورد تمسخر اطرافيانم 
قرار می گرفتم. واقعا نمی دانســتم که آن ها چرا مسخره ام می 
کنند چون  من فقط می خواستم که خودم باشم و آن ها متاسفانه 

این مسئله را درک 
نمی کردند. به ســن بلوغ که رسيدم ،مشکلاتم بيشتر شد. همه 
از من توقع داشتند که دختری نوجوان  باشم با همان روحيات 
و احساســات لطيف دخترانه که همه انتظارش را دارند اما من 
پسری نوجوان بودم که قلدرانه می خواست به همه اثبات  کند 
دیگر  برای خودش مردی شده است . گاهی اوقات لباس های 
برادر  بزرگ ترم را می پوشيدم وبا تيپ پسرانه بيرون می رفتم.  
مادرم  با دیدن این صحنه ها گریه می کرد و پدرم با من کلنجار 
مــی رفت و گاهی کتکم می زد.  آن ها تصور می کردند که من 

منحرف شده ام و باید ادبم کنند. من نيزچاره ای نداشتم جزاین که 
در لاک تنهایی های خود فرو بروم. آخر گناه من چه بود؟ چرا 
کسی من را درک نمی کرد؟ همه یا به من می خندیدند و مسخره 
ام می کردند یا ناسزا می گفتند و  سرزنشم می کردند .پدرم برای 
این که تنبيهم کند، پول توجيبی ام را قطع می کرد اما من با تيپ 
پسرانه بيرون می رفتم و کارگری می کردم تا خرجم را درآورم. 
گاهی بنایی می کردم، گاهی کاشی کاری و...  به سن جوانی که 
رسيدم ،تصميم گرفتم برای حل مشکلم نزد روان شناس بروم و 
پس از مشــورت با چندین روان شناس و روان پزشک  آن ها 
تشــخيص دادند  که » ترنس« هستم .من انسانی  هستم که با 
روحيات پسرانه و مردانه در کالبد یک زن زندانی شده است.  آن 
ها پيشنهاد دادند که عمل تغيير جنسيت را انجام بدهم اما وقتی 
این موضوع را با خانواده ام مطرح کردم، با مخالفت شدید آن ها 
مواجه شدم. آن ها تصور می کردند که من می خواهم آبرویشان 
را ببرم. بنابراین پدرم تصميم گرفت عروسم کند تا شاید مشکلم 
حل شود اما هرکسی که به خواستگاری ام می آمد، من به گونه 
ای رفتارمی کردم که از ازدواج با من پشيمان شود ،به طور مثال 
بدرفتاری می کردم، حرف بدی می زدم  یا سينی چای را روی 
پای داماد می ریختم! آن ها هم می رفتند و پشــت سرشان را 
نگاه نمی کردند  تا این که یکی از خواستگارانم من را با همين 
رفتارهایم پسندید و قرار عقد وعروسی گذاشته شد. به چشم 
برهــم زدنی من را به آرایشــگاه بردند و  لباس عروس بر تنم 
کردند.  من نيز چاره ای نداشتم جز این که با لباس عروسی از 
پای سفره عقد بگریزم  و بدین ترتيب  عروس فراری نام گرفتم! 
اکنون نيز مدت هاســت که اتاق کوچکی را اجاره کرده ام و با 
خودرویی که با پس انداز پول هایم خریده ام،  مسافر کشی می 
کنم تا هزینه عمل جراحی تغيير جنسيت ام را تامين کنم. مدت 
هاست که خانواده ام را ندیده ام و دلم برایشان خيلی تنگ شده 
است اما آن ها غير از  این چاره ای برایم  نگذاشتند. با این حال 
به آینده اميدوارم و آرزو دارم  روزی  من نيز دور از نگاه تمسخر 
آميز دیگران ،یک زندگی آرام و معمولی داشته باشم .روزی که 
خانواده ام من را به عنوان پسرشان بپذیرند نه دخترشان! روزی 
که  نيشخندها و ریشخندهای اطرافيانم تمام شود و من  دور از 
پيش داوری ها بتوانم از این زندان انزوا و تنهایی که گرفتارش 

شده ام بيرون بيایم و...

قصـــاص مادر با درخواست دختر
سرویس حوادث// رسیدگی به پرونده زن میانسالی 
که متهم است در پی اختلاف با همسرش، وی را به 
قتل رسانده، در حالی در شعبه ۱۰ دادگاه کیفری 
اســتان تهران برگزار شد که متهم به درخواست 

دخترش به قصاص محکوم شد.
رســيدگی به این پرونده از سال ۹۶ با تماس تلفنی یک 
راننده تاکسی به مرکز فوریت های پليسی آغاز شد. وی 
در توضيح ماجرا به مأموران گفت: زن ميانسالی که بار 
سنگينی همراه خود داشت، خودروام را به صورت دربست 
کرایه کرد.وقتی قصد داشــتم تا برای بلند کردن باری که 
همراه مسافرم بود به او کمک کنم به یکباره دست خون 
آلودی را دیدم و همان موقع تصميم گرفتم موضوع را به 
پليس اطلاع دهم.پس  از اظهارات راننده تاکسی مأموران 
به محل رفتند و زن ميانسال به  نام شيلا را دستگير کردند. 
او پس از دســتگيری بلافاصله به قتل شوهرش شهرام 
اعتراف کرد و گفت: من و شــهرام 20 سال پيش از هم 

جدا شدیم.

 او دختــرم را از من گرفت و من به ناچار هفته ای یکبار 
به خانه شــهرام می رفتم تا دخترم را ببينم. بعد از سال ها 
که دخترم سيما بزرگ شده بود یک روز که برای انجام 
کارهای خانه و ملاقات با دخترم به خانه شهرام رفته بودم 
او به من پيشــنهاد داد دوباره باهم ازدواج کنيم که قبول 
نکردم و همين موضوع منجر به جر و بحث مان شــد و 
تصميم گرفتم از خانه خارج شوم که شروع به داد و فریاد 
کرد و به سمتم آمد که کتکم بزند درست مثل زمانی که 
باهم زن و شــوهر بودیم. در یک لحظه از کوره در رفتم 
و او را زدم و چــون او به مواد مخدر اعتياد داشــت و 
بدنش ضعيف بود فوت کرد. با اینکه پشيمان شده بودم 
اما از ترسم تصميم گرفتم او را از خانه خارج کنم به همين 
خاطر او را مثله کردم و داخل پتو پيچيدم و یک تاکسی 
دربست گرفتم که راننده من را لو داد.با اعترافات صریح 
متهم، سيما برای مادرش درخواست قصاص کرد. او گفت: 
پدرم اعتياد داشت اما من خيلی دوستش داشتم. پدرم به 
تنهایی من را بزرگ کرد و به خاطر من از خودش گذشت. 

حالا هم حاضرنيستم از قاتل او بگذرم.پس  از آن شيلا 
برای سلامت روانی اش به پزشکی قانونی منتقل شد و 
متخصصان این مرکز اعلام کردند که متهم در زمان ارتکاب 
جرم دچار جنون شده و مسئول اعمال خودش نبوده است. 
با اینکه این نظریه روند رسيدگی به پرونده را تغيير داد ولی 
سيما به گزارش پزشکی قانونی اعتراض کرد و کميسيون 
پزشکی تشکيل شد و اعضای کميسيون ۵نفره اعلام کردند 
متهم هرچند دچار مشکلات روانی است اما مسئول اعمال 

خودش بوده است
.بعد از آن پرونده به شعبه 10 دادگاه کيفری استان تهران 
فرســتاده شد و متهم محاکمه شد.متهم در جلسه دادگاه 
ضمن تکرار اظهاراتش در مرحله بازجویی گفت: روز 
حادثه وقتی شهرام با ناسزاهایش دوباره تحقيرم کرد یاد 
ســال هایی افتادم که باهم زندگی می کردیم و او مدام به 
من توهين می کرد و کتکم می زد و در یک لحظه از خود 
بی خود شده و او را زدم.بعد از اظهارات متهم قضات وارد 

شور شدند و زن ميانسال را به قصاص محکوم کردند.

بدینوسیله از کلیه سهامدارن شرکت فوق دعوت به عمل می آورد که درجلسه مجمع عمومی فوق العاده شرکت فوق  در مورخه 15/12/1399  
درمحل دفتر شرکت به آدرس  بندر عباس  بلوار پاسداران سه راه جهانبار برج اقتصاد طبقه هفتم کدپستی 7917866881    راس ساعت 
9    صبح  تشکیل میشود حضور بهم رسانند ضمنا کسانی که نمی توانند به هر دلیلی در جلسه فوق حضور یابند می توانند حق رای خود را به 

شخص دیگری وکالت دهند. دستور جلسه  1 -نقل و انتقال سهام 

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده شرکت افرا گچ هرمز )سهامی خاص( 
به شماره ثبت  12671  و شناسه ملی 10800004648

مقام دعوت هیئت مدیره شرکت

  
آگهی حصر وراثت 

خانم روزی احمدی فرزند دادشاه بشماره ملی ۲۳۴ ۸۱۷ ۸۶۹ ۵ دادخواست به کلاسه ۸۲ /۹۹  شعبه سردشت از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت 
نموده و چنین توضیح داده که همسرش مرحوم علی احمدی فرزند مراد به شماره ملی ۲۲۶ ۸۱۷ ۸۶۹ ۵ و متولد ۱/ ۱ / ۱۳۰۱ در تاریخ ۳/۲/ ۱۳۹۲ بدرود 
زندگی گفته ورثه حین الفوت  آن مرحوم منحصر است به۱- روزی احمدی فرزند دادشاه بشماره ملی  ۲۳۴ ۸۱۷  ۵۸۶۹  ۲-بشناز احمدی فرزند علی بشماره 
ملی   ۲۴۱ ۶۵۰ ۴۲۱ ۳   ۳-زینب احمدی فرزند علی بشماره ملی  ۲۳۳ ۶۵۰ ۴۲۱ ۳   ۴-کبری احمدی فرزند علی بشماره ملی  ۱۶۴ ۷۹۶ ۸۶۹ ۵   ۵-زهرا 
احمدی فرزند علی ۳۴۰ ۸۲۰ ۸۶۹ ۵  ۶-مهناز احمدی فرزند علی بشماره ملی ۲۵۰ ۸۱۷ ۸۶۹ ۵   ۷-کلثوم احمدی فرزند علی بشماره ملی ۳۵۹ ۸۲۰ ۸۶۹ 

۵   ۸-ماهتاب احمدی فرزند علی بشماره ملی ۲۶۹ ۸۱۷ ۸۶۹ ۵  ۹-اکبر احمدی فرزند علی به شماره ملی  ۲۴۲ ۸۱۷ ۸۶۹ ۵    ۱۰-حسین احمدی فرزند علی بشماره ملی  ۹۹۴ ۷۹۴ ۸۶۹ 
۵  ۱۱- دادخدا احمدی فرزند علی بشماره ملی ۱۱ ۹۵۰ ۶۹۷ ۵۸   ۱۲-عباس احمدی فرزند علی بشماره ملی  ۲۵۱ ۶۵۰ ۴۲۱ ۳ اینک با انجام تشریفات مقدماتی  درخواست مزبور  رایک 

نوبت به مدت یک ماه آگهی  می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد .
مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد - محسن چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی حصر وراثت   
آقای محمد فلاحت نسب  فرزند علی به شماره ملی  ۳۲ ۸۶۰ ۶۹۶ ۵۸ دادخواست به کلاسه ۵۱/ ۹۹  شعبه سردشت از این شورا درخواست گواهی 
حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که برادرش مرحوم حسین فلاحت نسب فرزند علی به شماره ملی ۹۹۰ ۶۸۵ ۸۶۹ ۵ و متولد ۱ /۳ /۱۳۴۷ 
در تاریخ ۳ /۹ /۱۳۹۹ بدرود زندگی گفته ورثه حین  الفوت آن مرحوم منحصر است به  ۱-محمد فلاحت نسب فرزند علی به شماره ملی  ۳۲ ۸۶۰ 
۶۹۶ ۵۸ اینک با انجام تشریفات مقدماتی  درخواست مزبور  رایک نوبت به مدت یک ماه آگهی  می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه 

از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد .
                                      مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد

 محسن چابک

قوه قضائیه 
اســلامی  ی  جمهــور  دادگســتری 

  شرکت تعاونی مسکن فرهنگیان شهاب قشم در ساعت 17روز دوشنبه  مورخه 18 اسفند 1399 در محل کانون شهید ذاکری به آدرس بلوار ولیعصر 
جنب دادسرا برگزار می شود از کلیه اعضا دعوت  می گردد با رعایت پروتکل های بهداشتی شخصن یا وکالتا جهت اتخاذ تصمیم نسبت به موضوع ذیل در 
این جلسه حضور به هم رسانند ضمناً به اطلاع می رساند به موجب ماده 19 آیین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی تعداد آرا وکالتی عضو حد اکثر 3 رای 
و هر شخص غیر عضو تنها یک رای و اعضای متقاضی اعطای نمایندگی می بایست به همراه نماینده خود حد اکثر تا تاریخ 17 اسفند99 در محل سام و 
زال 1 شقایق 2 ساختمان خلیج فارس واحد 5 تماس) 09333580728 ( حاضر پس از احراز هویت و  تایید وکالت برگه ورود به مجمع را دریافت دارند        
دستور جلسه: 1-گزارش هیئت مدیره وبازرس _ بازرسان  2-انتخاب اعضای اصلی وعلی البدل هیئت مدیره   3-انتخاب اعضای اصلی وعلی البدل بازرسان   
4-تصویب صورتهای مالی سال 98وترازآزمایشی 9ماهه سال 99   __5 -تعیین حق جلسات حق جلسات وپاداش هئیت مدیره وبازرسان  6-تصمیم گیری 
درخصوص بدهکاران وطلبکاران شرکت  7-تصمیم گیری درخصوص موارد حقوقی وانتخاب وکیل درمراجع قضایی 8-طرح وتصویب بودجه پیشنهادی 
سال 99  *** __9-داوطلبان تصدی سمتهای هئیت مدیره وبازرسی به موجب ماده 2دستورالعمل نحوه نظارت برانتخابات تعاونی ها موظفند حداکثر ظرف 

مدت یک هفته ازانتشار آگهی دعوت فرم داوطلبی راتکمیل وتحویل دفتر تعاونی نمایند.   

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی بطورفوق العاده نوبت دوم

محمد امیری -مدیرعامل  تعاونی مسکن فرهنگیان شهاب    

شرکت تعاونی مسکن فرهنگیان شهاب قشم در ساعت 15روز دوشنبه  مورخه 18 اسفند 1399 در محل کانون شهید 
ذاکری به آدرس بلوار ولیعصر جنب دادسرا برگزار می شود از کلیه اعضا دعوت  می گردد با رعایت پروتکل های بهداشتی 
شخصن یا وکالتا جهت اتخاذ تصمیم نسبت به موضوع ذیل در این جلسه حضور به هم رسانند ضمناً به اطلاع می رساند 
به موجب ماده 19 آیین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی تعداد آرا وکالتی عضو حد اکثر 3 رای و هر شخص غیر عضو تنها 
یک رای و اعضای متقاضی اعطای نمایندگی می بایست به همراه نماینده خود حد اکثر تا تاریخ 17 اسفند99 در محل سام 
و زال 1 شقایق 2 ساختمان خلیج فارس واحد 5 حاضر پس از احراز هویت و  تایید وکالت برگه ورود به مجمع را دریافت 
دارند.  تماس)09333580728   )  دستور جلسه:  1- تمدید مدت شرکت تعاونی ماده 16 اساسنامه                                                          

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده نوبت سوم

  محمد امیری-مدیرعامل تعاونی مسکن فرهنگیان شهاب 

سرویس حوادث// شرور مسلح و قاچاقچی حرفه ای 
مواد مخدر که سال ها تحت تعقیب بود پس از ورود 
به کشور از سوی پلیس مبارزه با مواد مخدر استان 

سیستان و بلوچستان دستگیر شد.
ســردار احمد طاهری، فرمانده انتظامی استان سيستان 
و بلوچســتان در تشــریح این خبر گفت: به دنبال اعلام 
گزارش هایی مبنی بر اینکه شرور مسلح و تحت تعقيب 
پليس و از قاچاقچی های بزرگ کشــور، پس از مدت ها 
فرار از طریق مرزهای شــرقی وارد استان شده و فعاليت 
مجرمانه خود را آغاز کرده است، دستگيری وی به صورت 

ویژه در دستور کار پليس مبارزه با مواد مخدر استان قرار 
گرفت.وی افزود: این قاچاقچی بزرگ طی 20 سال فعاليت 
حرفه ای در امر ترانزیت و قاچاق مواد افيونی در شــرق 
کشور، با هدایت و رهبری چندین باند مسلح قاچاق مواد 
مخدر، درگيری های متعددی با مأموران نيروی انتظامی 
داشته که منجر به مجروحيت تعدادی از جان برکفان این 
نيرو و همچنين سایر نيروهای مسلح در منطقه شرق و 
جنوب شــرق کشور شده و طی یک درگيری مسلحانه 
با پليس مبارزه با مواد مخدر اســتان کرمان یک مأمور 
پليس را به شــهادت رسانده بود.فرمانده انتظامی استان 
سيستان و بلوچستان تصریح کرد: این شرور حرفه ای که 
سابقه ۵ فقره آدم ربایی به دليل اختلافات مالی ناشی از 
معاملات مواد مخدر در پرونده خود دارد طی چند سال 
اخير، با پيوستن به گروهک های تروریستی و معاند اقدام 

به فعاليت های اطلاعاتی و جاسوسی برای پيشبرد اهداف 
پليد و خرابکارانه این گروهک ها در جنوب شرق کشور 
می کرد. تلاش پليس برای به دام انداختن این قاچاقچی 
حرفه ای ادامه داشت تا اینکه تيم های عمليات ویژه پليس 
مبارزه با مواد مخدر اســتان پس از چندین شبانه روز 
تلاش و رصد اطلاعاتی موفق به رد زنی این شــرور در 
مخفيگاهش در یکی از مناطق استان شدند و خودروی 
متهم طــی یک عمليات ضربتی و غافلگيرانه در محور 
»زاهدان-خاش« توقيف و این شرور به همراه پسر 20 
ساله اش که او را در بسياری از فعاليت های مجرمانه، یاری 
می کرد پس از چندین ســال فرار و اختفا در ارتفاعات 
استان های کرمان و سيستان و بلوچستان و حتی خارج از 
کشور، دستگير و برای سير مراحل قانونی تحویل مراجع 

قضایی شدند. 

دستگیری قاچاقچی حـــرفه ای 
شـــــرق کشور

سرویس حوادث// آتش سوزی در خانه ای که به 
انبار پوشــاک و پارچه تبدیل شده بود منجر به 

مرگ زن شیرازی شد.
محمدهادی قانع، رئيس ســازمان آتش نشــانی و 
خدمات ایمنی شــهرداری شيراز در تشریح این خبر 
گفت: ساعت ۵ و 37 دقيقه بامداد حادثه آتش سوزی 
در یــک خانه واقــع در خيابان قاآنــی جنوبی به 
آتش نشــانی اعلام شد. بلافاصله ۵ ایستگاه به همراه 
۵ خــودروی عملياتی و 20 آتش نشــان به محل 
حادثه اعزام شــدند. نخستين بررسی ها نشان می داد 
محل حادثه یک خانه دو طبقه قدیمی بوده که انواع 
ضایعات بخصوص پارچه و البســه  قدیمی در تمام 

بخش های این خانه شــامل حياط، راه پله، اتاق ها و 
تمام فضای داخلی به شــکل غير مجاز و خطرناک 

نگهداری می شد.
قانع خاطرنشــان کرد: در زمان حضــور نيروهای 
آتش نشــانی در محل حادثه، مشاهده شد که به دليل 
حجــم بالای مواد قابل اشــتعال هــر دو طبقه این 
ساختمان شعله ور شده اســت. حجم زیادی از دود 
غليظ از تمام در و پنجره ها به بيرون متصاعد می شد 
به نحوی  که نفوذ به داخل اتاق ها بســيار سخت بود 
همچنين به دليل سقف شيروانی این ساختمان و اتصال 
آن به ساختمان های همجوار حریق در حال سرایت 
به خانه های اطراف بود اما آتش نشانان عمليات خود 

را آغاز کرده و موفق شدند آتش را مهار و از سرایت 
آن به ساختمان های اطراف جلوگيری کنند.

پس از ورود به خانه مشــخص شد زنی ميانسال از 
ساکنين این خانه در همان لحظات اوليه وقوع حادثه 

جان خود را از دست داده بود.
عمليــات خاموش کردن آتش و لکه گيری پس از ۴ 
ساعت تلاش به پایان رسيد. وی درباره تغيير کاربری 
خانه های مســکونی به انبارهــای غيرمجاز گفت: 
موضوع نگران کننده آن اســت که این اماکن بدون 
مجوز و بررسی فنی مراکز ذیصلاح به انبار ضایعات 
تبدیل شده  و افراد به صورت پنهانی این اقدام را انجام 

می دهند.

مرگ زن شیرازی در آتش سوزی خانه



شهرستان

سه شنبه  5 اسفند 1399

11رجب  1442

 سال بیستم شماره 3547

 آتش از بین برنده مواد آلی خاک می باشد  
بجای آتش زدن پسماندهای کشاورزی، آنها را دفن کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

خبری

  مسئول نهاد رهبری دانشگاه پیام نور کشور 

در دیدار با فرماندار ابوموسی؛
خدمتکردندرابوموسیجهاداست

 سعيده دبيری نژاد ســرویس شهرستان// حجت الاسلام و 
المسلمين دکتر نبوی مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری 
در دانشگاه پيام نور کشور در دیدار با مهندس رضا پوربابایی 
فرماندار ابوموســی با بيان اینکه دانشگاه پيام نور ابوموسی از 
اهميت ویژه ای برخوردار می باشــد، گفت: خدمت کردن در 
این جزیره اســتراتژیک جهاد می باشــد.به گزارش خبرنگار 
دریا، حجت الاسلام و المسلمين نبوی، اظهار داشت: سياست 
دانشــگاه تقویت این واحد دانشگاهی است.در ادامه این دیدار 
مهندس پوربابایی فرماندار ابوموســی خواستار افزایش رشته 
متناسب با این جزیره شد.پور بابایی اظهار داشت: دانشگاه پيام 
نور خدمات شــایانی برای جزیره داشته و در توسعه  و رشد 
نيروی انسانی نقش چمشگيری داشته است.وی ضمن حمایت 
و اعلام رضایت از مجموعه دانشگاه پيام نور ابوموسی، خاطر 
نشــان کرد: از ظرفيت اساتيد دانشگاه در جهت رشد و توسعه 
جزیره استراتژیک اســتفاده خواهيم نمود.گفتنی است در طی 
این ســفر نماینده نهاد رهبری دانشگاه پيام نور کشور به همراه 
حاج آقا کرتی مسئول نهاد رهبری پيام نور هرمزگان بازدیدی 
از این واحد دانشــگاهی داشتند و نشســتی با کارکنان واحد 
برگزار کردند و از نزدیک به مســائل، مشکلات و پيشنهادات 
پرداختند.قابــل ذکر اســت در پایان ریيس پيــام نور واحد 
ابوموسی نيز گزارشی از عملکرد مجموعه دانشگاه ارائه نمود.

 
مدیرجهاد کشاورزی پارسیان خبر داد
اجرایعملیاتردیابیآفتسوسک

سرخرطومیحناییخرمای
 قاسم گلســتانی سرویس شهرستان// مدیرجهاد کشاورزی 
شهرستان پارســيان طی بازدید از نخلستانهای آلوده به آفت 
سوسک سرخرطومی حنایی خرمای شهرستان پارسيان گفت: 
عمليات ردیابی و کنترل این آفت در ۶۵0 هکتار نخلستانهای 
این شهرســتان بصورت مســتمر در حال اجرا می باشــد .به 
گزارش خبرنگار دریا، یعقوب دلدار مدیریت جهاد کشاورزی 
این شهرستان از بازدید مدیر بازرسی ارزیابی عملکرد سازمان 
و دکتر عباســپور رئيس انجمن خرمای اســتان هرمزگان از 
نخلســتانهای آلوده به آفت قرنطينه ای سوسک سرخرطومی 
حنایی خرمای شهرســتان پارســيان خبر داد .دلدار افزود : 
عمليات ردیابی و کنترل این آفت در ۶۵0 هکتار نخلستانهای 
این شهرســتان بصورت مســتمر در حال اجرا می باشد .وی 
خاطرنشــان کرد: اميد اســت با پایش و مبارزه مستمر با این 
آفت خطرناک از انتقال آن به نخيلات اســتان های مجاور از 
جمله اســتان بوشــهر که قطب توليد خرمای کشور می باشد 

جلوگيری شود.

 معماری برکه در شهر بندرکنگ و چگونگی ساخت این سازه آبی

)قسمت چهارم(
برکه  بندرکنگ در ساخت  سرویس شهرستان// معماران 
ها تبحر خاصی داشــتند و می توانستند انواع برکه ها را 
اعم از برکه های مدور و مستطیلی با سقف های گوناگون 

بسازند. 
ســازه های آبی در مناطق خليج فارس در بستر زمان از نگاه 
معماری و غيره تغييرات زیادی به خود دیده اند. در بخش های 
پيشين نوشــتار در ارتباط با معماری برکه در شهر بندرکنگ و 
چگونگی ساخت این سازه آبی به برخی از بخش های ساخت 
برکه از ابتدای شروع کار ساخت آن پرداخته شد. اما یک برکه 
شــامل اجزای متعددی است که معماران ســنتی بندرکنگی با 
تجربه ای که به دســت آورده بودند، هر بخش برکه را متناسب 
با حجم و مقياس ســقف و گودی آن می ساختند. با وجود این 
برکه ها در بندرکنگ همانند ســایر مناطق می بایست در مسير 
آب ســاخته شوند، همچنين برکه ها در بهترین مکان ها ساخته 
می شــوند، تا آب با کمترین گل و لای و کمترین ممانعت وارد 
برکه گردد. در غير این صورت با سد و بندهای خاکی آب را به 
برکه هدایت می کنند. به منظور تميز شدن آب برکه ها در بعضی 
نقاط، رسوب گير پيش از ورود آب به برکه ایجاد می گردد. از 
آن جا که مقداری رســوب در هر بارندگی وارد برکه می شود، 
لایروبی آن بعد از چند ســال امری طبيعی است که در گذشته 
با همکاری و همياری اهالی بندرکنگ در یک روز مشــخص 
انجام می گرفت. گاها پاک کردن یک برکه از گل و لای ممکن 
بود چندین روز طول بکشــد. معمولا کدخدای بندرکنگ اعلام 
می نمود که در کدام روز، پاکســازی کــدام برکه آغاز گردد. 
بهترین فصل برای پاکســازی برکه ها اواخر تابســتان و اوایل 
فصول بارش باران بود. افراد محلی در بندرکنگ نيز چون آب 
آشــاميدنی شان بيشــتر از برکه تامين می گردید و با توجه به 
روحيه همکاری که داشــتند، در پاکسازی برکه ها پيشقدم می 
شــدند. مدیریت کارها با کدخدا بوده اســت. این نوشتار که با 
حمایت های فرهنگی شورای اسلامی شهر بندرکنگ و شهردار 
پر تلاش و فرهنگ دوست این شهر جناب آقای مهندس ایوب 
زارعی به رشــته تحریر در می آید، در نظر دارد به گوشه های 
دیگری از چگونگی ســاخت برکه در شــهر بندرکنگ و نقش 
معماران سنتی این شهر در ایجاد این سازه آبی بپردازد و نشان 
دهد که این سازه آبی چه اجزای اصلی و جنبی دارد و چگونه 
ساخته می شــود و اجزای برکه در بستر زمان چه تغييراتی از 

نظر معماری داشته است.
مصالح ســاختمانی برکه در بندرکنــگ تغييراتی به خود دیده 
است. ســقف برکه های کنونی در بندرکنگ را از سنگ و گچ 
می سازند. سنگ را از قبل تراشيده و معمولا به صورت طولی 
شکل در می آورند. قبل از استفاده از آن مدت چند روز سنگ 
ها را در آب خيس  می کنند که بيشتر در مورد آبگيری به کار 
می رود. هر چه کار ســقف بالاتر مــی رود، کار بنا و کارگران 

برای رســاندن ســنگ و گچ و تطابق بين آن ها مشکل تر می 
گردد. از آن جایی که گچ خيلی زود سخت می گردد و سرعت 
عمل در رســاندن و دست به دست کردن گچ حرف اول را می 
زنــد و با قرار دادن زایده بزرگی از گچ که  کار پلکان را انجام 
می دهد در قسمت بيرونی سقف کار انتقال سنگ و گچ به سقف 
برکه صورت می گيرد. با توجه به ســختی کار بناها از کارگران 
ماهرتر، جوانتر و ســبک وزن تر با حقوق کمی بالاتر استفاده 
می کنند. پس از تمام شــدن سقف برکه و قرار دادن کلاهک در 
ســقف آن که در حال حاضر کلاهک هایی با معماری متفاوت 
می ســازند، کار سفيد کاری سقف برکه از بالا به پایين صورت 
می گيرد و زایده های پلکانی بــه ترتيب از بالا به پایين کنده 
می شود و چه بسا در هنگام سقف گيری برکه اسباب و وسایل 
بنایی اعم از ماله، سطل، سنگ و گچ به داخل برکه و یا بيرون از 
برکه پرتاب شود. به همين دليل در هنگام سقف گيری برکه می 
بایســت گودال برکه پر از آب باشد تا در صورت سقوط سنگ 
از بالا به پایين، به کف برکه صدمه ای وارد نشــود. ممکن است 
در هنگام ســقف گيری کارگری نيز به درون برکه سقوط کند. 
کلاهک برکه نيز به این خاطر اســت که بر اثر بارندگی آب در 
سقف برکه گير نکند و باعث تخریب برکه نشود.) محمد حسن 
نيا، مشاهدات ميدانی، 13۹۹( لازم به ذکر است که گرفتن سقف 
برکه بلافاصله پس از ســيمانی کردن کف و دیواره ای برکه تا 
سطح زمين صورت نمی گيرد. ممکن است یکسال پس از اتمام 
کار کف و دیوارهای برکه و بارش باران و آب گير شــدن برکه 
و اطمينان از آب بندی برکه صورت پذیرد. در گذشــته انتقال 
آب به برکه های تازه تاسيس به کمک اسباب و وسایل اوليه و 
آب باران صورت می گرفت و در حال حاضر تانکرها این کار 
را انجام می دهند. ســاختن یک برکه از ابتدا تا انتها کار بسيار 
زمانبری است و تعمير آن نيز مشکلات خاص خود را دارد. چه 
بسا بانی اوليه و خير برکه وفات کند، افراد دیگری به عنوان امر 
خيریه کار تعمير برکه بپردازند. مشکل دیگر این است که سقف 
برکه های بزرگ به مرور ایــام در درون برکه می ریزد که کار 
برای اســتفاده کنندگان برکه مشکل می کند. به همين دليل نيز 
معمولا برکه هایی با مساحت زیاد را بدون سقف می سازند که 
برکه دریادولت و برکه ای در نزدیک مجتمع مسکونی کارگران 

بندرکنگ از جمله آن ها  می باشند.
برکه دارای اجزاء و تاسيسات متعدد هستند و هر بخش از برکه 
کارآیی خــاص خود را دارند. همواره می بایســت بين اجزاء 
اصلی و جنبی برکه تناسب وجود داشته باشد و عدم توازن بين 
بخش های متعدد برکه ممکن است باعث شکستگی، عمرکوتاه 
و غيره در این ســازه آبی گردد. اجزاء جنبی و اصلی این سازه 
آبــی عبارتند از: ا- دریچه ها:معمولا تمــام آب انبارها چهار 
دریچه در اطراف دارند که به صورت دو به دو روبروی همدیگر 
قــرار دارند. معمولا این دریچه های ورودی و خروجی آب که 
رو در روی همدیگر قرار دارند، در اندازه های ۵0 سانتيمتر در 
۵0 سانتی متر ساخته می شوند که  به نسبت بزرگی آب انبارها 
حداکثر این دریچه به 70 سانتيمتر نيز می رسد. دریچه ورودی 
به ممر یا منطقه ورود آب به برکه متصل اســت. در صورتی که 
دریچه خروجی کمــی پایين تر از دریچه ورودی در حدود ده 

تا بيست سانتيمتر ساخته می شوند، تا آب اضافی بتواند از این 
دریچه ها ســر ریز نماید. دریچه های برداشت آب بستگی به 
بزرگی و کوچکی برکه دارد، برخی برکه ها نظير برکه دریادولت 
و برکه های بزرگ بندرکنگ شــش تا هشــت دریچه و برخی 
دیگر چهار و یا دو دریچه و برکه های قلعه لشــتان یک دریچه 
دارند.این دریچه ها اندازه ای در حدود 70 در ۹0 ســانتيمتر 

دارند و در چهار سمت اصلی جغرافيایی قرار گرفتند.
2- حوضچه ی رســوب گير: این حوضچه عبارت اســت از 
گودالی که در نزدیکی برکه و در مسير ورود آب حفر شده است 
تا مواد معلق در آب در آن ته نشين شود، این گودال را که برکه 
بند نيز می گویند، از این گودال در زمان ساختن برکه به عنوان 
مخزن آب برای کار بنایی برکه نيز اســتفاده می شود و هرچه 
برکه بزرگتر باشــد، برکه بند آن نيز بزرگتر ساخته می شود. در 
زمان ساخت برکه از این گودال کوچک برای تميز کردن وسایل 
بنایی و اســتحمام کارگران نيز استفاده می شد. این حوضچه را 
به صورت موقت سيمانی و یا ساروجی می کردند. در بسياری 
از برکــه های کنونی برکه بند وجود ندارد. چون تانکرهای آب 
در زمان ســاخت برکه، به صورت کرایه ای از صبح تا شب می 
ایســتند. در کنار برخی از برکه هــای بندرکنگ نيز نظير برکه 
دریادولت چاه حفر شده و از آب آن چاه برای مصارف ساخت 
برکه استفاده می شده است.۴- پاکنه ها: پاکنه ها در واقع پلکان 
های دسترسی سطح روی زمين برکه با کف برکه می باشد که از 
سنگ هایی که در زمان ساخت دیوار برکه در یک سمت دریچه 

به صورت دو ستون با فاصله از همدیگر ساخته می شوند. 
برکه هایی که پاکنه ندارند هميشه برکه هایی خطرناکی از طرف 
مردم محســوب می گردند و اگر انسان و یا هر شی دیگری در 

آب سقوط کند و فردی نباشــد او را نجات دهد، ممکن است 
باعث مرگ آن فرد گردد. معمولا برکه های خيلی بزرگ پاکنه 
های بزرگتری داشــته و در برخی از موارد پاکنه ندارند، شاید 
یکی از دلایل نداشــتن پاکنه در برکه های بزرگ این است که 
چون پاکنه ها در دیوارهای برکه قرار می گيرند،امکان نشــت 
آب در جداره افزایش پيدا می کند. اســتفاده از آب برکه های 
بدون پاکنه هم برای رهگذران کار بســيار سختی است. برخی 
از برکه ها نيز ابتدا دارای پاکنه بوده، ولی در بســتر زمان پاکنه 
های خود را از دســت می دهند. پاکنه در اثر برخورد اشيا به 
مرور زمان شکســته می شود. برکه دریادولت در بندرکنگ در 
حال حاضر پاکنه ندارد و برکه های قلعه لشتان هم بيشتر بدون 

پاکنه هستند.
۵- سایبان ورودی: تمامی برکه های سقف دار و برخی از برکه 
های بدون سقف شــهر بندرکنگ نظير برکه دریادولت، دارای 
سایبان هستند. این سایبان ها علاوه بر اینکه زیبایی خاصی به 
برکه ها می دهند، و تا حدودی به قوام برکه و ســقف آن کمک 
می کنند، عموما به منظور استراحت عابرین ساخته می شوند و 
چه بسا در بسياری از موارد با توجه به ساختار و بلندی آن ها 
از سطح زمين به عنوان راهی برای فرار افراد از دست حيوانات 
وحشی و اهلی که به دليل وجود آب در کنار آب انبارها حاضر 
می شوند به ویژه در شب استفاده می شده است و حتی در شب 
نيز می تواند محل خوب و مطمئنی برای اســتفاده عابران باشد. 
ســایبان ها همچنين مکانی برای نماز خواندن افراد نيز هستند. 
تعداد ســایبان ها در برکه ها بستگی به بزرگی و کوچکی برکه 
دارد. برخی برکه ها دارای دو ســایبان، برخی ســه سایبان و 

برخی چهار سایبان یا بيشتر هستند. 

دکترمحمد حسن نیا / دریا
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نژاد ســرویس  ســعیده دبیــری 
رهبری  نهاد  مســئول  شهرستان// 
دانشگاه پیام نور کشور با نماینده ولی 
فقیه در هرمزگان دیدار و گفتگو کرد.

به گزارش خبرنگار دریا، حجت الاسلام 
و المســلمين دکتر عبادی زاده نماینده 
ولی فقيه در هرمزگان در نشســت هم 
اندیشی با مســئولين دانشگاه پيام نور 
با بيان اینکه، دانشــگاه پيام نور در ایام 

کرونا در حوزه مجازی و غيرحضوری 
نسبت به سایر دانشــگاه ها پيشگام و 
ســرآمد بوده است، گفت؛ دانشگاه پيام 

نور الگویی برای سایر دانشگاهاست.
امام جمعه بندرعباس خواســتار توسعه 
دانشگاه  تکميلی  رشته های تحصيلات 

پيام نور ابوموسی شد.
دکترعبــادی زاده با اشــاره بــه اینکه 
دانشــگاه پيام نور ابوموسی زیرساخت 

ها و فضای آموزشــی بســيار مناسبی 
دارد، خاطــر نشــان کرد: باید رشــته 
های تحصيلات تکميلی و کارشناســی 
متناسب با شرایط جزیره توسعه یابد تا 
نيروی انسانی این جزیره کارآمدتر و به 

مدیریت دانش دست یابند.
در ادامــه این دیدار حجت الاســلام 
و المســملين دکتر نبوی مســئول نهاد 
نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه  

بــه  ماموریت و رســالت دانشــگاه 
پرداخت.

 گفتنی اســت در این دیدار دکتر خيری 
ریيس پيام نور هرمزگان، حجت الاسلام 
و المسلمين حاج آقا کرتی مسئول نهاد 
رهبری پيام نور استان و محمود عامری 
سياهویی ریيس پيام نور واحد ابوموسی 
نيز حضور داشتند و گزارشی از عملکرد 

مجموعه ارائه نمودند.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان خواستار شد 

توسعه رشته های تحصیلات تکمیلی در دانشگاه پیام نور ابوموسی

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// 
چهارمین جلسه شورای فرهنگ عمومی 
با حضور رضا کمالی  شهرستان جاسک 
ارشــاد  و  فرهنگ  مدیــرکل  زرکانی 
الاســلام  حجت  هرمزگان،  اســلامی 
عباس ذاکری امام جمعه، محمد رادمهر 

فرماندار و ادارات عضو برگزار شد. 
به گزارش خبرنگار دریــا، رضا کمالی بر 
اهميت و جایگاه شــورای فرهنگ عمومی 
اشاره کرد و گفت: شورای فرهنگ عمومی  
مهم تریــن مرجع تصميم گيــری و تعيين 
راهبردها و چشــم انــداز فرهنگی در هر 

و مصوبات  شهرستان محسوب می شــود 
افزود:  بالایی دارد.وی  آن ضمانت اجرایی 
فعاليت های فرهنگی زمانی تاثيرگذار است 
که رویکرد جمعی و همــراه با هدایتگری 
داشته باشــد و شورای فرهنگ عمومی می 
تواند به خوبی در ایــن بخش ایفای نقش 
کند.وی به حضور قــوم بلوچ در این خطه 
اشــاره کرد و اظهار داشت: جاسک علاوه 
بر زیبایی های طبيعی، جغرافيایی و دریایی 
دارای زیبایی های فرهنگی و آیينی اســت 
که حفظ این زیبایی ها به ویژه در قوم بلوچ 

از اولویت های فرهنگی اســت و برگزاری 
جشــنواره شــعر بلوچ در همين راســتا 
اســت. مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
هرمزگان به اقتصاد فرهنگ محور اشــاره 
کرد و عنوان کرد: امروز کشــورها با اتکا 
به ظرفيت های فرهنگی و هنری بيشــتر از 
کارخانه های بــزرگ صنعتی درآمد زایی 
می کنند. کمالی زرکانی قول مســاعد داد 
که از برنامه های فرهنگی و هنری جاسک 
همچون شعر بلوچ، جشنواره تئاتر خيابانی، 
تدویــن و برنامه های ســال آتی، کمک به 
فيلم ســازان جاسک و پروژه های عمرانی 
و زیرســاختی حمایت ویژه کند.امام جمعه 
شهرستان جاســک به چالش های فرهنگ 
عمومی در شهرســتان پرداخت و بيان کرد: 
اعتبارات اندک دســتگاه هــای فرهنگی ، 
پوشش محدود صدا و سيما و استفاده اکثر 
روســتا ها از امواج رسانه های خارجی و 
روند رو به رشد آمار طلاق نسبت به گذشته 
از مهمترین دستورکار و اولویت های شورا 
است.حجت الاســلام عباس ذاکری اضافه 

کرد:جاسک در مســير توسعه قرار دارد و 
بــه فرموده مقام معظم رهبری این توســعه 
باید همراه با پيوســت فرهنگی باشد و در 
این راستا تدوین سند چشــم انداز توسعه 
فرهنگی جاســک می باید در اولویت قرار 
گيرد. در پایان فرماندار جاســک، انقلاب 
اسلامی را انقلابی فرهنگی دانست و گفت: 
همه دســتگاه ها در بخش فرهنگ نقش و 
مســئوليت دارند و اگر همه به خوبی نقش 
آفرینی کنند معضلات فرهنگی برطرف می 
شود. محمد رادمهر از اقدامات خوب اداره 
کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی هرمزگان در 
شهرســتان جاســک تقدیر و تشکر کرد و 
افزود: در ســفری که وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی  به جاسک داشتند ششصد ميليون 
تومان اعتبار برای پلاتو و نگارخانه جاسک 
اختصاص یافت که شهرداری و شورای شهر 
در جلســه آتی گزارش آنرا ارائه دهند.وی 
بيان کرد: ایجاد کارخانه، پالایشگاه، صنعت 
و ...در جاسک و ســواحل مکران منهای 

فرهنگ ارزشی ندارد .

 با حضور مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان ؛

چهارمین جلسه شورای فرهنگ عمومی جاسک 
برگزار شد

  

                       آگهی حصر وراثت 

خواهان ناصر بلوچی فرزند حاجی با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده و اشعار داشتند شادروان حاجی بلوچی فرزند محمد به تاریخ ۱۹ /۱۰ / ۱۳۹۹ به رحمت 
ایزدی پیوسته و وراث وی حین الفوت عبارتند از ۱-ناصر بلوچی فرزند حاجی متولد ۱ /۷ /۱۳۵۴ به ش ش ۶۲ فرزند مرحوم۲- فیصل بلوچی فرزند حاجی متولد 
۱/ ۶ /۱۳۵۲ به ش ش ۴۶ فرزند مرحوم ۳-مجید بلوچی فرزند حاجی متولد ۶/۶/ ۱۳۶۳ به ش ش ۱۱۵  فرزند مرحوم ۴-عبدالحمید بلوچی فرزند حاجی متولد 
۲۲ /۶/ ۱۳۶۵ به ش ش ۳۸ فرزند مرحوم ۵- ثریا  بلوچی فرزند حاجی متولد ۱ /۱۰ /۱۳۵۸ به ش ش ۳  فرزند مرحوم ۶-کلثوم بلوچی فرزند حاجی متولد ۱۰/ ۹ 
/۱۳۶۰ به ش ش ۶۵۳ فرزند مرحوم ۷-گلچهره بلوچی فرزند حاجی متولد ۱ /۷ /۱۳۴۴ به ش ش ۵۰۰ فرزند مرحوم ۸-زهرا بلوچی فرزند حاجی متولد ۱۵/ ۱۰/ 

۱۳۶۷ به ش ش ۸۳  فرزند مرحوم ۹-فاطمه بلوچی فرزند حاجی متولد ۱/ ۱۲ /۱۳۴۹ به ش ش ۵۰۳ فرزند مرحوم ۱۰-صدیقه بلوچی فرزند حاجی متولد ۱ /۵ 
/۱۳۴۶ به ش ش ۵۰۱  فرزند مرحوم ۱۱-حضیه فرزند محمد متولد ۵/ ۷/ ۱۳۲۶ به ش ش ۸۸  همسرمرحوم و دیگر وارثی ندارد لطفاً ضمن درج در روزنامه نتیجه 

را به این شورا ارسال فرمایید.
مسئول  شورای حل اختلاف شعبه ۳ پارسیان

 حامد کامران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

شهرستان//  سرویس  غفوری  زهرا 
مدیرکل شــیلات هرمزگان با سفر 
همراه جمعی  به  به جزیره  قشــم 
از معاونین و مســئولان شــیلات 
هرمزگان از ظرفیت های شــیلاتی 
شهرســتان قشــم در حوزه های 
صید، آبزی پروری و صنایع شیلاتی 

بازدید کرد.
بــه گــزارش خبرنگار دریــا، دکتر 
عبدالرســول دریایــی در بازدید از 
مزرعه پرورش ماهی در قفس شرکت 
شریف دریا پویان قشــم با اشاره به 
ظرفيت هــزار تنی این شــرکت در 
توليد ماهی درقفس گفت: این پروژه 

به عنوان اولين مزرعه پرورش ماهی 
در قفس دانش بنيان کاملا بومی کشور 
که توســط فارغ التحصيلان دانشگاه 

صنعتی شریف طراحی شده است.
وی با بيان اینکه این پروژه برای بالغ 
بر 30 نفر اشتغال زایی مستقيم ایجاد 
می کند گفت با اســتعانت از خداوند 
متعال و تلاش های صورت گرفته قبل 
از پایان سال این پروژه نيز آماده بهره 

برداری است.
دریایــی در بازدیــد از مرکز تکثير 
ميگو در سوزای قشم ظرفيت اسمی 
این مرکــز را حدود 20 ميليون قطعه 
و ظرفيت اجرایی آن را 200 ميليون 

قطعه بچه ميگــو خواند و گفت: این 
مرکز بــرای بالغ بر 30 نفر اشــتغال 
ایجاد ميکند و با حمایت های شيلات 
استان ضمن احداث سالن های جدید 

ظرفيت توليد آن افزایش یافته است.
مدیر کل شيلات هرمزگان در ادامه در 
بازدید از شــرکت عمل آوری شهاب 
نقــره ای در پارک زیســت فناوری 
خليج فارس - قشم و فعاليت خوب 
این شرکت در زمينه ماهی خشک کنی 
گفت: ورودی روزانه این شرکت بين 
۸تا10 تن است که روزانه بالغ بر دو تا 

سه تن ماهی خشک توليد دارد.
وی اشــتغال این شرکت را حدود 20 

نفر خواند کــه با صادارت بالغ بر 2۵ 
تــن در هر ۴۵ روز به کشــورهایی 
همچــون ویتنام، مالــزی  و امارات 
توانسته ارز آوری خوبی برای کشور 
به همراه داشته باشد و همچنين مقرر 
شد در زمينه رفع موانع فروش داخلی 

حمایت لازم صورت گيرد.
دریایی همچنين از شرکت عمل آوری 
با ظرفيت ۵00  مروارید شکيل قشم 
تن و اشــتغال بيش از 30 نفر بازدید 
و دستورات لازم در راستای پيگيری، 
تســهيل و رفع موانع توليد این واحد 

صادر کرد.

مدیرکل شیلات هرمزگان خبر داد 

بهره برداری از اولین مزرعه دانش بنیان پرورش ماهی درقفس در قشم
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سلامت

فروردین :
مواظــب ســامتی خــود نیســتید و با 
ســبک زندگی ناســالم و مضر، ســامت 
وجــود نازنین تان را به  خطــر انداخته اید. 
قبــل از اینکه این رویکرد کار شــما را به بســتر بیماری 
بکشاند، سبک زندگی ســالمی را در پیش بگیرید و بیشتر 
از همیشــه مواظب سامت خود باشید. اهل  صرفه جویی و 
پس انداز نیستید و این وضعیت باعث شده تا به لحاظ مالی 
اوضاع خوبی نداشته باشــید. امروز زمان مناسبی است تا 
از این شــرایط درس بگیرید و فکری به حال پس انداز و 
صرفه جویی بردارید. احتمال زیادی وجود دارد که با انجام 

کار ناپسندی، زمینه ناراحتی اطرافیان را فراهم کنید. 
  اردیبهشت:

 بــه جــای مراجعه به پزشــک و مصرف 
داروهایی کــه دکتر تجویز کــرده ، اصرار 
خاصی به مصرف خودســرانه دارو دارید، 
قبل از اینکه این رویکرد کار دست شما بدهد، خوددرمانی 
را کنــار بگذارید و با مراجعه به پزشــک، داروها را طبق 

تجویز دکتر مصرف کنید.  
 خرداد : 

 مشــکل بزرگی که با آن دست به گریبان 
هســتید امروز از ســر راه تان برداشــته 
می شود. ســبک زندگی  خود را تغییر دهید 
و زندگی ســالمی را در پیش بگیرید. برای افزایش درآمد 
دست روی دســت نگذارید و آســتین بالا بزنیــد.  احترام 

بیشتری به سلیقه همسر یا عشق زندگی تان قائل شوید.  
تیر :      
امــروز حادثه ای وجود نازنین تان را تهدید  

می کنید، در نتیجه بیشتر از همیشه مواظب 
سامتی تان باشــید و روز را به گونه ای به 
پایان برسانید که ســامت شما به خطر نیافتد. مضطرب و 
نگران هســتید اما نگرانی برای ســامتی تان ضرر دارد و 
غصه های خود را بــا فردی که اعتماد زیادی به وی دارید 
در میان بگذارید و به نگرانی های تان خاتمه دهید. احتمال 
زیادی وجود دارد که امروز حسابی ولخرجی کنید و اختیار 

حساب و کتاب های تان را از دست بدهید. 
مرداد : 
انسان حســودی هســتید و چشم دیدن  

پیشــرفت اطرافیان را ندارید، قبل از اینکه 
این روحیه شــما را به فرد چشــم تنگ و 
بدخواهی تبدیل کند، حســادت را کنار بگذارید و با رفتار 
و گفتار خود به اطرافیــان ثابت نمایید که از موفقیت های 
آنها لذت می بریــد.   روز خوبی برای ســرمایه گذاری و 
فعالیت های مالی در پیش ندارید. دوستان و آشنایان امروز 
حسابی هوای شــما را دارند و برای حل مشکات شما را 

تنها نمی گذارند. 
 شهریور :

 فکر می کنید که برای فراگیری مهارت های 
جدید پیر شده اید، اما این طرزفکر را کنار 
بگذارید و بــا یادگیری مهارت های جدید، 
سری در میان سرها در بیاورید. مشکات 
مالی زیادی دارید اما پولی به دســت تان می رســد و این 
مشــکات پایان می یابد. مهمان هــای ناخوانده ای در راه 
منزل شما هستند، در نتیجه شرایط را برای پذیرایی از این 

مهمان ها آماده کنید و میزبان خوبی باشید.  
 مهر : 

  یکــی از اعضای خانواده به کمک شــما 
می آید و زمینه افزایش درآمد تان را فراهم 
می کند. برای حل مشــکلی که با آن روبرو 
هســتید با اعضای خانواده مشورت کنید. مشکلی سر راه 
شما قرار می گیرد، اما این مشکل چیزی نیست که شما را به 
دردســر بیاندازد و بدون آنکه نیازی به کمک اطرافیان پیدا 

کنید، این مشکل را حل خواهید کرد. 
آبان :   
فکر کســب مال از راه هــای غیرقانونی را   

کنار بگذارید و مطمئن باشــید بار کج هرگز 
به منزل نمی رســد.  به رفتار همسر یا عشق 
زندگی تان مشــکوک شــده اید و تمام رفتارهای ایشان را 
زیرنظر دارید، اجازه ندهیــد این وضعیت فاصله ای عمیق 
میان شما و عشق زندگی تان ایجاد کند و در اولین فرصت با 
ایشان صحبت کنید و در کنار هم چاره ای برای این وضعیت 

بردارید. 
  آذر :

 با کمک بیش ا ز حد به اطرافیان خودتان را 
خسته و افســرده نکنید. ممکن است میان 
شــما و همسر یا عشــق زندگی تان بر سر 
مشــکات مالی مشاجره ای ایجاد شــود. انسان ولخرجی 

هستید و امروز این رفتار کار دست تان می دهد. 
  دی : 

 قبل از اینکه زیر بار نگرانی ها کمر خم کنید، 
فکری به حــال آرامش تان بردارید. روزی 
سرشار از انرژی را آغاز کرده اید و به لحاظ 
مالی نیز پولی خوبی به دست تان می رسد تا نگرانی های تان 
خاتمه پیدا کند. رسیدگی به مشکات اعضای خانواده را در 

اولویت کارهای خود قرار دهید.
بهمن :  
به خاطر داشته باشید که گذشته ها گذشته   

است و با ناراحتی چیزی درست نمی شود. 
مشــکل مالی که با آن روبرو هستید را به 
کمک اندوخته و پس انداز خود حل نمایید. فراموش نکنید 
که راز موفقیت در پس انداز و صرفه جویی نهفته  است. قرار 
اســت به دیدن یکی از فامیل های نزدیــک بروید، در این 
مهمانی به شــما خوش می گذرد و فرصتی پیدا می کنید تا 

دیداری با اعضای فامیل تازه کنید. 

اسفند :  
اهــل  ولخرجی و خرید هــای غیرضروری 
نیستید و همیشه حوا س تان به دخل و خرج تان 
هســت، به همین دلیل پس انداز قابل قبولی 
اندوخته ایــد و نگرانی مالــی ندارید، امــروز به اهمیت 
پس انداز و صرفه جویی پی خواهید برد چرا که به مشــکل 
مالی برخورد می کنید و این مشــکل را به راحتی با کمک 
پس اندازی که کنار گذاشــته اید حل خواهید کرد.   خبری 
خوش و فرخنده به دست تان خواهد رسید و این خبر زمینه 

شادی شما و اطرافیان را فراهم می کند. 

 

سرویس سلامت // معاون کل وزارت بهداشت 
گفت: اگر تا ۲۵ روز آینده بتوانیم شیوه نامه های 
بهداشتی را به درستی رعایت کنیم، عید نوروز 

آرامی خواهیم داشت.
ایرج حریرچی در گفتگو با خبر شــبکه یک سيما، 
با بيان اینکه ویروس انگليسی بسيار تهاجمی و از 
مرزها وارد خوزستان شده است، افزود: تعداد مراجعه 
کنندگان به مراکز درمانــی از 200 نفر در روز به 3 
هزار و ۵00 نفر در این اســتان و تعداد بستری ها در 
مقایسه با یک ماه پيش از 100 نفر به هزار و 100 نفر 

افزایش یافته است.
معاون کل وزارت بهداشت تاکيد کرد: با توجه به اینکه 
نسبت ابتلا در عراق 10 برابر شده اگر شيوه نامه های 
بهداشــتی در خوزستان و استان های مرزی رعایت 
نشــود ممکن است چنين فاجعه ای در این استان ها 
رخ دهــد.وی گفت: عامل تشــدید کننده ویروس 

انگليسی رعایت نکردن شيوه نامه های بهداشتی است 
و متأسفانه در برخی شهرهای خوزستان استفاده از 

ماسک به زیر ۵ درصد و نزدیک صفر رسيده است.
حریرچی افزود: در حالی که باید در 11 شهرستان 
خوزستان مقررات شهرهای قرمز رعایت شود این 
دستورالعمل ها نه در بازار، نه در صنوف و نه در برخی 
دستگاه های دولتی رعایت نمی شود.وی گفت: اکنون 
شيوه نامه ها ۵0 درصد در شهرهای قرمز خوزستان 

رعایت می شــود.حریرچی افزود: تردد به خارج از 
استان خوزســتان و ورود به این استان و تردد بين 
شهری ممنوع شده است و مرزها بسته شده اند اما برخی 
پروازها و ترددهای بين استان انجام می شود و برخی 
بازارها و پاساژها باز هستند و دستفروشی به صورت 
کامل انجام می شود.وی گفت: برای مقابله با ویروس 
کرونا هيچ راهی جز رعایت شيوه نامه های بهداشتی 
و تشدید محدودیت ها وجود ندارد.حریرچی افزود: 

اکنون فشار سنگينی به بيمارستان های خوزستان وارد 
شده که ممکن است در خدمت رسانی دچار مشکل 
قابل توجهی شویم.وی گفت: خوزستان به خيز سوم 
بيماری کرونا وارد شده و در استان آذربایجان غربی 
نيز روند ابتلا صعودی است.حریرچی افزود: اکنون 
حدود 130 کشور حتی یک واکسن کرونا نيز دریافت 
نکرده انــد و فقط 2 و 7 دهم درصد مردم جهان یک 
دوز واکســن تزریق کرده اند.وی گفت: پيش بينی 

می شود فرآیند واکسيناسيون در کشورهای با درآمد 
متوسط، یک تا دو سال و در کشورهای فقير تا سال 
2027 ميلادی زمان ببرد.حریرچی افزود: تا آن زمان 
باید شیوه نامه های بهداشتی رعایت شود و اگر در 
2۵ روز آینده این شيوه نامه ها را رعایت کنيم عيد 

نوروز آرامی خواهيم داشت.
وی گفــت: در آمریکا هــر 10 روز یک بار تعداد 
مبتلایان به ویروس انگليسی دو برابر می شود و در 
انگليس بيش از ۹۵ درصد، فرانسه بيش از ۶0 درصد 
و کشورهای دیگر اروپای غربی حدود ۵0 درصد 

موارد بيماری کرونا بر اثر ویروس انگليسی است.
حریرچی افزود: پيش بينی می شود در سه ماه آینده 

ویروس غالب همه دنيا نوع انگليسی باشد.

با توجه به برخی عادی انگاری ها مطرح شد؛

هشدار حریرچی در مورد ۲5 روز آینده

سرویس ســلامت // فوق تخصص قلب و عروق با 
اشاره به اینکه سن سکته های قلبی به شدت پائین 
آمده است، یادآور شد: غربالگری و معاینات دوره ای 
قلب، چربی و فشار خون باید در افراد از سن ۲۰ سال 
و اگر سابقه و یا علامتی دارند حتی زودتر آغاز شود. 
»علی جماليان« در برنامه »طبيب« با اشــاره به عوامل 
مؤثر در ســکته های قلبی گفت: عدم فعاليت از کودکی، 
ژنتيک، استرس که زائيده دنيای صنعتی است، کار، زندگی 
ماشينی، آلایندگی ها، ترافيک ها و تغيير سبک زندگی 
یا مصرف ســيگار و قليان که امروز متأسفانه به عنوان 
یک فرهنگ در خانم ها نيز شایع شده و در خانم ها هم 
عوارض بيشتری خواهد داشت، همه دست به دست هم 
داده تا سن سکته های قلبی به  شدت پائين آمده و حتی 

به زیر 20 و  30 سال برسد.
این فوق تخصص قلب و عروق در ادامه تصریح کرد: در 
زمانی که من دانشجو بودم دو سطر از کتاب های پزشکی 
در خصوص بيماری های قلبی و استرس توضيح داده بود 
یعنی موضوع جدی در دنيا نبود، ولی الان یک سرفصل 
10 صفحه ای ریز در خصوص اســترس و بيماری های 
قلبی توضيح داده شده، لذا لازم است که افراد از 20 سال 
به بالا ساليانه یک معاینه توسط پزشک خانواده و حتی 
بهروزان انجام دهند، حتی اگر زمينه های ژنتيک و علامت 
و دردی دارند کــه این معاینات باید زودتر و با فواصل 
کمتری انجام شود.وی با اشاره به اینکه این غربالگری ها 
باید در خصوص فشار خون و چربی خون نيز انجام شود، 
یادآور شد: خوشبختانه امروز در تمام استان ها نيز این 
غربالگری ها انجام می شود، در آخرین نتایج در غربالگری 
که در تمام استان ها داشتيم به آمار عجيبی رسيدیم  که 

بخش هایی از جامعه که فکرش را هم نمی کردیم به این 
بيماری ها مبتلا هستند بدون اینکه بدانند.

جماليان در ادامه عنوان کرد: مثلا من در زنجان چند سال 
پيــش تحقيقاتی انجام دادم و در عين ناباوری دیدیم که 
بخش عمده ای از افرادی که حتی در روســتاها زندگی 
می کردند و به کشاورزی مشغول بودند دچار فشار خون 
و چربی خون شده بودند چراکه بخشی از دلائل آن ارثی 

و ژنتيکی است و ربطی به سبک زندگی ندارد. 
این پزشک متخصص با اشاره به اینکه چربی خون در 
ابتدا هيچ علامتی ندارد، تصریح کرد: اما بعدها که شدیدتر 
شــود ممکن است با عوارضی از جمله سرگيجه، تنگی 
نفس، دردهای مفصلی و ضایعات پوســتی خودش را 
نشان دهد، درحاليکه با یک چکاپ ساده مشخص  شده 
و در ابتدا بسيار راحت قابل درمان است و ممکن است تا 
آخر عمر هم عوارض آن را نبينند، پس حتی جوانان نيز 
باید مورد آزمایش قرار بگيرند چون در این صورت قشر 
مولد به قشر معلول تبدیل خواهد شد.وی در پاسخ به این 
سؤال که »فقط کسانی که مشکل زمينه ای یا یک موردی 
در قلبشــان دارند باید به پزشک مراجعه کنند یا همه« 
گفت: معمولا بيماری های قلبی وقتی شدید می شوند حتما 
علامتی مثل تنگی نفس ایجاد می کند، خيلی ها با توجه به 
سابقه خانواده شان به ما کمک می کنند یعنی خودشان در 
آزمایشات اوليه به ظاهر مشکلی ندارند اما افراد خانواده 
در سن زیر 30 سال مشکل داشتند که این به ما علامت 
می دهد که با این بيمار سخت تر برخورد کن و فقط به اکو 
و تست ورزش قناعت نکن حتی اگر لازم بود آنژیو هم 

برایش انجام بده. 

این متخصص قلب و عروق در پاســخ به این سؤال که 
»پس فوت ناگهانی افراد هم قطعا علتی دارد« یادآور شد: 
فوت ناگهانی علل مختلفی دارد اما حتما برای آن یک 
بيماری زمينه ای و دليلی در پزشک قانونی کشف می شود، 
یعنی بيماری بوده ولی فرد نمی دانسته، این را متذکر شوم 
که  رسوب و گرفتگی عروق بدن از شيرخوارگی شروع 
می شود یعنی نگوئيم این شير و غذا بچه را چاق می کند 
چون با این کار ما از همــان روزهای اول داریم زمينه 
بيماری را در او ایجاد می کنيم.وی در خصوص مصرف 
آسپرین از 20 سالگی توسط افراد گفت: نه زود است و 
دليلی ندارد مگر اینکه ریزفاکتورها را داشته باشند، یک 
زمانی مصرف آسپرین خيلی شایع شد اما عوارضی هم 
ایجاد کرد، آن کسی که سابقه فاميلی دارد حتما باید تحت 
نظر باشــد اما خط اول این است که ریزفاکتورها کنترل 
شوند اگر کنترل شود دیگر نيازی به آسپرین نيست. رئيس 
بيمارستان شهيد لواسانی در پایان با اشاره به اینکه ۹0 
درصد فشار خون ها بدون علت واضحی است، تصریح 
کرد: 10 درصد فشار خون ها علت ثانویه دارند، اما دليل  
۹0 درصد آنها ژنتيک اســت، اما توجه داشته باشيم که 
فشار خون قاتل خاموش است و حتما افراد دارای فشار 
خــون از جوانی باید دارو مصرف کنند حتی اگر داروها 
عوارض ثانویه ای هم داشته باشند اشکالی پيش نمی آید 
چاره ای نيســت و باید این کار را کرد، گاهی برخی به 
دليل عوارضی که در اینترنت می  بينند مصرف دارو را کنار 
می گذارند این اشتباه است چراکه مصرف نکردن دارو به 
مراتب عوارض بيشتری داشته و چه بسا جان آنها را به 

خطر می اندازد.

سن سکته های قلبی به شدت پائین آمده است
  ســرویس ســلامت // رییس مرکز
 اطلاع رســانی و روابط عمومی وزارت 
بهداشت با بیان اینکه نمی توان در مقابل 
ورود ویروس های جهش یافته کرونا به 
کشور ســد دائمی ایجاد کرد، گفت: در 
عین حال هنوز واریانت برزیلی یا آفریقای 
جنوبی در کشورمان مشاهده نشده، اما 
بیش از ده ها کشور آن را گزارش کردند 
و این موضوع گریز ناپذیر است و حتما 
به سمت کشــور ما هم خواهد آمد، اما 
مهم آن اســت که همچنان روش های 
پیشگیری همان روش های قبلی است. 

دکتر کيانوش جهانپور درباره وضعيت ویروس 
کرونای انگليسی در کشور، گفت: مواردی که 
از کرونای انگليسی تاکنون اعلام شده، موارد 
قطعی شناسایی شده است که طبيعتا علاوه بر 
تست PCR که ابتلای فرد به کرونا را نشان 
می دهد، توالی یابی ژنتيکی هم انجام شــده 
باشد. در مواردی که بر اساس شرح حال و 
علائم بالينی، مشکوک به کرونای انگليسی 
در فردی شــوند، نمونه تســت فرد برای 
توالی یابی به آزمایشگاه ارجاع داده می شود.
وی افزود: تعداد تست های توالی یابی ژنتيکی 
و آزمایشگاه هایی که می توانند آن را انجام 
دهند، محدود است. بنابراین قطعا افراد مبتلا به 
کرونای انگليسی بيش از تعداد اعلامی است 

که به صورت قطعی شناسایی شده اند. ما فقط 
موارد قطعی شناسایی شده را که توالی یابی 
ژنتيکی برایشــان انجام شــده را می توانيم 
اعلام کنيم. جهانپور ادامه داد: البته روش های 
سریع تری هم دارد و در انستيتو پاستور کشور 
در حال آماده شدن است تا مسير تشخيص 
تسهيل شود. باید توجه کرد که تشخيص و 
تفکيک کرونا از واریانت های جدید از جمله 
واریانت بریتانيایی کمکی به امر درمان نخواهد 
کرد و صرفا از نظر مدیریتی و اپيدميولوژیک 
مهم است. اما آنچه که در این ميان قابل گفتن 
است، این است که ویروس انگليسی کرونا 
وارد کشــور شده و در برخی استان ها مانند 

البرز، تهران، قزوین و...  در گردش است.
وی با بيان اینکه همه اقدامات در گذشته و 
امروز در جهت کند کردن شيوع این ویروس 
بوده است، گفت: قطعا امکان ممانعت از ورود 
و شيوع ویروس وجود نخواهد داشت. حتی 
درباره واریانت های دیگر ویروس که با منشاء 
آفریقای جنوبی و برزیل هم هســتند، نمی 
توانيم بگویيم می شود یک دیوار بلند بتونی و 
دائمی در برابر این ویروس ها به عنوان سد 
دائمی ایجاد کنيم، اما قطعا سرعت گير برای 
کاهش سرعت شيوع می توان ایجاد کرد که 
بر همين اســاس وزارت بهداشت اقداماتی 

مانند انجام تست برای افراد هنگام ورود به 
کشور، تست تشخيصی قبل و بعد از ورود، 
ایزولاســيون افرادی که از خارج از کشور 
وارد می شــوند و موارد مشابه همه در این 
جهت است که سرعت شيوع را کاهش دهيم.
جهانپور گفت: قبل از ما حدود ۸0 کشــور 
واریانت بریتانيایی کرونا را در کشور خودشان 

گزارش کرده بودند. 
در عين حال هنوز واریانت برزیلی یا آفریقای 
جنوبی در کشورمان مشاهده نشده، اما بيش از 
ده ها کشور آن را گزارش کردند و این موضوع 
گریز ناپذیر است و حتما به سمت کشور ما 
هم خواهد آمد، اما مهم آن است که همچنان 
روش های پيشگيری همان روش های قبلی 
است؛ یعنی رعایت پروتکل ها و عدم حضور 
در تجمعات غيرضروری، پرهيز از هرگونه 
دورهمی و برگزاری دورهمی ها حتی محافل 
کوچک خانوادگی، فاصله گذاری فيزیکی، 
استفاده از ماســک و حتی استفاده دوبل از 
ماســک و رعایت نکات بهداشت فردی و 
عمومی همچنان تنها راه مقابله اســت. وی 
افزود: گستره واکسيناسيون هم تا حدی که 
در مقابل واریانت های جدید موثر باشــد، 
هفته به هفته در کشور رو به گسترش است 
و این دو به موازات اعمال محدودیت های 
هوشمند، سه ضلع مثلث پيشگيری و مقابله 
با کووید-1۹ از هر جنس و واریانتی در همه 

ماه های آتی خواهد بود.

نحوه تشخیص کرونای انگلیسی

سرویس سلامت // اگر در حین انجام 
فعالیت  های ورزشی روزانه احساس می 
 کنید فشار بسیار زیادی به بدنتان وارد 
می  شود، زود خسته شده  اید، و دیگر به 
این راحتی  ها نمی  توانید به ورزش ادامه 
دهید، پای عوامل دیگری در میان است 

که احتمالا خودتان از آن  ها بی  خبرید.
این شکایت بسياری از افراد است که پس 
چند دقيقه فعاليت بدنی ناگهان احساس می  
کنند توانی برای ورزش کردن ندارند.به گفته 
متخصصان طب ورزشــی ۶ عامل مهم در 
بروز احساس خستگی حين ورزش موثرند:

ابتلابهآسموآلرژی:
 هر دو بيماری می تواند ميزان اکسيژن در 
ریه ها را کاهش دهد و باعث احســاس 
خستگی حين ورزش شود.اگر شما تجربه 
ســرفه، خس خس ســينه، تنگی نفس، 
بالافاصله بعد از تمرینات ورزشی را دارید، 
ممکن اســت به آسم ناشــی از ورزش یا 
انقباض برونش مبتلا شده باشيد.اگر شما در 
مورد ابتلا به آسم و آلرژی در خود مشکوک 
هستيد، با پزشک خود در مورد پيشنهاد راه 
هایی برای باز کــردن راه های هوایی در 

سالن ورزشی مشورت کنيد.

کمخونی:
این وضعيت یعنی ميزان سلول های قرمز 
خون برای حمل اکســيژن ناکافی است و 
همين کمبود اکسيژن در بدن باعث احساس 
کسالت و خستگی حين ورزش می شود.

شــایع ترین علت این وضعيت کمبود آهن 
اســت و زنان بيشتر آن را تجربه می کنند. 
نشــانه های دیگر کمخونــی عبارتند از 
بی خوابی، ســرگيجه، گرفتگی عضلات 
پا، پوســت رنگ پریده، کبودی آســان. 
مصرف غذاهای حاوی گوشــت قرمز و 
یا محصولات غنی شــده با آهن برای رفع 
این نوع کم خونی مفيد است.کم شدن آب 
بدن: کوچکترین کاهش ميزان مایعات بدن 
می تواند باعث افزایش غلظت خون شود 
و در این هنگام کار پمپاژ توسط قلب دشوار 

می گردد.
یک راه برای این که تشخيص دهيد دچار 
کم آبی هستيد یا نه این است که قبل و بعد 
از ورزش، خــود را وزن کنيد. اگر بيش از 
دو درصد از وزن تان از دســت رفته باشد، 
این یعنی دچار کم آبی شده اید و باید بيشتر 
مایعات بنوشيد.مشکلات تيروئيد: کم کاری 
تيروئيد می تواند منجر به احساس خستگی، 

افزایش وزن، افسردگی و درد عضلانی شود. 
این در حالی است که ۶0 درصد افراد مبتلا 
به این اختلال، مشــکل خود را جدی نمی 
گيرند و از علائم آن به طور کامل صرف نظر 
می کنند. اگر حين ورزش دچار خستگی 
می شوید، برای بررسی مشکلات احتمالی 

تيروئيد با پزشک تان مشورت کنيد.
کاهشسطحگلیکوژن:

 گليکوژن ميزان کربوهيدرات ذخيره شده 
در بدن است و زمانی که ميزان آن کاهش 
می یابد، بدن بــرای جبران آن بخصوص 
حين ورزش، سراغ گليکوژن ذخيره شده 
در کبد می رود. بهترین راه برای جلوگيری 
از کاهش سطح گليکوژن، مصرف غذاهای 
حاوی کربوهيــدرات قبل از انجام ورزش 

است.
بیخوابیواسترس:

داشتن یک روز پر از استرس و خواب بد 
شبانه، هر دو باعث کاهش سطح انرژی و 
احساس خستگی می شــود. بنابراین اگر 
حين ورزش احســاس خستگی می کنيد، 
باید ســبک و روال زندگی، شغل و دیگر 
روابط اجتماعی تان را از نظر ميزان استرس 

مرور کنيد.

چرا حین فعالیت بدنی خسته می شویم؟ 

 سرویس ســلامت // سخنگوی 
ستاد ملی مقابله با کرونا، به تشریح 
وضعیت بیماری کرونا و همچنین 
انگلیسی  ویروس  شیوع  وضعیت 

در کشور پرداخت. 
عليرضا رئيســی،به ارائه گزارشــی 
از وضعيت بيماری کرونا در کشــور 
پرداخت.وی با اعلام اینکه 11 شهر 
قرمز در اســتان خوزســتان داریم، 
گفت: در خوزستان شاهد ایجاد موج 
انفجاری هســتيم که ناشی از شيوع 
انگليســی در کشور  بالای ویروس 
ادامه داد: هفته  عراق است.رئيســی 
گذشته ميزان بستری ها روزانه کمتر از 
1000 نفر بود، اما مراجعات سرپایی 
رو به افزایش اســت که در صورت 
تداوم ایــن وضعيت در یکی دو هفته 
آینده ميزان بستری ها بالا خواهد رفت 
و در چهــار هفته آینده ميزان مرگ و 
ميرها شدت خواهد گرفت.وی افزود: 
اگــر نخواهيم پروتکل هــا را جدی 
بگيریم، شرایط خطرناک خواهد شد، 

به طوری که در بعضی از شهرستان ها 
ميزان رعایــت پروتکل ها به زیر 10 

درصد می رسد.
رئيســی تاکيد کرد: تاکنون ۶2 مورد 
ابتلاء به ویروس انگليســی در کشور 
داشته ایم که 7 نفر آنها فوت کرده اند.
وی افزود: اگــر رعایت نکنيم حتماً 
می شود. تکرار  چينی  ویروس  اتفاق 
به گفته رئيســی، در حال حاضر 11 
شــهر قرمز، ۵2 شهر نارنجی و 172 
شهر زرد داریم.وی افزود: 10 کشور 
بيشترین اتباع وارد شده به کشور ما 
را دارند که عــراق، از جمله این 10 

کشور است.
ســخنگوی ســتاد ملــی مقابله با 
کرونا، گفت: یکی از مشــکلات ما 
تست های پی سی آر جعلی است که 
از کشــورهای دیگر وارد کشورمان 
می شــوند و این وضعيت در مرزهای 
زمينی خيلی سخت تر است.وی افزود: 
شــنيده شده است که این افراد با یک 
ميليون تومان، تست های جعلی را تهيه 

می کنند.رئيســی در ادامه به وضعيت 
تأمين واکسن اشاره کرد و گفت: اولين 
واکسن توليد داخل ما، واکسن پاستور 
خواهد بود که تکنولوژی آن را از کوبا 
گرفته ایم و خودمان توليد می کنيم.وی 
افزود: اگر بازار سياه واکسن به وجود 
بياید قطعاً از خارج وارد خواهد شد که 

مردم نباید اعتماد کنند.
رئيسی گفت: تزریق واکسن بر اساس 
سند ملی ستاد مقابله با کرونا خواهد 

بود.

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا مطرح کرد 

شناسایی ۶2 مورد ویروس انگلیسی در کشور
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 موضوع پروژه 

تکمیل عملیات اجرایی 
راه روستایی بخوان و راییز 

شهرستان حاجی آباد
 

مبلغ برآورد پایه ) ریال(

33.902.394.074

                                               
شهرستان 

حاجی آباد

مدت پیمان )ماه(

        
12

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار )ریال(

1.695.119.704  
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ذیل از طریق برگزاری مناقصه  ، به شرکت های واجد شرایط واگذار نماید.
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اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای    

 موضوع پروژه 

امورپشتیبانی نقلیه )ایاب و 
ذهاب( 

مبلغ برآورد پایه ) ریال(

12.840.000.000

                                               
شهرستان 

حوزه استحفاظی 
استان 

مدت پیمان )ماه(

12

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار )ریال(

642.000.000
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گروه گزارش // بنادر هرمزگان سکوی صعود 
جهش تولید به شمار می روند و با کار جهادی و 
بی خستگی متخصصان داخلی و به روز سازی 
اطلاعات و دانش خود در زمینه های مختلف 
تجارت دریایی توانســته اند مانند نگینی پر 

درخشان در کنار دریاهای جنوب قرار بگیرند.
    هرمــزگان بــا قــرار گيــری در کنــار آبراه 
بين المللی خليج فارس، تنگه هرمز و دریای عمان 
و برخورداری از 32 بندر کوچک و بزرگ از دیرباز 
تاکنون توانسته در زمينه صادرات و واردات حرفی 
برای گفتن داشته باشد.بی شک صادرات، یکی از 
اساسی ترین مساله اقتصادی کشور به شمار می رود؛ 
زیرا با محقق شدن این امر علاوه بر رونق اقتصادی، 
جهش ســازنده ای در توليد ملی، رونق معيشت و 
اشتغال زایی برای هم وطنانمان به دنبال دارد.بنادر 
هرمزگان سکوی صعود جهش توليد به شمار می 
روند و با کار جهادی و بی خســتگی متخصصان 
داخلی و به روز ســازی اطلاعــات و دانش خود 
در زمينه های مختلف تجارت دریایی توانسته اند 
مانند نگينی پر درخشان در کنار دریاهای جنوب 
قرار بگيرنــد.راه دریایی به عنوان ســهل و ارزان 
ترین مسير صادرات و واردات محسوب می شود 
و هرمــزگان با برخورداری از بنادر فراوان فرصت 
طلایی زمينه صادارات و واردات کالا برای سرمایه 
گذاران سراسر کشــور فراهم ساخته است.فشار 
تحریم ها و شيوع بيماری منحوس کرونا نتواسته 
ذره ای از تــلاش بی وقفه جهادگران اقتصادی در 
بنادر هرمزگان را خدشه دار سازند و در سال جاری 
بيش از پيش برای محقق ساختن شعار سال تلاش 
مــی کنند. هرمزگان با دارا بودن بيش از دو هزار و 
300 کيلومتر نوار مرزی و قرار گرفتن بنادر آن در 
کنار صنایع بزرگ توليدی کشور و برخورداری از 
زیرساخت های مناسب حمل و نقل کالاها و اتصال 
به شبکه بين المللی راه آهن، هوایی و جاده تاریخی 
ابریشم، بيشــترین نقش در صنعت حمل و نقل را 
ایفا می کند و با بيش از ۸0 بندر معروف جهان از 
طریق 3۵ خط برتر کانتينری دنيا تبادل کالا و مراوده 
بازرگانی دارد.در این ميان مجتمع بندر شهيد رجایی 
به عنوان قلب تپنده و دروازه طلایی اقتصاد ایران با 
برخورداری از  موقعيت منحصر به فرد جغرافيایی در 
نزدیکترین نقطه به تنگه هرمز و دهانه ورودی خليج 
 فارس، به دليل  فاصله کوتاه از مسير اصلی تردد بين 

قاره ای کشــتی ها، با قرار گرفتن در محل تلاقی 
کریدور ترانزیتی شمال – جنوب، مهمترین دروازه 
واردات و صادرات جمهوری اسلامی ایران محسوب 
می شود.این بندر  با 2۴00 هکتار وسعت، از ظرفيت 
پذیرش 100ميليون تن کالا در سال برخوردار بوده 
و ظرفيت بهره مندی از ۴0پست اسکله،  با در اختيار 
داشتن بزرگترین و پيشرفته ترین ترمينال کانتينری 
کشــور و پس از افتتاح فاز دوم طرح توســعه از 
ظرفيت ۶ميليون teU کانتينر در سال برخوردار 
بــوده و حجم گســترده ای از عمليات جابجایی 
کالای عمومی خصوصاً محصولات فولادی، فله 
 خشک، فله مایع و فرآورده های نفتی خام دارد.بندر 
شــهيد رجایی در ســال 2011 ميلادی با رشدی 
معادل ۴۶ درصد، در ميان سه هزار و ۵00 بندر مهم 
دنيا با 2۸ پله صعود از رتبه 72 به رتبه ۴۴ دســت 
یافته و بی شک در آینده ای نزدیک موثرترین نقش 
را در شکوفایی اقتصاد ملی و توزیع کالا در منطقه 
را ایفا خواهد کــرد. راه اندازی و رونق خط ریلی 
در بندر شهيد رجایی ترابری سبز و ارزانی داشته و 
نقش بسزایی را در جهت حفاظت از محيط زیست 
و کاهش قيمت تمام شده کالاها ایفامی کند و یکی 
از راهبردهای بندر شهيد رجایی توسعه فعاليت ها و 

جابجایی کالا ازطریق ریل بوده است.
صادراتوواردات4/5میلیونتنکالااز

طریقخطوطریلیدربندرشهیدرجایی
  علی رضا محمــدی کرجی ران ،مدیرکل بنادر و 
دریانوردی هرمزگان گفت: از ابتدای سال جاری تا 
نيمه بهمن ماه ۴ ميليون و ۵00 هزار تن صادرات و 
واردات انواع کالا از طریق ۶3 کيلومتر خطوط ریلی 
موجود احداث شده در بندر شهيد رجایی صورت 
گرفته اســت.وی عنوان کرد: یکی از راهبردهای 
مهم  این اداره کل توسعه فعاليت ها و جابجایی کالا 
ازطریق ریل بوده که ایجاد خطوط جدید و بازسازی 
و نوسازی خطوطی قدیمی مهمترین اقداماتی است 
که حول این  محور در بندر شهيد رجایی  به انجام 
رسيد.مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان با اشاره 
به آمار صادرات و واردات کالا از طریق ۶3 کيلومتر 
خطوط ریلی بندرشهيد رجایی بيان کرد: از ابتدای 
سال جاری تا نيمه بهمن ماه ۴ ميليون پانصد هزار 
تن انواع کالا )بصورت فله، کانتينری،حمله کيسه ای، 
پالت و حمل مواد نفتی و روغنی( از طریق ریل وارد 
و یا از این بندر خارج شده است.وی ميزان صادرات 

کالاها را از طریــق این خطوط  3 ميليون و ۵00 
هزار تــن و یک ميليون تن باقی مانده را کالاهای 
وارداتی اعلام کرد.مدیر منطقه ویژه اقتصادی بندر 
شهيد رجایی ماهای منتهی به پایان سال را ماهای 
پررونق جابجایی از طریق ناوگان ریلی دانست و 
تصریح کرد: طی پنج ماهه)مهــر، آبان،  آذر، دی 
و بهمن( به شــکل تجميع شده در مقایسه با مدت 
 مشابه سال گذشته آمارها رشد ۶1 درصدی را نشان 
می دهند که نمودارها بيان گر رشد صعودی در این 
بخش اســت.به گفته محمدی کرجی ران درحال 
حاضر12 محوطه اختصاصی ریلی بخش غير دولتی 
در بندرشــهيد رجایی  فعال می باشد که جابجایی 
انواع این کالاها از طریق خطوط ریلی فرعی متصل 

به خطوط ریلی سراسری جابجا می شود.
سازمانبنادر؛مجموعهایفعالوخلاق
دردورانتحریــمباعملکــردتاریخیدر

چارچوبمنافعملی
  سعيد خطيب زاده، سخنگوی وزارت امور خارجه 
چندی پيــش در بازدید از بخــش های مختلف 
 بندر شــهيدرجایی و نقش سازمان بنادر در حوزه 

بين المللی، اظهار کرد: یکــی از بهترین تعاملات 
بين دستگاه دیپلماسی کشور و نهادهای جمهوری 
اسلامی ایران در فضای بين المللی، رابطه بين وزارت 
امور خارجه و ســازمان بنادر و دریانوردی است.
وی ادامه داد: ســازمان بنادر و دریانوردی؛ یکی از 
 پيشانی های جمهوری اســلامی ایران در فضای 
بين المللی است و در حوزه های مختلف، وزارت 
امور خارجه در کنار ســازمان بنادر و دریانوردی 
قرار دارد و هماهنگی های بســيار خوبی در این 
رابطه برقرار است.سخنگوی وزارت امور خارجه 
با بيان اینکه بندر شهيدرجایی از مفاخر جمهوری 
اسلامی ایران است، خاطرنشان کرد: تصور می کنم 
دوران تحریم بيش از هر زمان دیگری نشــان داد، 
یک مجموعه فعــال و خلاق چگونه می تواند در 
چارچــوب منافع ملی عملکرد تاریخی از خود به 
جای بگذارد و آنچه امروز دیدم نویدبخش روزهای 

بسيار بهتری در حوزه دریایی و بندری است.
هرمزگان؛ظرفیتهایگستردهدریاییو

بندریدارد
   احمد مرادی، نماینده مردم هرمزگان در مجلس 

شورای اسلامی با بيان اینکه هرمزگان؛ ظرفيت های 
گسترده دریایی و بندری دارد، تصریح کرد: همواره 
بر لزوم اســتفاده هرچه بيشتر از نيروهای بومی و 
ایجاد اشتغال برای جوانان این استان تأکيد داریم و 
ایــن امر باید در مجموعه بنادر و دریانوردی مورد 
توجه ویژه قرار گيرد. وی بــا بيان اینکه اداره کل 
بنادر و دریانوردی هرمــزگان؛ رویکرد خوبی در 
ایجاد اشتغال و توسعه فعاليت بندری و دریایی در 
منطقه را دارد افزود: راه اندازی دانشگاه علوم و فنون 
دریایی در هرمزگان ضرورت است و در این زمينه 
حمایت و پيگيری های لازم را خواهيم داشــت.
مرادی گفت: زمانی که سازمان بنادر و دریانوردی به 
عنوان یک تشکيلات تخصصی در مباحث مربوط 
به خود ورود کرده؛ ما شاهد عملکرد خوبی بودیم 
که مصداق عينی آن را می توان در جزیره هرمز و 
بندر مسافری شهيد حقانی مشاهده کرد.نماینده مردم 
هرمزگان در مجلس شورای اسلامی بر ارتقاء سهم 
بانکرینگ)سوخت رسانی به کشتی ها( در منطقه و 
همچنين سهم 30 درصدی حمل و نقل کالا از طریق 
حمل و نقل ریلی تأکيد کرد و گفت: ضرورت دارد، 

تدابيری اندیشيده شود تا سوختی که در کشور بسيار 
مرغوب تر از کشورهای حاشيه خليج فارس توليد 

می شود را به کشتی های متردد اختصاص داد.
افزایــش۶۰درصــدیصــادراتکالای

غیرنفتیدربنادرغربهرمزگان
  قاسم عسکری نســب، مدیر بنادر و دریانوردی 
غرب هرمزگان از جابجایی بيش از ۴ ميليون تن 
انواع کالا در بنــادر غرب هرمزگان و افزایش ۶0 
درصدی صادرات غيرنفتی تا نيمه بهمن ماه ســال 
جاری خبــر داد.مدیر بنــادر و دریانوردی غرب 
هرمزگان عنوان کرد: از ابتدای ســال تا نيمه بهمن 
ماه در مجموع ۴ ميليــون و 1۶۶ هزار و 321 تن 
انواع کالا در این بنادر تخليه و بارگيری شد ه است.
عسکری نســب افزود: از این ميزان، 2 ميليون و 
1۴۹هزار و ۸۹1 تن که رشد 27 درصدی را نشان 
می دهد مربوط به کالاهای غير نفتی و 2 ميليون و 
1۶ هزار و ۴30 تن دیگــر به فرآورده های نفتی 
اختصاص دارد.وی با اشــاره به تخليه و بارگيری 
 teU ۴۸۹ کانتينر های یخچالی افزود :11 هزار و
کانتينر یخچالی با تناژ بيش از 1۴3 هزار تن طی این 
مدت از بنادر شيوء، آفتاب و چارک به بنادر حاشيه 
جنوبی خليج فارس صادرشده است.این مقام مسئول 
ميزان صادرات کالاهــای غيرنفتی در بنادر غرب 
هرمزگان را یک ميليــون و 112 هزار و 703 تن 
اعلام کرد و افزود: عمده این محموله های صادراتی 
شامل ميوه و تره بار، خشکبار، مواد معدنی و مصالح 
ساختمانی بوده است که در این بخش از عمليات، 
افزایش ۶0 درصدی را نســبت به مدت مشــابه 
سال قبل شاهد هستيم.عسکری نسب با اشاره به 
افزایش فعاليت های کابوتاژی بيان کرد: از مجموع 
صادرات غير نفتی انجام شده، ۸۴7 هزار و ۸۶۹ تن 
به صورت رویه کابوتاژ )کران بری( در بنادر غرب 
هرمزگان جابجا شــد که رشد 23 درصدی داشته 
اســت.مدیر بنادر و دریانوردی غرب هرمزگان در 
پایان تعداد شناورهای ورودی و خروجی به بنادر 
غرب هرمزگان  را تا نيمه بهمــن ماه  1۵ هزار و 
۶7۸ فروند اعلام کرد.علــی ای حال که در بنادر 
هرمزگان تلاش بی وقفه برای محقق ساختن شعار 
سال صورت می گيرد و نگاه ویژه مسئولان به این 
منطقه فرا ملی است  انتطار می رود در زمينه های 
اشتغال بوميان نيز در این بنادر تمهيدات لازم صورت 

گيرد./هرمز

گروه خبر // رئیس ســازمان نظام مهندســی معدن استان 
هرمزگان از بازرسی فنی و ایمنی از ۵۶ فقره از معادن استان 

خبر داد.
محمد مقيمی اظهار کرد: بازرســی فنــی و ایمنی از ۵۶ فقره معادن 

استان آغاز شد.

 وی گفــت: ایــن معادن شــامل معــادن ســنگ آهن،کروميت، 
مخلوط کوهی،ســنگ گچ، سنگ آهک، سنگ لاشه و سنگ نمک 

است.
   رئيس ســازمان نظام مهندســی معدن هرمزگان همچنين عنوان 
کرد: این بازرســی توســط اعضای دارای پروانه اشــتغال رســته 

 اســتخراج معدن در زمينه نظارت این ســازمان با تاکيد بر اجرای 
دستورالعمل ماده 10۶ آیين نامه اجرایی قانون معادن انجام خواهد 

شد.
   بــه گزارش فارس، هرمــزگان دارای بيــش از 1۵0 معدن فعال

 است.

آغاز بازرسی فنی و ایمنی از معادن هرمزگان

افراد ســودجو  گروه خبر // احمدی گفت: 
از ســهمیه ســوخت خودروهای غیربومی 
استفاده  اســتان هرمزگان   در جایگاه های 
می کنند و ســهمیه ســوخت کارت های 
غیربومی را به قاچاقچیان می فروشند و این 
مساله سبب ایجاد صف های طولانی و اتلاف 
وقت مصرف کنندگان واقعی سوخت می شود.

  عبدالله احمدی کمرپشــتی مدیر شرکت پخش 
فرآورده های نفتی منطقه هرمزگان در گفتگویی 
با اشــاره به صف های طولانی ســوخت اظهار 
کرد:مشــترک بودن زمان های آزاد وسایل نقليه 
عمومی مينی بوس ها و اتوبوس ها در بندرعباس 
اســت که در یک زمــان جهت ســوختگيری 
 بــه جایگاه هــا مراجعــه می کنند کــه باعث 
صف های طولانی در برخی جایگاه ها شده است.
مدیر شــرکت پخش فرآورده هــای نفتی منطقه 
هرمزگان افزود: مشکل مهم دیگری کارت های 
ســوخت مهاجر است که از استان ها و شهرهای 
 مختلف کشــور به هرمزگان ارسال می شود و در 

جایــگاه های اســتان بدون وجــود خودروی 
مزبوراستفاده می شــود. احمدی ادامه داد: افراد 
سودجو از سهميه سوخت خودروهای غيربومی 
 در جایــگاه هــای اســتان هرمزگان اســتفاده 
می کنند و ســهميه سوخت کارت های غيربومی 
را بــه قاچاقچيان می فروشــند و این مســاله 
 ســبب ایجاد صف های طولانــی و اتلاف وقت 
مصرف کنندگان واقعی ســوخت می شود.وی با 
اشاره به این که استان های مرزی مانند هرمزگان 
در معــرض قاچاق ســوخت خصوصا گازوئيل 
هستند گفت: برخی از خودرو های بومی هستند 
بدون معاینه فنی که حتی سرویس و خدماتی به 
شــهروندان نمی دهند، اما سهميه سوخت دارند و 
با حضوردر جایگاه ها عرضه ســوخت سهميه 
 خود را می گيرنــد و در اختيار قاچاقچيان قرار 
می دهند.مدیر شرکت پخش فرآورده های نفتی 
منطقه هرمزگان گفت: این عوامل باعث شده است 
که مصرف کننده های واقعی مثل رانندگان اتوبوس، 
خودروهای ادارات و خودروهای خدمت رسان 

که حمل و نقل درون شــهری و برون شهری را 
انجام می دهد در تامين سوخت خود دچار مشکل 
 می شــوند و برای هر بار  سوخت گيری پشت 
صف های طولانی منتظر می مانند.احمدی با بيان 
اینکه وظيفه شــرکت پخش فرآورده های نفتی 
توزیع مناسب و رساندن سوخت به مصرف کننده 
واقعی است اضافه کرد: سوخت رسانی به موقع در 
همه جایگاه های اســتان به نحوه صحيح درحال 
انجام اســت.وی ادامه داد: اکنون سوخت توزیع 
می شود اما کسانی که واقعا رسالت شان خدمت 
رسانی به مردم است به راحتی به سوخت دسترسی 
 ندارند و پشــت صف های طولانــی در انتظار 
می مانند و حقشــان ضایع می شــود.به گزارش  
هرمز؛ مدیر شرکت پخش فرآورده های نفتی منطقه 
هرمزگان خاطرنشان کرد: ما با حذف واسطه ها، 
 سواســتفاده گرها و قاچاقچيان سوخت در روند 
 ســوخت رســانی به مصرف کننــدگان واقعی 
 تســهيل ایجاد می شــود و در کمتریــن زمان 

سوخت گيری ها انجام می شود.

گروه خبر // مدیر کل بنادر و دریانوردی اســتان هرمزگان از ایجاد 
مدل سه بعدی مختصات دار با قابلیت های متنوع و راه اندازی سامانه 

واقعیت مجازی  در مجتمع بندری شهید رجایی خبر داد .
  به گزارش خبرنگار دریا ، »علی رضا محمدی کرجی ران « با بيان اینکه 
برای اولين بار در ســطح بنادر کشور تهيه تصاویر سه بعدی و راه اندازی 
ســامانه واقعيت مجازی در مجتمع بندری شهيد رجایی به شکل پایلوت 
عملياتی شــد اظهار داشــت: با اجرای این پروژه مشاهده کليه عوارض، 
تاسيســات و مستحدثات روبنایی در محدود ه 20۴0 هکتاری که مشتمل 
بر بندر شــهيدرجایی، اراضی پشتيبانی، بندر خليج فارس و محوطه 200 

هکتاری ميباشد پياده سازی شده است .مدیر منطقه ویژه اقتصادی مجتمع 
بندری شــهيد رجایی  با اشاره به نتایج حاصله از اجرای این طرح خاطر 
نشــان کرد: تصاویر سه بعدی مختصات دار با قابليت های متنوع از جمله 
اندازه گذاری و محاســبه مساحت با وضوح کامل پياده سازی و  بر روی 
ســامانه واقعيت مجازی بندر شــهيد رجایی جهت رویت و بهره برداری 
بارگذاری خواهد شد. به گفته محمدی کرجی ران، مجوزهای لازم به منظور 
تهيه تصاویر سه بعدی اراضی بندر لنگه بعنوان دومين بندر  کشور اخذ شده 
و تصویر برداری از آن بندر به پایان رسيده و ایجاد مدل اراضی این بندرگاه 

طی روزهای آینده آغاز می شود .

گروه خبر // مدیر باغبانی ســازمان جهادکشاورزی هرمزگان از برداشت 
پرتقال والنسیا در این استان خبر داد.

  به گزارش خبرنگار دریا ، مســعود گرگيج با اشــاره به برداشت پرتقال 
 اظهار کرد: ســطح زیر کشــت این محصول در اســتان 12 هزار هکتار 
می باشد.به گفته وی، شــاخص ترین رقم پرتقال والنسيا بوده که عمدتا 
در منطقه زیارتعلی کشت می شود. مدیر باغبانی سازمان جهادکشاورزی 
هرمزگان با بيان اینکه پرتقال والنسيا درسطح ۶00 هکتار کشت شده است، 

ادامه داد: پيش بينی می شــود 7 هزار تن از این محصول برداشــت شود.
گرگيج همچنين افزود: برداشــت پرتقال والنسيا از اواسط بهمن ماه آغاز 
شــده که تا پایان فرودین ماه ادامه دارد.گفتنی است؛ این رقم برای ذخيره 

سازی به عنوان ميوه شب عيد نيزدر نظر گرفته می شود.

گروه خبر // کشت بهاره هندوانه در سطح دو 
هزار و ۵۰۰ هکتار از اراضی کشاورزی این استان  

در حال انجام می باشد.
  به گزارش خبرنگار دریا ، اميری زاد با اشــاره 

به اینکه کشــت بهاره هندوانه در سطح دو هزار 
و ۵00 هکتار از اراضی کشــاورزی این استان  
 در حال انجام می باشــد، اظهار کرد: پيش بينی 
می شود  از این سطح بالغ بر ۸۹هزار تن محصول 

هندوانه برداشت شود.وی افزود : متوسط عملکرد 
این محصــول ۵/3۵ تن در هکتار می باشــد.

بيان  با  مدیرزراعت جهادکشــاورزی هرمزگان 
اینکه کشــت بهاره هندوانه در شهرستان حاجی 
آباد و جاسک انجام می شود، خاطرنشان ساخت:  
زمان کشت این محصول از اواسط بهمن ماه الی 
اسفندماه بوده که محصول موردنظر در نيمه دوم 

اردیبهشت ماه برداشت می شود.

مدیرشرکت پخش فرآورده های نفتی منطقه هرمزگان؛

قاچاق سوخت دلیل اصلی صف های طولانی در جایگاه ها

برای اولین بار درسطح بنادر کشور انجام گرفت 

ایجاد مدل سه بعدی و سامانه واقعیت مجازی در مجتمع بندری شهید رجایی

 کشت بهاره هندوانه در هرمزگان  

برداشت پرتقال والنسیا در هرمزگان  

وقتی که کرونا و تحریم حریف جهش تولید نمی شود

بنادر هرمزگان پویاتر از گذشته

ادامه از تیتر یک// 
  رئيس شــورای تأمين اســتان هرمزگان  اظهار داشت : به منظور 
 کاهش و پيشگيری از وقوع جرم سرقت، گشت وِیژه مقابله با سرقت ، 
گشــت های انتظامی محله محور و 1۵کارگروه ویژه در سطح شهر 

بندرعباس فعال هستند.
  همتی تصریح کرد: 1۵0قرارگاه فرعی تخصصی در ســطح استان و 
در مناطق مختلف برای مقابله با ســرقت تشکيل شده و با مجموعه 
اقداماتی که در سطح اســتان انجام شده، منجر به کشف بيش ازیک 
هزارو 130ميليارد ریال عين اموال مسروقه شد.وی با اشاره به اینکه 
عمده سرقت های خرد توســط معتادان متجاهر صورت می گيرد ، 
تأکيد کرد : تا پایان ســال جاری ظرفيت اسکان بيش از ۴00نفر در 
کمپ نگهداری معتادان متجاهر در ایسين بندرعباس فراهم می شود 
و اميدواریم با حمایت دســتگاه قضایی و ارائه آموزش های فنی و 
 حرفه ای به معتادان مستقر در این مرکز، افراد بهبود یافته پس از کسب 
آموزش های لازم فنی بتوانند وارد بازار کار شوند . استاندارهرمزگان، 
مشــارکت خانواده ها در بهبودی افراد معتاد را بسيار موثر دانست و 
گفت: بخش محدودی ازبيماری اعتياد مربوط به مصرف مواد مخدر 
 اســت اما بخش اعظم ایــن بيماری نياز روانی فرد بيمار اســت که 
خانواده ها باید بــا فراهم کردن این آرامــش روانی ، زمينه رهایی 
افراد از بلای خانمان ســوز اعتياد را فراهــم کنند . همتی ، یکی از 
 محورهای مهم کاری فرمانداران را تشکيل کارگروه مقابله با سرقت در 
شهرستان ها عنوان کرد و افزود : هر یک از دستگاه ها باید وظيفه معين 
خود را برابر مصوبه شورای امنيت کشور به طور کامل اجرایی کند و 
هر دستگاهی وظایفش را انجام ندهد ، مطابق قانون پيگيری لازم انجام 

و با مدیران خاطی برخورد خواهد شد .
*لزومافزایشآگاهیمردمباهمکاریصداوسیماورسانهها

  فرمانده انتظامی هرمزگان ، با تأکيد بر بهره گيری از ظرفيت فرمانداران، 
دهياران و شوراهای اسلامی به منظور کاهش وقوع جرم، اظهار داشت: 
نقش صدا و سيما، رسانه ها ، ائمه جمعه و جماعت، در آگاهی سازی 

 مردم بســيار مهم اســت و باید از طریق تریبــون های مختلف این 
آموزش ها به مردم ارائه شــود .   سردارســرتيپ غلامرضا جعفری 
فرمانده انتظامی هرمزگان نيز در این نشســت همچنين پيشنهادها و 
درخواســت های مجموعه انتظامی اســتان را در خصوص اقدامات 
پيشگيرانه در مقابله با سرقت ارائه کرد که مورد تصویب قرار گرفت .
*برخوردشدیدقضاییباسارقانکلانوسارقانبهعنف

   رئيس کل دادگســتری هرمزگان نيز در نشســت بــا قدردانی از
» اقدامات ارزنده و شایســته نيروی انتظامی در خصوص مقابله با 
جرائم به ویژه سرقت «، اظهار داشت: وضعيت استان طبق گزارش ها 
دریافتی بسيار اميدوار کننده است و اقدامات خوبی در زمينه پيشگيری، 
مقابله و کشــف جرائم در اســتان انجام شده اســت.علی صالحی 
 با اشــاره به نزدیکی به ایام پایانی ســال، افزایش ترددها و افزایش 
خانه های خالی از سکنه در مناطق شهری به دليل آغاز سال جدید، 
 از احتمال افزایش اقدام به ســرقت توسط معتادان متجاهر در سطح 

شهرهای استان خبر داد و گفت : باید طی یک هفته معتادان متجاهر 
جمع آوری شوند و دستگاه قضایی اقدامات حمایتی و پشتيبانی لازم 
را به منظور ســاماندهی این افراد در اماکن نگهداری معتادان انجام 

خواهد داد . 
  رئيس کل دادگستری هرمزگان همچنين از آمادگی این دستگاه به 
منظور بکارگيری افراد معتــاد در مراکز گلخانه ای به منظور تأمين 
معيشــت این افراد و خانواده های آنان خبــر داد و گفت: این اقدام 
هــم در تأمين درآمد خانواده های آنان مؤثر اســت و هم از وقوع 
بزه و جرم هایی مانند ســرقت پيشگيری می کند . به گزارش ایسنا؛ 
صالحی با بيان اینکه سياست کلان دستگاه قضایی در برخورد با تکرار 
ســرقت ،  سرقت های کلان  مســلحانه و سرقت به عنف، سياست 
مسامحه نيست، تصریح کرد: پرونده های مربوط به سرقت در شعبه 
ویژه بررسی می شــود و در صورت وقوع هر یک از این جرم ها ، 

شدیدترین برخورد قضایی اعمال خواهد شد .

استاندار هرمزگان خبر داد

کاهش 100 درصدی سرقت های مسلحانه در هرمزگان 

در  فرماندار  کنــاری  عزیزاله   // خبر  گروه 
شهرستان  انتخابات  ستاد  از  بازدید  حاشیه 
نام داوطلبان  بندرعباس گفت : شروع ثبت 
شوراهای اسلامی شهرها همزمان با سراسر 
کشــور از ســاعت ۸ صبح روز چهارشنبه 
مورخ۹۹/۱۲/۲۰ به مدت ۷ روز تا سه شنبه 

مورخ۹۹/۱۲/۲۶ ادامه دارد .
  بــه گزارش خبرنــگار دریــا ؛ وی در ادامه 
بيــان داشــت : ثبــت نام شــورای اســلامی 
روســتایی و تيره های عشــایری نيز از ساعت 
۸ صبــح روز دوشــنبه مــورخ1۴00/1/1۶ 
شــروع و به مــدت یک هفته تا روز یکشــنبه 
مورخ1۴00/1/22 ادامه خواهد داشت . نماینده 
 عالی دولت در شهرستان اعلام نمود : بر اساس 
تبصــره ی 3 مــاده ی 30 قانــون انتخابــات 
شوراهای اسلامی ، داوطلبان در هنگام ثبت نام 
باید گواهی عدم سوء پيشينه که از تاریخ صدور 

آن بيش از 3 ماه نگذشــته باشد را ارائه نمایند . 
فرماندار بندرعباس تصریح کرد : فرآیند ثبت نام 
اوليه داوطلبان در این حوزه بصورت الکترونيکی 
و از طریق ســامانه ای که اعلام خواهد شد می 
باشد و داوطلبين می توانند فرایند ثبت نام را در 

منزل و دفاتر خدمات الکترونيکی انجام دهند .
مــاده 32  بــه  توجــه  بــا   : افــزود    وی 
قانــون انتخابــات اشــخاصی که به واســطه 
از داوطلــب شــدن   مقــام و شــغل خــود 
باید   بــرای شــوراهای اســلامی محرومنــد 
قبل از ثبت نام از سمت خود استعفاء نموده و به 

هيچ وجه در آن پست شاغل نباشند .
  عزیزالــه کنــاری در پایان گفــت : با توجه 
 به شــيوع بيمــاری کرونا و ضــرورت رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی از داوطلبان درخواست 
می شــود که فرایند ثبت نام خود را به روزهای 

پایانی واگذار نکنند تا باعث ازدحام نگردد .

فرماندار بندرعباس بندرعباس خبر داد

20 اسفند آغاز ثبت نام داوطلبان شوراهای اسلامی شهرها


